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Město Humpolec, obec s rozšířenou působností III.stupně, mělo k  
31.prosinci 2008  

spolu s místními částmi a včetně cizích státních příslušníků  
celkem 11 055 obyvatel. 

 
 

Starostou města byl Mgr. Jiří KUČERA 
 
 
 
 
„… Žijeme asi v nejlepším období naší země, v jakém jsme kdy žili,“ přivítal 
nový rok 2008 tradičním projevem prezident republiky Václav Klaus. 
 
„Na roky s osmičkou na konci jsou Češi po letitých zkušenostech až přehnaně 
alergičtí. Jako by ne národ a jeho vůdci, ale kdosi z výšin určoval osud země a 
ordinoval jí všechny ty průšvihy. Z tohoto pohledu se v roce 2008 nic tak 
strašného nestalo“. 
 

Rok 2008 by se s nadsázkou mohl také označit za rok české koruny, která 
první půlrok lámala jeden rekord za druhým a stala se tak nejvíce posilující 
měnou světa. 
Ve druhém pololetí se však tento trend obrátil. 
 
 Hlavním tématem roku 2008 se v naší zemi,  ale zřejmě staly poplatky u 
lékaře. 
 
 
 

Události v České republice 
 
 
 
 

Válka o třicet korun 
 
 
 V tomto roce vešel do praxe tzv.balík změn, který ve sněmovně prosadila 
vláda Mirka Topolánka. Jako první pocítili důsledky reforem čeští pacienti. 
Regulační poplatky třicet korun za návštěvu u lékaře a za položku na receptu, 
šedesát korun za den pobytu v nemocnici a devadesát korun za návštěvu 
pohotovosti vyvolaly vlnu nevole u české veřejnosti. 
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 Problematika poplatků byla projednána u  Ústavního soudu, ten je však 
protiústavními neshledal. Ve Sněmovně se opakovaně vedly bitvy, zda je zrušit 
úplně, nebo jen odpustit dětem a seniorům. 
 Poplatky působily roztržky ve vládní koalici a staly se i hlavním tématem 
říjnových krajských a senátních voleb, v nichž ODS utrpěla porážku. ČSSD před 
volbami této situace využila a slíbila, dostane-li se k moci, že poplatky za 
nemocné zaplatí z krajských rozpočtů a zasadí se o jejich zrušení. 
ČSSD volby vyhrála. Pokračování bude v novém roce. 
 
 

Volba prezidenta České republiky 
 
 
 8.února byla zahájena parlamentní volba prezidenta České republiky. 
Kandidáty byli dosavadní prezident Václav Klaus a Čechoameričan, ekonom Jan 
Švejnar. 
 Únorová volba prezidenta nabídla velké drama, chvílemi se zvrhávala ve 
frašku. Nechyběly ani výhrůžky a psychický nátlak na zákonodárce. Poslanci a 
senátoři se dlouho nemohli vůbec domluvit, zda hlasovat tajnou, či veřejnou 
volbou. Po dlouhých dohadech prosadili volbu neveřejnou, výsledky ale byly 
tajné. 
 Prezidentem byl nakonec až ve třetím kole zvolen kandidát ODS Václav 
Klaus. Jana Švejnara, jehož podporovali kromě sociálních demokratů i 
komunisté a koaliční zelení, porazil o třicet hlasů  ( 141:111 ). 
 Na Hradě tak zůstal populární a výrazný konzervativní politik, uznávaný 
profesor ekonomie, euroskeptik a popírač globálních změn klimatu, Václav 
Klaus.  

V době svého znovuzvolení byl ještě čestným předsedou ODS. To se 
změnilo na prosincovém kongresu strany, kdy se této své funkce vzdal. 

 
 

Oskarová pohádka 
 
 
 Dvacetiletá zpěvačka Markéta Irglová se svým kolegou a životním 
partnerem, irským muzikantem Glenem Hansardem si zahrála 
v nízkorozpočtovém filmu ONCE, který se stal celosvětovým hitem. Nejprve 
vyhrál festival v Sundance, vrcholem pak byla oscarová soška za nejlepší 
filmovou píseň Fallinf slowly. Byla vůbec první Češkou, která tuto prestižní 
cenu při  únorovém  předávání Oscarů obdržela. 
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Největší dopravní nehoda dálnice D1 
 
 
 20.března se na dálnici D1 ve směru na Prahu stala dosud největší 
hromadná nehoda v její historii. Havarovalo zde 231 aut, včetně 98 nákladních a 
dvou autobusů. Na dálnici zůstalo uvězněno dvacet tisíc lidí. Nikdo při srážkách 
nezemřel, na místě však byly tři desítky lidí zraněných, z toho tři těžce. 
Zasahovaly i vrtulníky, neboť v kolonách uvízly i sanitky. 
Celkovou škodu policie vyčíslila na 27,8 milionu korun. 
 Příčinou nehody byla silná sněhová bouře, předčasně vyměněné letní 
pneumatiky a nepřiměřená rychlost – rychleji než povoluje zákon jely například 
až dvě třetiny kamionů. 
 
 

Národní a nejcennější poklad opět vystaven 
 
 
 Po pěti letech byly v dubnu na Pražském hradě opět k vidění korunovační 
klenoty. Veřejnost je může  spatřit jen při výjimečných příležitostech, těmi bylo 
letos 90.výročí vzniku samostatného československého státu a znovuzvolení 
Václava Klause prezidentem. Klenoty jsou uchovány od roku 1867 v Korunní 
komoře chrámu svatého Víta na Pražském hradě za dveřmi se sedmi klíči, které 
opatruje pět čelných politických představitelů a dva zástupci katolické církve: 
Václav Klaus, prezident republiky, Mirek Topolánek, předseda vlády, Miloslav 
Vlček, předseda Poslanecké sněmovny, Přemysl Sobotka, předseda Senátu, 
Pavel Bém, pražský primátor, Miloslav Vlk, kardinál a arcibiskup pražský, 
Václav Malý, probošt kapituly u sv.Víta a biskup. 
 O vystavené klenoty – korunu Karla IV., korunovační žezlo a jablko 
z druhé třetiny 17.století, korunovační kříž a obřadní meč ze 14.století a 
korunovační roucho z poloviny 17.století  a mimořádně také čtyři desítky 
dalších exponátů, které souvisí s korunovací ( deskové malby, zlaté pamětní 
mince, obaly na klenoty, fotografie interiéru Korunní komory ), byl obrovský 
zájem. Během 11 dní je zhlédlo 32 050 návštěvníků. 
 Prezident Václav Klaus chce i nadále ctít přání Karla IV. a klenoty 
vystavovat jen při půlkulatých a kulatých výročích země. 
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Nezávislost Kosova 
 
 
 V květnu Česká republika jako 42. stát uznala nezávislost Kosova na 
Srbsku.  
Vláda se navíc rozhodla přeměnit kancelář v hlavním městě Prištině na 
velvyslanectví. 
 
 

Zvýší se důchodový věk 
 
 
 Budeme pracovat zase o pár měsíců déle. Důchodový věk, jenž v České 
republice dosud patřil k nejnižším v Evropě, se opět zvýší. Sněmovna totiž 
v červnu schválila novelu, která zavádí odchod do penze až v šedesáti pěti 
letech. 
Matkám dvou a více dětí dosavadní výhody zůstanou. 
 
 

Češi žijí déle 
 
 
 1.července zemřela poslední Češka, jejíž rok narození začínal 
osmnáctkou. Marie Kráslová z jižních Čech se narodila 13.listopadu 1898. 
Dožila se 109 let, prožila tedy tři staletí. 
 Stoletých lidí u nás rok od roku přibývá. Celkem je v Česku 569 lidí, kteří 
svůj věk vyjadřují třímístnou číslicí. Převažují ženy. Velký podíl na 
prodlužování věku má podle demografů zlepšení stravy a lepší zdravotnická 
péče. 
 Štafetu nejstarší Češky přejímá Marta Pokorná z Dačic, která slavila 
stoosmé narozeniny. 
 
 

Smlouva o radaru podepsána 
 
 
 8.července podepsali v Černínském paláci v Praze hlavní smlouvu o 
zřízení radarové stanice americké  obrany na českém území ministryně zahraničí 
USA Condoleezza Riceová a český ministr zahraničí Karel Schwarzenberg. 
 Dokument povoluje kromě zařízení i pobyt 250 amerických vojáků na 
českém území. 
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 Následovaly ostré protesty z Ruska, rozdělena je i česká veřejnost. 
 
 

Jdi domů, Ivane! 
 
 
 21.srpna 2008 si Česká republika připomněla 40.výročí vpádu vojsk 
tehdejší Varšavské smlouvy a příjezd sovětských tanků v roce 1968. 
 Na území tehdejší ČSSR v noci z 20. na 21. srpen 1968 vniklo pět 
spojeneckých armád, aby „potlačili kontrarevoluci“. 
 Sovětští, východoněmečtí, polští, maďarští a bulharští vojáci pronikli na 
československé území ze čtyř směrů, ze vzduchu obsadili Brněnské Tuřany a 
Pražskou Ruzyň, odkud pak pokračovali v obsazování dalších důležitých míst – 
obdobně jako v Praze a v Brně to později vypadalo i na dalších letištích. 
 Konkrétní plány okupace ČSSR vznikly pravděpodobně již v dubnu 1968, 
ale o obsazení se uvažovalo již dříve. Okupace tak nebyla jen reakcí na Pražské 
jaro, ale dlouhodobě promýšlenou vojenskou akcí. Reagovala na neustálou 
československou neochotu a nesouhlas s rozmístěním sovětských vojsk na 
území ČSSR, a s tím i legalizaci skladů jaderné munice, což bylo součástí 
daleko rozsáhlejšího a dlouhodobějšího sovětského plánu. 
 
 

Zemřela legenda: Tomáš Baťa 
 
 
 Tomáš Baťa, nejslavnější český podnikatel, který se stal králem obuvníků, 
zemřel náhle 1.září 2008 v 93 letech v Torontu, kde žil a kde sídlila i jeho firma. 
Právě se chystal 2.září přiletět do Česka, ale svůj plán už neuskutečnil. 
 Tomáš Jan Baťa se narodil 17.září 1914 v Praze, žil ve Zlíně, studoval 
v Británii a ve Švýcarsku. 
 V březnu 1939 opustil Československo, po internaci v USA odešel do 
Kanady, kde založil firmu BATA Shoe Co.of Canada Ltd. 
 Za druhé světové války vstoupil jako dobrovolník do kanadské armády, 
účastnil se bojů v Evropě, Asii a Africe. Po válce podnikal, řídil v Torontu 
osobně obuvnické impérium s více než stovkou závodů, a to až do osmdesátých 
let minulého století, kdy předal vedení firmy svému synovi Thomasi Georgovi. 
 V roce 1990 se vrátil do Československa, stal se členem rady konzultantů 
prezidenta Václava Havla, který mu v roce 1991 udělil Řád T.G.Masaryka 
II.třídy. 
 Tomáš Baťa měl dvojí občanství. Nebyl jen česko-kanadským 
podnikatelem a pokračovatelem svého otce ve vedení obuvnického gigantu. Byl 
to také zásadový muž, pro něhož byla nejdůležitější slušnost.  
Říkalo se mu „Král obuvníků“. 
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Česká hymna v novém 
 
 
 Česká hymna „Kde domov můj?“ se slovy Josefa Kajetána Tyla a hudbou 
Františka Škroupa se v září představila veřejnosti v novém kabátě. 
 Jako poctu pro oslavy české státnosti si premiér Mirek Topolánek nechal 
připravit hned čtyři verze státní hymny: orchestrální, sólo v mužském i ženském 
znění a rovněž sborové provedení v podání ansámblu Národního divadla. 
Skladba, která zaznívá především při oficiálních příležitostech, tak získala 
modernější aranžmá a živější tempo. 
 
 

Finanční horor roku 2008 
 
 
 Svět zažívá největší finanční krizi od druhé světové války, která stahuje 
jeden stát za druhým do recese. 
 Finanční krize začala v polovině září, kdy v USA zkrachovala investiční 
banka Lehman Brothers, do problémů se dostávaly i další banky. 
 Na tyto zprávy zareagovaly okamžitě i evropské trhy, oslabila ropa i měď. 
 Na krizi finančního sektoru plynule navázala krize hospodářská – stovky 
tisíc Američanů přišly o práci, podniky začaly propouštět i v Evropě, Českou 
republiku nevyjímaje. 
 Finanční krize dopadla i na úspory Čechů, ať už je mají uložené 
v penzijních či podílových fondech nebo třeba v investičním životním pojištění. 
Hůře dostupné jsou i hypotéky. 
 Tuzemská ekonomika začala zpomalovat. Automobilky a jejich 
dodavatelé propouštěli, krachovaly sklárny, textilky, stavební firmy. Lidé se bojí 
utrácet. 
 Poslanecká sněmovna schválila vládní novelu bankovního zákona, který 
zvyšuje pojištění bankovních vkladů pro případ pádu bank. Nově jsou pojištěny 
vklady až do částky padesát tisíc eur, tedy asi 1,25 milionu korun. Dosud byl 
tento limit poloviční. 
 
 

Volby 2008 
 
 
 V měsíci říjnu proběhly v České republice volby. Ve dnech 17. a 18.října 
volby do krajského zastupitelstva a ve třetině volebních obvodů také první kolo 
voleb do Senátu. Druhé kolo senátních voleb se konalo 24. a 25.října. Největší 
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souboj očekávali politologové, jak v krajských tak v senátních volbách, mezi 
ODS a ČSSD. 
 Při volbách do krajského zastupitelstva ve všech regionech nakonec 
zvítězila ČSSD. Přímo na Pelhřimovsku získala celkem 44,54 procent hlasů. 
Následovala ODS s 24,99 procenty hlasů, dále KSČM s 12,75 procenty hlasů a 
KDU-ČSL s 9,58 procenty hlasů. Ostatní strany nepřekročily potřebnou hranici 
pěti procent hlasů. 
 Na Vysočině přišlo ke krajským volbám nejvíce voličů, téměř 45 procent. 
V kraji bylo odevzdáno celkem 184 455 obálek a z toho bylo započítáno 180 
556 platných hlasů. Do krajského zastupitelstva bylo zvoleno celkem 39 mužů a 
šest žen. Dle politické příslušnosti to bylo 15 zastupitelů ČSSD, 11 zastupitelů 
ODS, osm zastupitelů KSČM, pět zastupitelů KDU-ČSL a šest zastupitelů bez 
politické příslušnosti. 
Na postu hejtmana kraje Vysočina vystřídal Miloše Vystrčila MUDr.Jiří 
Běhounek z ČSSD. 
 V senátních volbách postoupili na Pelhřimovsku do druhého kola 
humpolecký Stanislav Bernard za ODS a Milan Štěch za ČSSD, který ve 
druhém kole zvítězil  s 60,29 procenty hlasů. Celkem získala ČSSD 23 křesel, 
ODS pouhé tři a KSČM jedno křeslo. 
 
 

Vojenská přehlídka v Praze 
 
 
 28.října opět obsadily  Prahu po 23 letech ozbrojené složky. Na státní 
svátek k 90.výročí vzniku Československa přichystala armáda a záchranné sbory 
přehlídku branné moci. Pražskou Evropskou třídu zaplnilo 1700 
uniformovaných osob a na 200 kusů techniky. 
 
 

Národní knihovna 
 
 
 Kolem architekta Jana Kaplického a jeho hlavonožce bylo už druhý rok 
po sobě pořádně „veselo“. Bitva o geniální stavbu, blob či chobotnici dospěla do 
finále.  
A závěr? Stavět se nebude, tedy určitě ne na pražské Letné. Bitvu, v jejímž 
průběhu se zakládaly expertní komise a posílaly žaloby na všechny strany, 
nakonec ukončil ministr kultury Václav Jehlička, který oznámil, že nová budova 
Národní knihovny definitivně nebude – nevejde se na vyhrazený pozemek na 
Letné a vyžádala by si dvojnásobek peněz, než se počítalo. 
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 Kaplického neúspěch s sebou strhl i šéfa Národní knihovny Vlastimila 
Ježka. Sám architekt se uzavřel ve svém londýnském bytě, odmítl převzít 
uměleckou cenu z Ministerstva kultury České republiky a stal se kulturním 
poradcem Jiřího Paroubka. 
 
 

Ledový král  
 
 
 Tomáš Verner vyhrál v lednu Mistrovství Evropy v krasobruslení 
v Záhřebu a postaral se tak o největší úspěch českého krasobruslení za 
posledních šestnáct let. 
 
 

Křišťálový glóbus v rukách českého lyžaře 
 
 
 Běžec na lyžích Lukáš Bauer vyhrál letos, co se dalo. Na přelomu roku 
triumfoval s velkým náskokem v prestižním seriálu Tour de Ski, na konci 
sezóny si s předstihem zajistil vítězství ve Světovém poháru, což se žádnému 
českému běžci na lyžích dosud nepodařilo. 
 
 

Sáblíková obhájila zlato 
 
 
 Rychlobruslařka Martina Sáblíková obhájila 6.března na světovém 
šampionátu v Naganu zlato a stala se mistryní světa na trati 5 000 metrů. 
 
 

Letní olympijské hry v Pekingu 
 
 
 8.8.2008 se v zajetí šťastných osmiček rozhořel v čínském Pekingu 
olympijský oheň. Začaly největší, nejdražší a nejrozporuplnější olympijské hry 
v historii. 
 Čína pojala olympijské hry jako ukázku své vyspělosti a otevřenosti. 
Úřady se snažily rozehnat smog a lidé se učili západním zvykům. Ostře se 
sledovalo dodržování lidských práv. 
 Hry začaly skvěle. Česká výprava zažila fantastický vstup do 
olympijských her, jaký historie nepamatuje. Úplně první zlato celé olympiády 
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trefila Kateřina Emmons – Kůrková ve střelbě vzduchovkou, kterou vyhrála 
v novém olympijském rekordu. Při střelbě na padesát metrů vzduchovou puškou 
přidala pak ještě stříbro. 
 Další zlato přidal střelec David Kostelecký. Třetí zlatou medaili 
vybojovala oštěpařka Barbora Špotáková, která až posledním, šestým pokusem 
71,42 metru dohodila pro zlatou medaili. Vytvořila nejen nový český, ale 
dokonce i evropský rekord. 
 Česká vlajka se tak na pár hodin skvěla v čele medailového pořadí všech 
204 zúčastněných národů. 
Olympijské hry byly ukončeny 24.srpna. 
 
 

Další rekord v hodu oštěpem 
 
 
 V září oštěpařka Barbora Špotáková stanovila na mítinku ve Stuttgartu 
hodem dlouhým 72,28 metru nový světový rekord. 
 
 

Úspěch českého lyžování 
 
 
 V listopadu lyžařka Šárka Záhrobská vyhrála v americkém Aspenu poprvé 
v kariéře slalom Světového poháru. 
 
 
 

Významné události ve městě 
 
 
Rozpočet města na rok 2008 
 
 
 Rozpočet města Humpolec na rok 2008 byl schválen na 9.zasedání 
zastupitelstva města dne 6.února 2008. V období od 1.ledna až do schválení 
rozpočtu městským zastupitelstvem se řídilo hospodaření města pravidly 
rozpočtového provizória. 
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Příjmová část rozpočtu 
 
h Daňové příjmy tvoří nejvýznamnější zdroj městského rozpočtu. Výpočet 
daňových příjmů pro obce je upraven zákonem č. 243/2000 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů. Pravidla daná tímto zákonem jsou pro rok 2008 změněna. 
To znamená, že podíl jednotlivých obcí na stanovených procentních částech 
hrubého výnosu sdílených daní (daně z přidané hodnoty a daní z příjmů) pro rok 
2008 se zvyšuje z 20,59% na 21,40%, dále se zavádí nové kritérium prostého 
počtu obyvatel a nové kritérium rozlohy obce, nově se zavádí pouze čtyři 
velikostní kategorie obcí (doposud bylo stanoveno těchto kategorií 14). Správní 
poplatky jsou vybírané v souvislosti s výkonem státní správy jednotlivými 
odbory městského úřadu podle zákona č. 634/2004 Sb., o správních poplatcích, 
popř. jiných zákonů. Výběr místních poplatků (poplatek za likvidaci 
komunálního odpadu, poplatek ze psů, poplatek za užívání veřejného 
prostranství, poplatek ze vstupného, poplatek za provozovaný výherní automat) 
se pak řídí pravidly obecné závazné vyhlášky města č.3/2007 o místních 
poplatcích a dalšími souvisejícími právními normami. 
 
h Nedaňové příjmy jsou dalšími zdroji rozpočtu, které plynou do městské 
pokladny především z pronájmů majetku, splátek, půjček, odvodů odpisů 
příspěvkových organizací, sankčních plateb a dalších méně finančně výnosných 
příjmů města. 
 
h Kapitálové příjmy jsou zapojeny do rozpočtu s ohledem na prodej 
nemovitého majetku. Pro rok 2008 se předpokládá prodej bytového fondu města 
a příjmy z prodeje pozemku firmě LIDL (část parkoviště). 
 
h  Přijaté dotace jsou zařazeny pouze ty, které město obdrží v rámci 
souhrnného dotačního vztahu na výkon státní správy a na výplatu sociálních 
dávek, dále dotace, které jsou smluvně zajištěny (dotace od obcí za děti plnící 
v našich základních školách povinnou školní docházku, dotace státní finanční 
podpory k hypotečnímu úvěru a doplatek investiční dotace na intenzifikaci 
čistírny odpadních vod). 
Dotace na výkon státní správy je stanovena v souladu s přílohou č. 7 ke státnímu 
rozpočtu na rok 2008. Výše příspěvku je závislá na rozsahu přenesené 
působnosti k výkonu státní správy, na velikosti správního obvodu vyjádřené 
počtem trvale bydlících obyvatel na území, v němž obecní úřad vykonává státní 
správu, na podílu velikosti správního centra a velikosti správního obvodu, kde 
velikost správního centra je vyjádřená počtem trvale bydlících obyvatel obce. 
 
h Financování – pokrývá záporné saldo rozpočtu na rok 2008, zahrnuje v sobě 
splátky dlouhodobých přijatých půjček (splátky jistiny hypotečního úvěru 
přijatého v roce 1997 na výstavbu bytového domu Zámeček, splátky finanční 
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návratné výpomoci ze státního rozpočtu přijaté v roce 1998 na výstavbu ČOV), 
dále použití volných finančních prostředků z minulých let. V této oblasti je též 
zapojen prodej části podílových listů KB. 
 
Rozpočtové příjmy v roce 2008 včetně financování: 
 
-  daňové příjmy   118 375,0 tis.Kč 
-  nedaňové příjmy    31 283,0 tis.Kč 
-  kapitálové příjmy    15 060,0 tis.Kč 
-  přijaté dotace     57 927,0 tis.Kč 
Příjmy celkem   222 645,0 tis.Kč 
-  financování     23 579,6 tis.Kč 
C E L K E M:    246 224,6 tis.Kč 
 
D O T A C E: 
 
-  školství      2 077 698 Kč 
-  výkon státní správy  16 480 700 Kč 
-  dávky soc.péče 
   a dávky v hmotné nouzi    9 000.000 Kč 
-  příspěvek na péči  
   oprávněným osobám  26 376 000 Kč 
-  státní finanční podpora 
   k hypotečnímu úvěru          17 646 Kč 
-  od obcí za žáky plnící  
   povinnou školní docházku    1 800 000 Kč 
-  na výstavbu čistírny 
   odpadních vod (doplatek)     2 175 000 Kč  
 
  
Výdajová část rozpočtu 
 
Na základě zdrojové základny byly postupně do rozpočtu zařazeny výdaje podle 
priorit v jednotlivých oddílech se současným rozdělením na výdaje běžné a 
kapitálové (investice). 
 
h Investiční  (kapitálové)  výdaje: 
Investiční výdaje představují 22,5% celkových výdajů města a jsou vyčísleny na 
55 223,0 Kč. 
 
Nejvýznamnější investiční akce roku 2008: 
 
-  komunikace v Humpoleckém Dvoře   2 200,0 tis.Kč 
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-  komunikace v Plačkově        350,0 tis.Kč  
-  projekty chodníků a komunikací       700,0  " 
-  chodník v ulici Zahradní     1 900,0  " 
-  chodník v Kletečné           80,0  " 
-  panel na měření rychlosti automobilů      300,0  " 
-  nové autobusové čekárny        100,0  " 
-  vodovodní přípojky, rekonstrukce úpravny   
   vody, zřízení monitorovacích vrtů    1 458,0  " 
-  kanalizace           450,0  " 
-  technická zhodnocení a zateplení  
   budov školských zařízení     4 700,0  " 
-  kulturní centrum (projekt)        100,0  " 
-  bezbariérový přístup do budovy knihovny 
   a muzea na Dolním nám.        900,0  " 
-  elektrické zvonění do kapličky na Rozkoši      80,0   " 
-  krytý bazén (projekt)      2 500,0  " 
-  rekonstrukce haly v Hradské     3 000,0  " 
-  hřiště v ulici Družstevní       430,0   "                                                                   
-  dostavba umělého trávníku na fotbal.stadionu    500,0   " 
-  dětské dopravní hřiště (projekt)       80,0    " 
-  bytové hospodářství - zateplení čp.79 Masarykova 1 500,0  " 
-  bytové hospodářství - 
   zateplení čp.1326 Na Rybníčku    1 600,0  "  
-  regenerace sídliště Smetanova    4 000,0  " 
-  nebytové hospodářství - 
   bezbariérový vstup na WC čp. 934      500,0   " 
-  nebytové hospodářství - 
   výměna kotlů čp. 300        100,0   " 
-  nebytové hospodářství -  
   oplocení u čp. 91          85,0   "          
-  veřejné osvětlení          800,0  tis. Kč 
-  inženýrské sítě (ZTV Cípek, Kasalova pila)  14 600,0   " 
-  výkupy nemovitostí        8 680,0   " 
-  územní plán           150,0    " 
-  kompostárna organického odpadu     1 350,0    " 
-  terénní úpravy u rybníka Cihelna        700,0    " 
-  varovný informační systém obyvatelstva       500,0    " 
-  kamerový systém na hradě Orlík        150,0    " 
-  metropolitní síť           500,0    " 
-  výpočetní technika a programové vybavení      180,0    " 
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h Běžné výdaje: 
Běžné (provozní) výdaje představují 77,5% celkových výdajů města a jsou 
vyčísleny na 191 001,6 Kč. Představují výdaje, které se pravidelně opakují 
v oblastech zajišťovaných městem. Běžné výdaje zahrnují především provoz 
města, údržbu a opravy majetku, příspěvky na provoz jeho zřízených organizací 
a příspěvky dalším subjektům, výplaty sociálních dávek. V rámci těchto 
provozních výdajů vyčlenilo zastupitelstvo města pro rok 2008 finanční 
prostředky důležité pro běžný a plynulý chod města následovně: 
 
-  opravy místních komunikací města 
   a jeho místních částí      8 200,0 tis.Kč 
-  frézování komunikací      1 000,0   " 
-  čištění a zimní údržba komunikací    4 000,0   " 
-  opravy chodníků      3 600,0   " 
-  dopravní značení        500,0    " 
-  opravy vodovodů      4 700,0   " 
-  příspěvky zřízeným příspěvkovým        
   organizacím a organizační složce    23 400,0  " 
-  opravy a údržba nebytových prostor    3 300,0   " 
-  veřejné osvětlení       3 100,0   " 
-  sběr a svoz komunálních odpadů    10 200,0  " 
-  údržba veřejné zeleně       6 700,0   " 
-  chod úřadu města      37 200,0  " 
 
Rozpočtové výdaje v roce 2008: 
 
-  běžné výdaje     191 001,6 tis.Kč 
-  kapitálové výdaje      55 223,0 tis.Kč 
C E L K E M:     246 224,6 tis.Kč  
 
 
 
 

Město prodává další byty 
 
 
 Z více než osmi stovek bytů, které vlastnilo město Humpolec před 
zahájením prodeje, zůstává po třech vlnách privatizace v majetku radnice 510 
bytových jednotek. 
 Poslední etapa privatizace městských bytů se uskutečnila před třemi lety. 
Od té doby neměla radnice stanovena pevná pravidla prodeje bytů a případné 
žádosti měli zastupitelé projednávat individuálně. V tomto období ale neprojevil 
zájem o koupi bytu jediný nájemník. 
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 V letošním roce zahájilo město už čtvrtou etapu privatizace bytů, ale 
podmínky prodeje jsou přísnější než v minulých obdobích a radnice nepočítá 
s tím, že by zájemcům o koupi bytu  poskytla nějaké slevy. 
 Cena bude stanovena podle znaleckého posudku a budou do ní započítány 
investice do domů přesahující částku šedesát tisíc korun, uskutečněné 
v posledních pěti letech. Jedná se zejména o prostředky vynaložené na zateplení 
domů a opravy střech. Přesto bude cena pro stávající nájemníky stále výhodná. 
 Podmínkou prodeje je zájem nejméně sedmdesáti procent stávajících 
nájemníků, kteří by měli založit Společenství vlastníků bytů a odkoupit i byty 
obyvatel domu, kteří o koupi neprojeví zájem. Prodej bytů v Humpolci se netýká 
domů, na jejichž stavbu město získalo státní dotace. Byty v těchto domech 
nemůže město podle současného zákona prodat po dobu dvaceti let. 
 Radnice nepočítá s tím, že by prodala veškerý bytový fond. Podle 
rozhodnutí zastupitelstva by si mělo město ponechat byty v domech 
s pečovatelskou službou a byty sociálního charakteru. 
 Po skončení privatizace by v majetku města mělo zůstat asi 150 až 200 
bytů, mezníkem by se mohl stát rok 2010, kdy skončí regulace nájemného. 
 
 

Humpolec získal dotaci na úspory energií v MŠ 
 
 
 Město Humpolec podalo v říjnu 2007 projekt do Operačního programu 
životního prostředí na „Úspory energií v mateřských školách v Humpolci“. 
Projekt byl zaměřen na tepelné úspory v mateřských školách Na Rybníčku a 
Smetanova. Na základě provedení aktualizace energetického auditu a projektové 
dokumentace vyšel celkový rozpočet tepelných úprav na částku 13 815 000,-Kč. 
Tepelné úpravy se týkají kompletní výměny oken a dveří, zateplení stropů a 
venkovní fasády, včetně rekuperace. Výše finanční dotace byla řídícím výborem 
OPŽP přidělena ve výši 8 817 000,-Kč z celkové výše způsobilých veřejných 
výdajů 9 797 000,-Kč. Výši zbývající finanční částky ponese Město Humpolec – 
cca 5 milionů korun. 
 
 

Internet ve městě 
 
 
 Humpolecké ulice jsou plné internetu. Potíže s jeho dostupností skončily. 
Na využití ve městě čeká osm hotspotů - veřejných přístupových míst 
k internetu. 
 Zájemci tak získají veškeré informace o městě a jeho okolí, bezplatně si 
mohou zabrouzdat na internetu. Na síť se lze připojit i z vlastního počítače, a to 
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v kteroukoliv hodinu. Jediným omezením je čas, po půl hodině se spojení 
přeruší. Projekt Veřejný internet v Humpolci uskutečnila firma Space Com. 
 A kde všude si mohou lidé „zasurfovat“? Volba padla na nejrušnější místa 
ve městě, tedy na Horní a Dolní náměstí, Havlíčkovo náměstí, ZŠ Hálkova a 
Hradská, gymnázium, zemědělskou akademii a na autobusové nádraží. Možnost 
připojení k veřejnému internetu je také na městském úřadě, který umožnil 
realizaci tohoto projektu. 
 Zavedení této služby nestálo humpoleckou radnici ani korunu. Vše se 
odehrálo v rámci krajského grantu, město pouze bezplatně vyhradilo místo na 
veřejných budovách či sloupech. 
 
 

Parkoviště v Lužické ulici nebude 
 
 
 Úředníci městského úřadu nepovolili výstavbu čerpací stanice a odstavné 
plochy pro kamiony na okraji Humpolce. Stěhování z humpoleckého Panského 
vrchu do Lužické ulice se zatím nekonalo. Záměr spediční firmy Interexpres 
servis nedostal souhlas od stavebního úřadu, protože odstavné a parkovací 
plochy se umísťují mimo obytnou plochu. Zohledněn byl také posudek od 
hygienické stanice, která označila záměr jako nevyhovující. Předpisy stanovují, 
že čerpací stanice stejně jako parkovací plochy se nesmí stavět v obydleném 
území. Zpracovaná hluková studie navíc řešila ruch na parkovišti pro osm 
kamionů, nepočítala s dalšími průjezdy pouze kvůli čerpání nafty, jako je tomu 
nyní na Panském vrchu. 
 Podle představitelů spediční firmy se ale intenzita provozu v Lužické ulici 
stejně nezmění vzhledem k již otevřené průmyslové zóně. 
 Obyvatelé žijící v Lužické ulici přivítali stanovisko stavebního úřadu 
s povděkem. 
 
 

Vstřícnost městské radnice 
 
 
 Odborníci týdeníku Ekonom a Společnosti Factum Invenio prováděli 
v roce 2007 a 2008 průzkum v celé České republice – přesně ve 206 městech a 
obcích. Hlavním cílem průzkumu bylo zjištění, jak rychlá je odpověď úřadu na 
dotaz lidem a veřejnosti. 
Město Humpolec se umístilo v celkovém hodnocení na třetím místě! 
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Poplatek za projednávání přestupků 
 
 
 Částku 1 500 korun zaplatí obce ve spádovém území humpolecké radnice 
za projednání jednoho přestupku proti veřejnému pořádku svých občanů 
přestupkovou komisí města. Do konce loňského roku platily obce radnici 
poplatek ve výši 500 korun. 
 Výše poplatku byla stanovena v roce 2002 a od té doby se nezměnila. 
Peněžní sankce, které komise občanům obcí ve spádovém území uloží, jsou 
příjmem humpolecké radnice. Z porovnání provedeného v roce 2007 ale 
vyplynulo, že náklady na projednání jednoho přestupku dosahují částky 2 600 
korun, zatímco průměrná výše pokuty je 520 korun. To znamená, že 
humpolecká radnice doplácela na projednání každého přestupku více než 2 000 
korun. 
 Humpolecká radnice má podepsanou smlouvu se čtyřiadvaceti obcemi ve 
spádovém území, na jejímž základě přestupky projednává. Loni komise 
projednala celkem 168 přestupků, z tohoto počtu se 41 přestupků týkalo občanů 
z přidružených obcí. 
 
 

Hospodaření se separovanými odpady 
 
 
 Necelá desítka podnikatelů se zapojila v Humpolci do městského systému 
hospodaření se separovanými odpady. Městská rada schválila v roce 2008 výši 
poplatků drobných podnikatelů za ukládání papíru, plastů a skla do kontejnerů 
se separovaným odpadem. Chtěla tak zabránit situaci, kdy někteří podnikatelé 
odváželi kartónový papír do kontejnerů určených občanům města. Často je zcela 
zaplnili hned poté, co je sběrný vůz vyprázdnil, a lidé již neměli odpad kam 
odkládat. 
 Jedná se o provozovatele restaurací, hospod, prodejce potravinářského a 
nepotravinářského zboží a další subjekty, které nemají více než čtyři pracovníky. 
Nejnižší roční poplatek ve výši 100 korun byl stanoven za sklo, u papíru a plastů 
se výše ročního poplatku v závislosti na druhu a velikosti podnikatelského 
subjektu pohybuje od 300 do 1 200 korun. 
 Maximální výše ukládaného odpadu by neměla převýšit hranici 550 litrů 
měsíčně. Vyhláška se netýká velkých podnikatelských subjektů, kterým zákon 
stanovuje vést vlastní odpadové hospodářství. 
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Humpolec chce řešit čištění odpadních vod 
 
 
 Humpolecká radnice vyčlenila v návrhu rozpočtu finanční prostředky na 
řešení odkanalizování a čištění odpadních vod v místních částech Hněvkovice, 
Krasoňov, Petrovice a Světlice. 
 Většina domů v těchto obcích je napojena na kanalizaci, není ale vyřešeno 
konečné čištění. K čištění odpadních vod obce využívají biologické rybníky 
nebo vlastní septiky. Původní studie, kterou nechala radnice zpracovat 
v polovině devadesátých let, počítaly s vybudováním čistíren odpadních vod ve 
Světlici a Petrovicích. Odpadní vody z Hněvkovic by měly být přečerpány do 
humpolecké čističky. 
 V příštím roce by se tak do rozpočtu mělo dostat zpracování projektové 
dokumentace, počítá se také s aktualizací původních studií, včetně vyčíslení 
nákladů. Město se bude snažit získat nějaké peníze také z dotačních programů. 
 
 

Dětské dopravní hřiště 
 
 
 Radnice plánuje výstavbu dětského dopravního hřiště v zahradě bývalé 
městské nemocnice. To ale přitom zůstane i nadále parkem. Přibudou jenom 
cesty a dopravní značení, park zůstane i nadále přístupný veřejnosti. 
 Radní počítají také s tím, že město zaplatí stavbu z vlastního rozpočtu. 
Krajský úřad sice poskytuje na výstavbu dopravních hřišť dotace, příjemce ale 
musí splnit podmínky jejich zabezpečení a vybavení. Humpolec o dotaci 
nepožádá z důvodu, že chce zachovat přístupnost hřiště široké veřejnosti bez 
uzavírek parku. Za přístupnost parku se přimlouvají také pacienti doléčovací 
jednotky CTM Hospital, která sídlí v právě opravované bývalé nemocniční 
budově. 
 Hřiště se začne stavět a má být hotové v roce 2009. Celá stavba včetně 
úpravy okolí zeleně bude stát kolem 2,3 miliónů korun. 
 
 

Nová policejní služebna 
 
 
 Od nového roku se může Humpolec pochlubit nově zrekonstruovanou 
policejní služebnou. Vznikla v rámci celostátního projektu ministerstva vnitra 
 P 1000 jako čtvrtá v republice. 
 Zrekonstruované prostory otevřel policejní prezident Oldřich Martinů, 
který pochází právě z Humpolce. Rekonstrukce a modernizace služebny přišla 
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zhruba na sedm milionů korun. Cílem bylo zlepšení prostředí pro občany, kteří 
sem přicházejí a také pro samotné policisty. 
 V kraji Vysočina se jedná o první moderní služebnu nové generace. 
Policejní prezident vyzdvihl zejména pomyslné odstranění bariér mezi veřejností 
a policií. 
 V Humpolci nyní slouží osmnáct policistů. Jejich služebna je vybavena 
moderními technologiemi, je zde také nová příjmová recepce, bezbariérový 
přístup a dětský koutek. 
 
 

Solná jeskyně 
 
 
 Od ledna 2008 funguje v Humpolci na Panském vrchu nově otevřená 
Solno-jódová jeskyně Axis. Vynikající léčivé účinky soli jsou známy již po 
staletí, za tímto účelem byly využívány na začátku solné doly. Ve světě vzniklo 
toto zařízení již ve 30.letech 19.století v nejznámějším solném dole Vielička u 
polského Krakova. 
 V solné jeskyni panuje unikátní mikroklima,  charakteristické výjimečnou 
bakteriologickou čistotou vzduchu, který je nasycen částicemi minerálů a 
stopových prvků. Jejich postupné uvolňování má velmi kladný vliv na psychiku 
a celkovou kondici dětí i dospělých. V solné jeskyni se také využívá tzv. 
chronoterapie (světelná terapie), která má také velmi pozitivní vliv na celkovou 
kondici. 
 Léčebné a relaxační kůry, které zde absolvujete na pohodlných křeslech, 
zvyšují psychickou kondici a podpůrně napomáhají při léčbě například těchto 
onemocnění: astma, onemocnění dýchacích cest, dlouhodobé a opakující se 
záněty, dlouhodobý zápal plic, chronické záněty průdušek, kožní onemocnění, 
srdeční onemocnění a poruchy oběhového systému, poruchy metabolismu, 
žaludeční vředy, alergie, poruchy nervového systému, snížená imunita, snížená 
funkce štítné žlázy, vysoký krevní tlak. 
 Jedno sezení v uměle vybudované solné jeskyni nahradí až dva dny 
strávené u moře. 
  
 

Bude na Orlíku rozhledna? 
 
 
 Od února do března se mohli obyvatelé Humpolce vyjádřit hned ve třech 
anketách o tom, zda na Orlíku bude rozhledna, nebo ne. Jedna byla umístěna na 
webových stránkách města, druhá na webových stránkách hradu Orlík, hlas 
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mohli i fyzicky vhodit do schránky na městském úřadě nebo v informačním 
středisku.  
 Ve hře bylo několik variant. Jednou je dostavba chybějící části věže, 
druhou pak vybudování venkovního schodiště. Proti dostavbě ale hovoří 
skutečnost, že nikdo nezná  její původní podobu. Věž má současnou podobu už 
170 let.  
 Svůj hlas odevzdalo celkem 1548 lidí. Pro vybudování rozhledny 
s dostavbou věže hlasovalo 649 lidí, 220 bylo pro zřízení rozhledny bez 
dostavby. Proti rozhledně na Orlíku se vyjádřilo 679 hlasujících. Hlasoval každý 
desátý člověk ve městě. Takový výsledek ale radním v rozhodování příliš 
nepomohl, na výsledky hlasování přitom radnice hodně spoléhala. 
 Představitelé radnice se sešli také se správci hradu, kteří jsou členy 
společnosti Castrum. Z nich zatím nikdo není zásadně proti zpřístupnění věže, 
musí se ale dodržet určité podmínky, jak řekl největší odpůrce stavby Vladimír 
Staněk, který je členem této společnosti a zároveň pelhřimovským památkářem. 
 Radnice oslovila tři firmy, které mají zpracovat studii zpřístupnění věže, 
tu potom posoudí památkáři. 
 Z veřejného hlasování ale vzešel nápad postavit rozhlednu na úplně jiném 
místě, například na Havlově kopci. Ten má 634 metrů a má výborné rozhledové 
parametry do všech stran. Z Orlíku by kvůli zalesnění nebylo vidět na východ. 
 Přesto zatím zůstává Orlík prioritou číslo jedna. Nejen, že by si zřízení 
rozhledny zde vyžádalo pravděpodobně nižší náklady, ale zároveň by se dalo 
využít i zdejší zázemí. 
 
 

Byty sociální rehabilitace 
 
 
 Dne 4.března proběhlo slavnostní otevření šesti bytů sociální rehabilitace 
v Domě s pečovatelskou službou, Školní 730 v Humpolci. Otevření se zúčastnili 
zástupci Oblastní charity Havlíčkův Brod, Města Humpolec, pracovníci 
dětských domovů v Humpolci a Senožatech a široká veřejnost. Projektu 
požehnal Mons. Josef Suchár. Součástí zahájení provozu byla prohlídka zařízení 
Charitní pečovatelské služby, Půjčovny rehabilitačních pomůcek a Astry – 
denního centra pro seniory u příležitosti 5.výročí jejího otevření. 
 Malometrážní byty jsou určeny mladým lidem z dětských domovů či 
pěstounské péče, kteří jsou nuceni řešit otázku bydlení a samostatného života 
vůbec. S mladými lidmi je uzavřena smlouva na jeden rok, bude jim poskytnuto 
nejen ubytování, ale také sociálně právní poradenství, pomoc při 
zprostředkování zaměstnání a při vedení domácnosti. Byty jsou vybavené 
standardním nábytkem, nechybí kuchyňská linka, sporák, lednička a možnost 
užití pračky. Nájemné je 2 – 2,5 tisíce korun podle velikosti bytů a  platí se 
energie.  



 21 

 Dále se jedná o byty určené pro azylové ubytování matek s dětmi, obvykle 
oběti domácího násilí, nebo matky, které se z nějakých důvodů ocitly s dítětem 
na ulici. Jedná se o projekt Oblastní charity Havlíčkův Brod, který je jedním 
z konkrétních  realizovaných výstupů Komunitního plánování sociálních služeb 
v Humpolci. Město Humpolec poskytlo ze svého rozpočtu na vybavení těchto 
bytů v loňském roce částku 260 tisíc korun. Pro tento rok a do budoucna se bude 
spolupodílet na financování této služby ze svého  grantového programu. 
 
 

Místní akční skupiny z ČR se sešly v Humpolci 
 
 
 Pod záštitou ministra zemědělství Petra Gandaloviče a náměstkyně 
hejtmana kraje Vysočina Ing. Marie Černé se dne 13.března ve Spolkovém 
domě v Humpolci konala II. Celostátní konference Národní sítě Místních 
akčních skupin. Konference byla organizována ve spolupráci s Městem 
Humpolec, Společností pro rozvoj Humpolecka, o.s. a Svazkem obcí 
mikroregionu Zálesí. Zúčastnilo se jí celkem 88 MAS z celé České republiky a 
v celkovém počtu 157 delegátů s hlasovacím právem. 
 Na programu konference byla projednávána například dosavadní činnost 
NS MAS, výroční zpráva za rok 2007, zpráva o činnosti výboru, odborných 
skupin, kontrolní komise, zpráva o hospodaření, návrh změny stanov, návrh 
členských příspěvků na rok 2008, rozpočet na rok 2008.  
V hudebním programu vystoupila skupina Camerata. 
 
 

Dálnice u Humpolce zažila den zkázy 
 
 
 Jedna z největších nehod v dějinách dálnice D1 se stala 20.března 2008 
v dopoledních hodinách. Na stém kilometru  postupně  havarovaly dva 
autobusy, 98 nákladních vozů a 131 osobních aut. Zranění utrpělo třiatřicet lidí, 
šest z nich skončilo v nemocnici s těžkým zraněním. Nehoda zcela ochromila 
provoz nejenom na samotné dálnici, kde se během dne vytvořila 
třicetikilometrová kolona. Doprava kolabovala i na okolních  objízdných 
trasách. Čtyřicet hasičů z osmi základen se potýkalo s následky hromadné 
srážky, neúnavní byli také záchranáři, kteří sklízeli uznání i od samotných 
účastníků řetězové havárie. 
 Policie nasadila 80 policistů, 30 osobních služebních vozidel, devět 
speciálních vozidel, letecká služba policie vydala do akce tři vrtulníky, které 
přepravovaly záchranáře a byly využity pro monitorování situace. V hromadné 
nehodě na D1 uvízl i eskortní autobus Vězeňské služby s dvaceti vězni. 
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Úsek zkázy se podařilo zprůjezdnit až po čtrnácti hodinách. Celková škoda 
dosáhla téměř 28 milonů korun. 
 
 

40.výročí obnovení Junáka v Humpolci   
 
 V humpoleckém měsíčníku Zálesí, ročník 45 – srpen 2008, vyšla 
vzpomínka člena bývalého výboru Junáka v Humpolci pana Jindřicha Rázka 
k tomuto výročí, ze které citujeme: 
 
 „O obnovení organizace Československý junák se rozhodlo dne 22.března 
1968 na schůzi členů náčelnictva Junáka v Praze. Dne 29.března se konalo 
historické setkání skautů a skautek z celé republiky. 
 V Humpolci neměl Junák příliš dlouhou tradici. Byl založen těsně po 
válce v roce 1945 a pracoval až do svého zrušení po roce 1948. V dubnu 1968 
byl v Humpolci ustanoven přípravný výbor, který se scházel v klubovně na 
házené. Výbor byl v tomto období ve složení: Jiřina Jirásková, Ludmila 
Kotyzová, Zdena Koudelková, Vladimír Dítě, Jan Jirásek, Jaroslav Nohejl, 
Ladislav Koten, Jiří Ptáčník, Vlad.Rataj, Jindřich Rázek a Karel Sedláček. 
 A v této době se také začali scházet první zájemci z řad chlapců, 5.května 
se uskutečnil první výlet. Ve dnech 10.-11.května 1968 proběhl na Valše 
rádcovský kurz pro patnáct starších chlapců – budoucích vedoucích družin. Do 
vedení Junáka se zapojila Marie Jakoubková, Karel Rezek a František 
Vondráček. Ten se po skončení přípravného výboru stal okrskovým velitelem. 
Práce se začala dařit, do družin Bobrů a Kondorů se hlásili další chlapci, vznikly 
i dvě smečky Vlčat, dobře pracoval i dívčí oddíl. 
 Ale přišel černý den našich národních dějin, 21.srpen 1968, kdy vojska 
pěti států napadla naši vlast. Práce Junáka byla dočasně přerušena, obnovení 
přišlo v září. 
 V letech 1969 – 1970 Junák stále existoval. Dne 2.října 1970 byl 
rozhodnutím ministerstva vnitra zakázán. 
Obnovení Junáka nastalo po revoluci v listopadu 1989“. 
 
 

Na stůl humpolecké radnice dopadla petice  
 
 
 Obyvatelé sídliště Na Rybníčku nesli hodně nelibě lístečky s pokutami, 
které nacházeli za stěrači svých aut zaparkovaných v zákazu stání. Proto také 
sepsali petiční stížnost, kterou předali starostovi Mgr.Jiřímu Kučerovi. Zástupci 
humpolecké radnice ale na stížnost odpověděli, že zloba je zbytečná a navíc 
neopodstatněná. 
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 Lidé žijící v panelových domech Na Rybníčku si stěžovali na nedostatek 
vhodných parkovacích míst. Navíc nemohli pochopit, proč by v současnosti 
nemohli parkovat tam, kde bez problémů parkovali až dosud. Zastávali i názor, 
že jejich odstavená vozidla nikomu nepřekáží. To je ovšem v přímém rozporu se 
zájmy ostatních účastníků silničního provozu v této lokalitě. 
 Humpolečtí hasiči se nechali slyšet, že při zásazích na sídlištích nemohou 
jejich vozy přecpanými uličkami častokrát projet. Kvůli špatně parkujícím 
autům se nemohou dostat ani k hydrantům – v nouzi je přitom každá vteřina 
drahá. Stejně kriticky se na adresu řidičů vyjadřovali pracovníci Technických 
služeb. I oni mají při vývozu odpadků problémy mezi stojícími vozidly projet.   
 Starosta města postoje obyvatel sídliště chápe, protože parkovacích míst 
je skutečně málo, ale na druhou stranu trvá na dodržování zákona, neboť značka 
zákazu stání má v ulici Na Rybníčku svůj opodstatněný důvod. Přislíbil ale, že 
zastupitelé projednají návrh na změnu dopravního označení. 
 K celé situaci se vyjádřili i policisté, kteří již při druhé kontrole 
zaznamenali pouze dva přestupky. Neopomněli také zmínit komentář jednoho 
z obyvatel, který uvedl, že lidé mají Na Rybníčku „zvykové právo“ parkovat. 
Takový výraz je pro policisty neznámým pojmem a nemá oporu v žádném 
zákoně. 
 
 

Manažer roku 
 
 
 Dne 17.dubna 2008 byly vyhlášeny výsledky 15.ročníku soutěže Manažer 
roku za rok 2007. Tato soutěž byla založena v roce 1993 a již tradičně hodnotí 
významné představitele managementu v České republice. Ocenění manažeři 
reprezentují to nejlepší v moderních metodách firemního řízení, jeho vývoje a 
trendů. Tato prestižní cena umožňuje ocenit osobnosti managementu, 
prezentovat jejich výsledky širší veřejnosti a poukázat na jejich úlohu v rozvoji 
české ekonomiky. 
 I město Humpolec se může pochlubit tím, že na jeho území působí 
významný manažer. Je jím Ing. Martin Čudka, který pracuje ve vedení firmy 
Wiesner Hager Bohemia s.r.o., Humpolec a získal ocenění „Manažer odvětví 
v oblasti Zpracování dřeva a výroba výrobků ze dřeva, včetně nábytku“. 
 
 

Další politik navštívil Humpolec 
 
 
 12.května zavítal do Humpolce ministr zemědělství Petr Gandalovič, 
který navštívil Vysočinu. V Humpolci ho přivítal mimo jiné i hejtman Miloš 
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Vystrčil. V hotelu Kotyza se ministr setkal se zástupci města, mladými 
agrárníky a členy rady kraje. Pěšky se pak přesunul do pivovaru Bernard, kde za 
doprovodu Stanislava Bernarda absolvoval jeho prohlídku. Odpoledne si ještě 
v Humpolci prohlédl zdejší školní statek na Dusilově, kde nechyběla ochutnávka 
výrobků, které zdejší statek vyrábí, a prohlídka jatek. 
 
 

Humpolec – „Město pro byznys“ 
 
 
 Které město v kraji má nejlepší podmínky k podnikání?  HUMPOLEC! 
Tato skutečnost vyplynula ze závěrečného vyhodnocení soutěže pod názvem 
„M ěsto pro byznys“, které proběhlo dne 17.června 2008 v Jihlavě za účasti 
zástupců patnácti měst se statutem obce s rozšířenou působností z  kraje 
Vysočina. Ocenění je o to cennější, že naše město se v celkovém hodnocení 
umístilo i před daleko většími a počtem obyvatel významnějšími, bývalými 
okresními městy kraje. 
 V této soutěži bylo postupně po jednotlivých krajích hodnoceno celkem 
205 obcí s rozšířenou působností a 22 obvodů Prahy, a to na základě padesáti 
kritérií rozdělených do šesti oblastí, (šlo o nejrozsáhlejší průzkum 
podnikatelského prostředí, který kdy v tuzemsku proběhl). 
 Žebříček zahrnoval podporu podnikání ze strany regionálních samospráv, 
porovnával podnikatelské prostředí, situaci na pracovním trhu, atraktivitu 
lokality, cenové podmínky dané oblasti a výsledky výzkumu na radnicích a mezi 
podnikateli. 
 Vítězný Humpolec má nejvyšší hodnocení atraktivity lokality, a to i 
navzdory téměř nejhorším emisím. Má vynikající dopravní infrastrukturu, 
rostoucí bytovou výstavbu a vysoký počet lůžek v ubytovacích zařízeních. Ve 
městě mohou být v rámci kraje spokojeny i mladé rodiny a senioři, je zde 
nadprůměrná kapacita předškolních zařízení a jeden z nejnižších poměrů 
pacientů na jednoho lékaře. V Humpolci je dále velmi dobře rozvinuté 
podnikatelské prostředí a nízké ceny sledovaných položek. O městu se velice 
dobře vyjadřují podnikatelé a dobré hodnocení si zasluhuje i místní veřejná 
správa. Naopak až na pomyslné desáté příčce se naše město ocitlo v hodnocení 
pracovního trhu, kde celkový výsledek významně ovlivnila nízká míra a věková 
struktura nezaměstnanosti a vysoká konkurence na pracovním trhu. Rovněž 
nízký průměrný plat administrativních pracovníků v Humpolci zařadil naše 
město na předposlední příčku. 
 Tento úspěch má ale i své stinné stránky. Je to například hluk 
z kamionové dopravy, která město velmi zatěžuje, nebo velká migrace 
pracovníků zdejších firem. 
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Předseda vlády ČR Mirek Topolánek v Humpolci 
 
 
 Svoji dvoudenní návštěvu kraje Vysočina zahájil předseda vlády České 
republiky Mirek Topolánek 30.června v Humpolci. Za doprovodu 
místopředsedů Poslanecké sněmovny ČR Miroslavy Němcové, Jana Kasala a 
hejtmana kraje Vysočina Miloše Vystrčila se sešel v zasedací síni městského 
úřadu v Humpolci se zástupci vedení města, s městskou radou a humpoleckými 
podnikateli. Součástí návštěvy premiéra v Humpolci byla i návštěva Rodinného 
pivovaru Bernard, kde ho přivítal Ing.Stanislav Bernard. Návštěvu ukončil 
premiér zápisem do městské kroniky. 
 
 

Vyhlídková věž kostela sv. Mikuláše 
 
 
 Od 1.července 2008 se mohou návštěvníci Humpolce podívat na město 
také z ptačí perspektivy. První prázdninový den byla veřejnosti otevřena 
dominanta města, vyhlídková věž kostela sv.Mikuláše. 
 Prvovýstup spojený se slavnostním zpřístupněním věže kostela se konal 
25.června. Výstup do věže vysoké 50 metrů vede po 111 úzkých schodech. 
Vyhlídka je ve 42 metrech. Během cesty vzhůru se návštěvníci zastaví ve třech 
mezipatrech, kde si mohou prohlédnout informační tabule a výstavy týkající se 
historie města i kostela. Cesta vede i kolem dvou zvonů a závaží věžních hodin, 
jehož kryt je částečně prosklený. 
 Od prvotní myšlenky Mgr. Romana Brzoně na zpřístupnění věže, (za 
přispění Ing.Petra Žáčka z firmy I.humpolecká stavební a děkana P.Mariana 
Sokola, O.Praem),  uplynul pouhý rok a půl a vyžádalo si nemalé finanční 
náklady. Z pokladny města byla investována částka 420 tisíc korun. Dalších 120 
tisíc korun putovalo na opravu z krajského fondu kulturních památek a 100 tisíc 
korun dalo město na elektronické zabezpečení areálu. 
 Opravovaly, nebo se zcela vyměňovaly schody a podlahy v jednotlivých 
podlažích věže. Penetrovaná je omítka, nová jsou madla u schodiště, rozvody 
elektriky a osvětlení. Dalších 70 tisíc korun budou stát informační tabule o 
historii města, kostela a církví. 
 O samotný provoz věže se stará Městské kulturní a informační středisko. 
Provozní řád věže umožňuje přístup maximálně deseti lidem najednou. Otevřeno 
bude denně od 10 do 16 hodin. V den zahájení provozu 1.července byl vstup na 
věž zdarma, v dalších dnech bude vstupné deset korun, děti do výšky 125 
centimetrů mohou  jít zadarmo. 
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Dny zdraví v Humpolci 
 
 
 Dne 1.července proběhla na Horním náměstí akce Všeobecné zdravotní 
pojišťovny nazvaná „Dny zdraví v Humpolci“. 
 Ve stanech se dostavilo k vyšetření a měření celkem 213 osob, z toho 202 
klientů VZP. Zdravotníci měřili cholesterol a cukr v krvi, trigliceridy v krvi, 
měřili krevní tlak a BMI, index tělesné hmotnosti. 
 Podle statistik VZP byly počty vyšetření v Humpolci rekordní – prozatím 
proběhlo sedm takovýchto  akcí, včetně našeho města a nikde nebylo vyšetřeno 
tolik osob jako právě u nás. 
 
 

Humpolec zlepšil přístup k informacím 
 
 
 Humpolecká radnice představila v letních měsících své webové stránky 
v nové grafické podobě. Budou mít modernější vzhled a budou využívat ve 
velké míře systému záložek, který by měl zvýšit jejich přehlednost. 
 Díky novému redakčnímu systému tak mohou pracovníci jednotlivých 
odborů radnice přidávat nové dokumenty přímo v prostředí internetu. Doposud 
bylo možné stránky aktualizovat pouze offline.  

Grafický návrh a redakční systém připravila společnost Webhouse. Do 
konce roku by měly mít webové stránky města i své cizojazyčné verze. 
 
 

Sídliště ve Smetanově ulici se dočká změny 
 
 
 Tři stovky lidí ze Smetanovy ulice našly ve svých schránkách dotazník, 
jehož prostřednictvím se mohly otevřeně vyjádřit k tomu, co jim v okolí jejich 
bydliště nejvíce vadí. K postřehům občanů žijících v této lokalitě bylo 
přihlédnuto při tvorbě nové podoby sídliště. 
 Město se odhodlalo k zásadní proměně sídliště kvůli poměrům, které se 
neslučují s podobou moderní obytné zóny. V místě je špatně vyřešena doprava a 
značení odstavných ploch. Ve Smetanově ulici je vyasfaltovaná poměrně 
zásadní výměra, kvůli špatné organizaci parkování se tam ale najde spousta 
hluchých míst. Rovněž chodníky jsou zbytečně široké. Město si nechalo udělat 
dendrologický průzkum, na jehož základě se musí odtěžit poměrně dost stromů. 
Jejich místo samozřejmě zaujme zcela nová výsadba, a tak se obyvatelé sídliště 
se zelení nebudou muset rozloučit. Podařilo se vypracovat projekt, díky němuž 
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se počet parkovacích míst lehce navýší, aniž by se dotklo rozlohy zeleného 
prostranství. Za projektem stojí havlíčkobrodská firma Efekt.  

Revitalizace sídliště má celkem tři etapy. Ta první, při níž se zlepšilo  
prostranství s dětským hřištěm hned pod Dolním náměstím a u Spolkového 
domu, je již hotová. Podle metodiky pro přidělování dotace z regionálního 
operačního programu musí město provést i druhou etapu, která má za úkol 
zlepšit podmínky lidem ve středové části panelové zástavby, a to nejpozději do 
konce příštího roku. Závěrečná část úpravy úzce souvisí s plánovaným 
kongresovým centrem společnosti MHA, který by měl začít růst v místě 
bývalého Fabrika baru na Havlíčkově náměstí. 

Město Humpolec uspělo v konkurenci mnoha dalších žadatelů a získalo 
dotaci na projekt „Regenerace veřejného prostranství sídliště Smetanova“ 
z Regionálního operačního programu. Čerpání dotace je z NUTS 2 Jihovýchod, 
prioritní osa 3: Udržitelný rozvoj města a venkovských sídel, oblast podpory: 
3.2. Rozvoj regionálních středisek. Celkové náklady 13 050 000,-Kč. 
Spolufinancování města je ve výši 3 915 000,- Kč. 

Hned poté by se měli dočkat důstojnějšího prostředí i obyvatelé 
nejlidnatějšího humpoleckého sídliště Na Rybníčku. 

Stavební práce byly zahájeny v září 2008. Do konce tohoto roku bylo 
plánováno proinvestovat zhruba tři miliony korun, dokončení se předpokládá 
30.června 2009. 
 
 

Výstavba krytého plaveckého bazénu 
 
 
 Další sportovní využití připravuje město pro své občany. Plavecký bazén 
by měl stát na místě mezi koupalištěm a zimním stadionem. Při stavbě by chtěli 
zástupci města co nejvíce využít moderních technologií, stavba by měla být 
šetrná k životnímu prostředí a při vytápění by se měly uplatnit alternativní 
zdroje energie. Radní počítají s tím, že by bazén využíval zbytkové teplo ze 
zimního stadionu. Stavba by měla zahrnovat pětadvacetimetrový plavecký bazén 
hluboký 160 centimetrů, saunu, vířivky a nezbytné zázemí. 
 Z veřejné soutěže vypsané na dodavatele projektové dokumentace vyšla 
vítězně místní firma OK Plan. Za projektovou dokumentaci kancelář obdržela 
cca 3 miliony korun. Radnice se bude pokoušet získat na stavbu bazénu peníze 
z Evropských fondů, neboť bez získání dotací je projekt finančně 
nerealizovatelný. Pokud by se městu podařilo získat dotaci, která by pokrývala 
významnou část nákladů, mohla by být stavba zahájena již v příštím roce. 
 Navrhovaný krytý bazén je doplněním stávajícího sportovního areálu 
v Okružní ulici  v Humpolci. Objekt je dispozičně a funkčně propojen s okolní 
zástavbou, především s venkovním koupalištěm. Objekt je dvoupodlažní, 
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s jedním podlažím částečně zapuštěným pod terén. Jsou použity ploché střechy 
s intenzivní zelení, které podtrhují energeticky šetrnou výstavbu a provoz.  
 
 

Humpolec navázal kontakty na Slovensku 
 
 
 Humpolečtí představitelé podepsali v září družební dohodu o spolupráci 
se slovenským oravským městem Námestovo a zahájili tak oficiálně kontakty 
mezi oběma městy. 
 Obě strany si slibují od spolupráce především sblížení tamních 
sportovních, uměleckých a kulturních spolků. První kontakty začaly ještě před 
navázáním oficiální spolupráce. V květnu se zúčastnil pěvecký sbor Čech a Lech 
soutěže při námestovských hudebních slavnostech, na přehlídce dechových 
souborů zde vystoupil v srpnu dechový orchestr Základní umělecké školy 
Gustava Mahlera. Očekává se navázání kontaktů divadelních souborů z obou 
měst. V Humpolci se pořádá přehlídka Honzlův Humpolec a na Slovensku se 
konají Divadelní slavnosti v Námestove. 
 Před rokem 1989 udržoval Humpolec  kontakty se slovenským městem 
Trstená, po rozdělení Československa se ale styky mezi oběma městy úplně 
přerušily. 
 Od roku 2000 spolupracuje Humpolec s městem Müensingen v kantonu 
Bern ve Švýcarsku. Častějším kontaktům tady ale brání velká vzdálenost mezi 
oběma městy a také jazyková bariéra. 
 
 

Bezbariérový přístup do městské knihovny  
 
 
 V roce 2006 Město Humpolec nechalo zpracovat celkové posouzení 
bezbariérových přístupů a komunikací s názvem „Generel bezbariérových tras 
města Humpolec“. V rámci národního programu „Mobilita pro všechny“ z roku 
2003 vyhlášené Vládou České republiky se Město Humpolec do tohoto projektu 
zapojilo. Projekt je i v souladu s Programem kraje Vysočina – „Vysočina bez 
bariér“. Z části je tato aktivita i součástí Komunitního plánu sociálních služeb 
Města Humpolec. 
 Jako první firma nainstalovala plně bezbariérový přístup v budově 
městské knihovny. V říjnu 2008 firma VVS České výtahy ze Soběslavi zde 
nainstalovala zatočenou plošinu. Celkové náklady byly 352 tisíc korun, z toho 
náklady na vybudování plošiny byly 307 tisíc korun a drobné stavební úpravy 
dosáhly výše 45 tisíc korun. Na tento projekt byla čerpána dotace z programu 
„Mobilita pro všechny“ z Ministerstva kultury ČR ve výši 240 tisíc korun, kraj 



 29 

Vysočina podpořil projekt částkou 56 tisíc korun. Zbývající prostředky byly 
hrazeny z rozpočtu města. 
V Humpolci se jedná o první zařízení svého druhu ve veřejně přístupných 
budovách. 
 
 

Čerpací stanice na Rozkoši 
 
 
 Mezi bytovkami na Rozkoši a hlavní silnicí ve směru Humpolec – 
Havlíčkův Brod, tedy takřka na návsi, by měla vyrůst nová benzínová stanice. 
Zamýšlejí jí zde postavit představitelé ledečské Lesní společnosti, kteří jsou 
vlastníky dotčených pozemků. 
 I když se našli zastánci čerpací stanice, zejména provozovatelé tamního 
dealerství automobilky Fiat, jehož autosalon by byl tankovacímu areálu 
sousedem, většina obyvatel Rozkoše je zásadně proti této stavbě. Záměr vyvolal 
vlnu odporu a osadní výbor inicioval petici, kterou podepsalo 180 lidí. 
Rozhořčení neskrývali zejména uživatelé bytových domů, kteří by měli stojany 
s pohonnými hmotami přímo pod okny. Dle jejich názoru benzínová stanice 
nepatří do středu vesnice, ale na její okraj, kde by nikomu nevadila. Obávali se 
také hlučného a prašného provozu, navíc s nepřetržitou pracovní dobou, která by 
mohla mít vliv na udržení nočního klidu ve vsi, vadilo by i případné parkování 
kamionů. 
 Stížnost obyvatel Rozkoše dorazila na krajský úřad, na některá 
ministerstva a také na humpolecký městský úřad, kde však až takové pochopené 
nenalezla. Zde právě posoudili záměr vzhledem k územnímu plánování a 
z tohoto hlediska jej zhodnotili jako vyhovující. Podle starosty města budou auta 
projíždět středem Rozkoše stále stejně frekventovaně a benzinová stanice by 
hustotu provozu neovlivnila. Navíc by se obyvatelům mohlo hodit také 
nakupování určitého sortimentu potravinářského a jiného zboží 24 hodin denně. 
 Vše nakonec zřejmě rozhodne územní řízení, o které zatím investor 
nepožádal. Ten si je však jistý, že se záměr vydaří, neboť si nechal zpracovat 
studii, zda v inkriminovaném místě lze tuto stavbu umístit, předběžný průzkum 
dopadl kladně. 
 
 

Kompostárna  Na Brunce 
 
 
 Humpolec počítá se stavbou kompostárny  na likvidaci biologického 
odpadu Na Brunce, která by měla být dokončena v roce 2010. Se stavbou se ale 
počítá pouze v případě, že se na ní podaří získat dotaci. 
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 Náklady ve výši téměř 90 milionů korun jsou dány potřebou náročných 
terénních úprav. Celková její rozloha bude asi 1,5 hektaru. Pozemky, které byly 
v dané lokalitě dostupné, budou vyžadovat rozsáhlé zemní práce. Při 
geologickém a vodohospodářském průzkumu se zjistilo, že je zde vysoká 
hladina spodní vody, což náklady ještě zvýšilo. 
 Nová kompostárna by sousedila s překladištěm komunálního odpadu 
společnosti SOMPO, se kterým by společně využívala některé stroje. 
Kompostárna bude zpracovávat biologický odpad rostlinného původu, podle 
projektu by měla ročně zpracovat 4 700 kubíků. V tomto množství jsou zahrnuty 
i kaly z čistírny odpadních vod. V zařízení budou kóje na výrobu kompostu a 
také plochy k jeho skladování – projekt počítá s tím, že zde bude možno 
skladovat roční produkci. Kompost bude využíván především na zelených 
plochách ve městě, s jeho prodejem se zatím nepočítá. 
 V současné době využívá Humpolec k likvidaci trávy zařízení Školního 
statku. Současná roční produkce biologického odpadu ve městě se při tom blíží 
hranici čtyř tisíc kubíků. 
Pokud by se dotaci získat nepodařilo, tento projekt by se nerealizoval. 
 
 

Policejní prezident v Humpolci 
 
 
 Dne 12.listopadu 2008 proběhlo setkání Policejního prezidenta pana 
brig.generála Mgr. Oldřicha Martinů na Městském úřadu v Humpolci. Setkání se 
zúčastnili zástupci vedení města, zastupitelé a starostové obcí spádového území 
Humpolec. Setkání bylo zaměřeno na prezentaci přestavby policie České 
republiky pod názvem P 1000. 
 Rovněž byla představena nová koncepce a časový harmonogram 
vytvoření krajské správy policejního útvaru v Jihlavě. Od 1.ledna 2009 budou 
do působnosti správy Jihomoravského kraje zahrnuty dva okresy - Pelhřimov a 
Havlíčkův Brod. Od roku 2011 se potom krajská správa rozdělí na tři 
samostatné kraje a budou kopírovat rozdělení podle vyšších územně 
samosprávných celků. Vznikne krajská policejní správa v Jihlavě, která bude mít 
jistě i dopad pro snazší komunikaci s OO PO v Humpolci a následně i s Městem 
Humpolec. 
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V Humpolci končí pohotovost 
 
 
 Do Pelhřimova nebo Havlíčkova Brodu – tam budou muset jezdit 
obyvatelé Humpolecka od začátku příštího roku, pokud budou mít o víkendu 
vážnější zdravotní problém. 
 Pohotovost totiž na přelomu roku ve městě končí. Humpolec byl vedle 
Žďáru nad Sázavou jediným městem v kraji, kde byla v provozu víkendová 
lékařská služba první pomoci – pohotovost. Od počátku roku jí zajišťují pouze 
krajské nemocnice. Město chtělo svým občanům vyhovět a zajistilo její 
financování v místní poliklinice takzvaně na zkoušku. 
 Po necelém roce se však zastupitelé rozhodli pohotovost zrušit. Důvodů 
bylo hned několik. Tím nejdůležitějším bylo, že nebyla využívána tak, jak si 
radnice slibovala. Během sledovaných osmi měsíců vyhledalo lékařskou pomoc 
414 lidí, z nich 98 vůbec nepocházelo ze spádového obvodu. V průměru přišlo 
devět pacientů v jeden víkendový den.    
  Ještě záporněji než nízké vytížení pohotovosti vypadaly s ním spojené 
ekonomické ukazatele. Z původně předpokládaných 400 tisíc korun, které měly 
ročně na dofinancování pohotovosti stačit, se vyklubal milion korun, na který by 
Humpolečtí zůstali prakticky sami. 
 Z dvaceti okolních vesnic, do nichž dorazila prosba o podílení se na 
úhradě ztrátového provozu, se uvolnily doplácet 654 korun za každého 
ošetřeného jen Jiřice, Komorovice, Proseč a Koberovice. 
 Zastupitelstvo města Humpolec na svém 14.zasedání dne 19.listopadu 
2008 odsouhlasilo v poměru hlasů 11:4 ukončení provozování Lékařské služby 
první pomoci v Humpolci v termínu do 31.prosince 2008 a následné ukončení 
činnosti příspěvkové organizace Zdravotní služby města Humpolec v termínu do 
konce roku 2011. Zastupitel Václav Janeček, který je zároveň ředitelem 
Zdravotních služeb města, se kvůli střetu zájmů hlasování zdržel. Zastupitelstvo 
současně uložilo Odboru zdravotnictví a sociálních věcí Městského úřadu 
Humpolec požádat Krajský úřad Jihlava, Odbor sociálních věcí a zdravotnictví o 
zahájení výběrového řízení na poskytovatele dopravních zdravotních služeb 
v regionu Humpolecka. 
V roce 2008 přepravily Zdravotní služby Města Humpolec 9 636 pacientů, 
sanitní vozy ujely při těchto přepravách 220 114 kilometrů. 
 Město Humpolec se tak po roce hledání alternativních řešení zapojuje do 
krajské koncepce tvorby sítě Lékařské služby první pomoci prostřednictvím 
nemocnic zřizovaných krajem Vysočina. Kladem vzdálenějších nemocnic je 
dostupnost ošetření 24 hodin denně, kvalitní odborné a technické zázemí a od 
nového roku také možnost neplacení regulačního poplatku ze strany pacientů.  
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Humpolec – ráj běžkařů? 
 
 
 Humpolec se letos rájem běžkařů nestal, nebyl totiž sníh. Přibližně 
sedmdesát kilometrů upravených běžeckých tras mohli od Vánoc využívat 
obyvatelé Humpolecka. Tedy mohli by využívat. Kdyby byl dostatek sněhu, ale 
počasí bohužel zahájení lyžařské sezóny oddálilo na neurčito. 
 Možnost projet se po technicky upravených stopách v okolí Humpolce 
měli mít lidé vůbec poprvé v historii. Město stálo vybudování tras hodně úsilí i 
peněz. 
 Nové běžecké tratě na základě nejoblíbenějších cílů lyžařů byly 
vytipovány ve spolupráci vedení města a  soukromé firmy. Vedou jak na sever, 
tak i na jih od města. Aby je lidé projeli v celé délce, musí být opravdu dobří 
lyžaři. Trasy jsou  dvě, jedna měří čtyřicet kilometrů, druhá o jedenáct kilometrů 
méně. 
 Trasou  severní se od školního statku dá dostat přes Čejov a Kejžlici až na 
Lipnici, zpět do Humpolce lyžaři sjedou přes Jedouchov a Rozkoš. Jižní trasa 
začíná u sportovního stadionu a vede přes Plačkov do Krasoňova a odtud přes 
Lipovky a Krásnou vyhlídku do Humpolce. 
 Tratě jsou profesionálně označeny stejně jako v horských střediscích. Na 
oranžové tabulky a směrovky dalo město 115 tisíc korun. Ještě čtyřikrát více stál 
skútr, na úpravu běžeckých stop. Svazek obcí  Zálesí na něj získalo dotaci. 
 O tvorbu běžeckých stop se budou starat  pracovníci, kteří budou trasu 
vždy před víkendem projíždět jako službu pro město na živnostenský list. 
 
 

 
Školství 

 
 
Mateřské školy 
 
 
 Město Humpolec obdrželo dotaci z prostředků Evropské unie Fondu 
soudržnosti, Evropského fondu pro regionální rozvoj a ze Státního fondu 
životního prostředí na realizaci projektu „Úspory energií v mateřských školách 
v Humpolci“. 
 Projekt byl schválen v rámci první výzvy z Operačního programu Životní 
prostředí,  prioritní osy 3 – Udržitelné využívání zdrojů energie. 
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V rámci tohoto projektu byla provedena výměna oken, zateplení fasád minerální 
vlnou, zateplení stropů minerální vlnou do sádrokartonové konstrukce se 
zabudováním nových úsporných stropních svítidel, osazení zařízení a provedení 
rozvodů pro kontrolované větrání s rekuperací tepla v objektech mateřských škol 
Smetanova a Na Rybníčku. 
 Celkové náklady projektu jsou 12 388 413,- Kč, nezpůsobilé výdaje  
4 011 187,- Kč, způsobilé výdaje 8 377 226,- Kč, z toho: dotace z Fondu 
soudržnosti ve výši 85% způsobilých výdajů 7 120 642,- Kč, dotace z SFŽP ve 
výši 5% způsobilých výdajů 418 861,- Kč, vlastní zdroje Města Humpolec ve 
výši 10% způsobilých výdajů 837 723,- Kč.  
Celkové náklady z rozpočtu města 4 848 910,- Kč. 
 Akce byla zahájena 25.června 2008 a  ukončena 31.prosince 2008. 
Stavební práce provedla firma První humpolecká stavební s.r.o. Humpolec. 
Rekonstrukce si vyžádaly řadu organizačních změn v provozu všech tří 
mateřských škol ve městě. 
 Slavnostní zahájení provozu po rekonstrukci mateřských škol proběhlo 
3.listopadu v MŠ Smetanova.  
Z celkových 400 žadatelů o dotaci Město Humpolec jako první dovedlo realizaci 
do zdárného konce – kolaudační stavby. 
 V letošním roce se všechny mateřské školy zapojily do sběru víček 
plastových lahví. Výtěžek z akce byl použit na oslavu Dne dětí a školní výlety. 
Z rezervního fondu školy byly na zahrady všech škol pořízeny nové moderní 
herní prvky v hodnotě 100 tisíc na každou školu. Firma Riwerich předala 
mateřským školám sponzorský dar ve formě zahradních traktorů pro děti 
v hodnotě 20 tisíc korun, každá škola dostala tři tyto traktory. 
 V rámci spolupráce s humpoleckým gymnáziem umožnila ředitelka 
prohlídku mateřské školy Na Skalce skupině zahraničních pedagogů, kteří byli 
na návštěvě gymnázia. Cizinci se živě zajímali o systém předškolního 
vzdělávání u nás a ocenili kvalitu prostředí a materiální vybavenost mateřských 
škol. 
V letošním roce mateřské školy také zahájily provoz vlastních webových 
stránek. 
  
 Tak jako každoročně proběhla v MŠ Smetanova řada akcí, například 
mikulášská nadílka, vánoční besídka s předáním nových hraček, návštěvy 
předškoláků v základních školách, cvičení ve sportovní hale , Den otevřených 
dveří, zápis do mateřských škol, školní výlety do ZOO Jihlava, noc v MŠ 
s noční zkouškou odvahy, rozloučení s předškoláky v kině, návštěvy výstav,                                                                                                                                                                                        
filmových a divadelních představení, fotografování dětí a řada jiných aktivit.                                                                                                                                   
 Učitelky MŠ se celoročně vzdělávají a účastní se seminářů pořádaných 
pedagogickými centry. Ředitelka MŠ Smetanova zahájila v roce 2007 
bakalářské studium  „Školský management“ na UK v Praze. 
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MŠ  Na Rybníčku 
 
 
   Žádost o přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání podalo v letošním roce 
do této mateřské školy 38 zákonných zástupců dětí, které byly všechny  
k předškolnímu vzdělávání přijaty. Třídy mateřské školy byly naplněny do 
maximálního počtu 28 dětí, které byly rozděleny do čtyř tříd. MŠ navštěvovalo 
také jedno integrované dítě, péči o ně zajišťovala společně s učitelkami 
pedagogická asistentka. 
 Učitelky MŠ pravidelně sledovaly nabídku nových poznatků v odborných 
časopisech a publikacích. Z důvodu integrace autistického dítěte se vzdělávaly 
v oblasti autismu, pomoci a činnosti pro tyto děti. 
 V mateřské škole pokračovaly jak dlouhodobé, tak i krátkodobé projekty a 
akce. Z nejzajímavějších můžeme jmenovat například vítání občánků na 
městském úřadě, návštěvy divadelních a filmových představení, vánoční 
besídky, vycházky za zvířátky do lesa, karneval s výrobou masek, vynášení 
zimy u rybníka Cihelna, velikonoční besídka a výroba velikonočních předmětů, 
vystoupení dětí v RC Cipísek, rozloučení s předškoláky, výlet do ZOO 
v Jihlavě, Den otevřených dveří, zábavné odpoledne k Mezinárodnímu dni dětí, 
dovolená u moře s dětmi a rodiči. 
Děti MŠ Na Rybníčku se také zúčastnily mezinárodní výtvarné soutěže Barevný 
svět 2008, bylo odesláno deset prací předškoláků. 
 V období od července 2007 do června 2008 byly v mateřské škole 
provedeny opravy za 295 tisíc korun (rekonstrukce toalet dětí i personálu, 
rekonstrukce výdejny jídla v jedné třídě, rekonstrukce vodovodní přípojky do 
prvního pavilonu, oprava plotu, nátěry dveří …). 
 V daném období byl pořízen majetek za 254 tisíc korun (nový nábytek do 
chodby, nástěnky, tiskárna, skříň do prádelny, sestava herních prvků na 
zahradu). 
 Učební pomůcky, hračky, knihy do dětské a učitelské knihovny byly 
pořízeny v částce 45 tisíc korun. Ve školní kuchyni byl pořízen majetek 
v celkové částce 28 tisíc korun (nábytek do jídelny, mixér…). 
 V červenci 2008 byla zahájena rozsáhlá rekonstrukce budovy mateřské 
školy - jak již bylo uvedeno v úvodu zprávy „ Mateřské školy“. Realizací tohoto 
projektu dochází mimo jiné také ke snížení emisí kysličníku uhličitého o 41 tun 
za rok a k úspoře energie o 845 GJ za rok. 
 Již 3.září byly práce uvnitř budovy provedeny tak, že mohl být zahájen 
provoz v jednom pavilonu, provoz celého zařízení byl zahájen 1.října 2008.  
Poté probíhaly další práce uvnitř budovy, ta byla zkolaudována koncem října. 
3.listopadu byl slavnostně zahájen provoz MŠ Na Rybníčku. Do úklidu budovy 
po rekonstrukci a jejího okolí se zapojily všechny pracovnice mateřské školy, 
provozní i pedagogické. 
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Základní školy 
 
 
ZŠ Hálkova 
 
 
 Součástí školy je nadále školní jídelna s kapacitou 900 jídel a školní 
družina s kapacitou 250 žáků. 
 V tomto školním roce měla škola 29 tříd, do kterých docházelo celkem 
709 žáků. Z tohoto počtu bylo 336 chlapců a 373 dívek. Integrovaných žáků 
bylo 21, vesměs s vývojovými poruchami učení. Pro jednoho žáka škola 
zajišťovala individuální výuku v domácím prostředí na základě zpracovaného 
individuálního vzdělávacího plánu. 
 Do školní družiny docházelo tento školní rok 224 žáků. Ke stravování ve 
školní jídelně bylo přihlášeno 670 žáků a přibližně 230 dalších strávníků. 
 Pro výuku a potřeby pedagogických pracovníků má škola k dispozici 86 
osobních počítačů, z toho je 63 přístupných žákům školy. Celkem 69 jich má 
připojení na internet. 
 Fond školní knihovny činí 5 509 titulů. Ve školním roce bylo zakoupeno 
dalších  114 titulů za pořizovací cenu 8 299 korun. Vyřazeno bylo 495 knih. 
Evidováno bylo 325 výpůjček. 
 Výuku cizích jazyků absolvovalo celkem 603 žáků, 517 anglický, 44 
německý a 42 ruský jazyk. 
 Školu navštěvovalo také devět žáků cizí státní příslušnosti – tři žáci 
z Vietnamu, tři ze Slovenska, dva z Ukrajiny a jeden z Mongolska. 
 Do školy kromě humpoleckých žáků docházeli i žáci z dalších 43 obcí a 
místních částí Humpolce. 
 Na škole pracuje 49 pedagogických pracovníků, 11 provozních 
zaměstnanců, osm pracovníků školní družiny a deset pracovníků školní jídelny. 
 Pro letošní školní rok bylo do ZŠ Hálkova 8.února zapsáno 66 dětí, z toho 
38 chlapců a 28 dívek. Dodatečný zápis proběhl u dvou dětí, odklad školní 
docházky byl u 15 dětí. Ze stanoveného spádového obvodu školy bylo zapsáno 
33 dětí, z obcí mimo spádový obvod 12 dětí, ze spádového obvodu ZŠ Hradská 
10 dětí, mimo seznamy 11 dětí. Přímo z Humpolce bylo zapsáno 40 dětí, 
z okolních obcí 26 dětí. 
 Povinnou školní docházku ukončilo kromě 19 žáků, kteří odešli do primy 
gymnázia celkem 84 žáků. Ze tříd 9.ročníku vycházelo 83 žáků, z nižších 
ročníků jeden žák.  
 Ve srovnání s předcházejícím školním rokem došlo k mírnému nárůstu 
počtu udělených důtek třídního učitele, a to o sedm (44), současně došlo ke 
snížení počtu udělených důtek ředitele školy o osm (37). 



 36 

 Na další vzdělávání pedagogů ZŠ Hálkova bylo letos vynaloženo 142 tisíc 
korun. Učební pomůcky byly pořízeny v celkové hodnotě 497 tisíc korun. 
 K dalším aktivitám školy patřilo například: plavecký výcvik žáků, 
adaptační kurzy a soustředění kroužků přírodovědného a šachového na základně 
Bělice u Kališť a řada exkurzí. 
 Škola pokračovala v realizaci projektu PC Jihlava nazvaného UPROU 
 ( Učitelé pro učitele). ZŠ Hálkova je jednou z patnácti vybraných škol v kraji 
Vysočina. Žáci měli možnost navštívit řadu kulturních představení a besed, 
vybrané děti s paní učitelkou Jiříkovou se v Praze zúčastnili slavnostního 
koncertu hnutí Stonožka. 
 I v tomto školním roce byla zájmová činnost žáků organizována pod 
Střediskem volného času při ZŠ Hradská, kde pracovalo 14 zájmových útvarů.  
 Na závěr školního roku byli vyhlášeni nejlepší sportovci školy, na 
slavnostním vyhlášení převzali diplomy a věcné ceny. 
 Padly také nové sportovní rekordy školy: Natálie Brzoňová, dálka 366 
cm, Jan Němec, koule 12,88 metru, Jiří Slavík, 1 500 metrů 4:34,05 minut, 
David Podoba, výška 153 cm. 
 V letošním roce bylo ve škole evidováno 47 úrazů, 21 u dívek, 26 u 
chlapců. Z tohoto počtu bylo 28 úrazů odškodněno ve  výši necelých 71 tisíc 
korun. Oproti minulému roku počet úrazů poklesl, ale finanční částka na 
odškodném vzrostla. 
 ZŠ Hálkova se také stala okresním průkopníkem v systematické péči o 
žáky, kteří si přinesli z pedagogicko psychologické poradny dopis nadepsaný 
Pozor, mimořádně nadané dítě! 
 Tyto děti se již nemusí při vyučování nudit, učitelé ZŠ Hálkova se jim 
věnují hned dvojnásobně, a to zavedením zvýšené péče. Ta spočívá 
v individuálním výukovém plánu upraveném přesně „na míru“ každého 
z celkem sedmi žáků. Ti dochází do své původní třídy. Jednou týdně ale usedají 
u jednoho stolu  nad učivem vesměs určeným pro vyšší ročníky. 
 Dvěma učitelům ZŠ Hálkova se také podařilo v letošním roce získat 
medaili od Ministerstva školství. Dne 18.dubna 2008 předal ministr školství, 
mládeže a tělovýchovy Ondřej Liška medaile prvního stupně Miloslavě 
Drvotové a Jaroslavu Pohanovi. 
 Mgr. M.Drvotová, učitelka tělocviku (učí 49 let), převzala Medaili MŠMT 
1.stupně za celoživotní pedagogické a výchovné působení. Mgr. J.Pohan (učí 39 
let), zástupce ředitele ZŠ Hálkova, získal ocenění za celoživotní pedagogické a 
výchovné působení a výborné řídící schopnosti při příležitosti dovršení 
významného životního jubilea. 
Žádný humpolecký učitel před nimi toto významné ocenění nezískal. 
   Dalším oceněným pedagogem školy byla Mgr. Ludmila Jiříková, které 
byl starostou města Mgr. Jiřím Kučerou za účasti paní Běly Gran Jensen předán 
pamětní list s věcným darem za dlouholetou práci pro dobročinné sdružení 
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Stonožka, které pomáhá dětem ve válečných a rozvojových oblastech již 
osmnáct let. 
 
 

ZŠ  Hradská 
 
 
 Při zápisu pro tento školní rok, který proběhl v únoru, bylo zapsáno a 
rozhodnutím ředitele přijato k základnímu vzdělávání celkem 69 žáků, z nichž 
jich nastoupilo do školy 1.září 57 - tři třídy. Školní docházka byla rozhodnutím 
ředitele odložena o jeden rok celkem dvanácti dětem. 
 Do školní družiny bylo zařazeno 102 žáků, do školní jídelny 441 žáků. 
Počet vycházejících žáků 9.ročníku bylo 63, z nižších ročníků dva žáci. 
 ZŠ Hradská měla v tomto školním roce 21 tříd. Na I.stupni 11 tříd, na 
II.stupni 10 tříd se 484 žáky. Oproti minulému školnímu roku došlo k mírnému 
nárůstu žáků.  
 Součásti školy – školní družina měla tři oddělení s celkovým počtem 102 
žáků. Ve Středisku volného času pracovalo v rámci pravidelné činnosti 45 
zájmových útvarů se 420 členy ve věku od šesti do 18 let.  
 Na škole pracuje celkem 57 zaměstnanců (učitelé, vychovatelky školní 
družiny, pracovnice SVČ, provozní zaměstnanci, kuchařky školní jídelny.) 
 Jako krok správným směrem se ukázalo zařazení asistentky pedagoga u 
žáků s poruchami chování a učení. Specializovanou třídu pro žáky s vývojovými 
poruchami učení na I.stupni navštěvovalo 13 žáků, na II.stupni devět žáků. 
Kromě toho škola i nadále zajišťovala prostřednictvím kvalifikované učitelky 
logopedickou nápravu pro žáky I.stupně. Do běžných tříd obou stupňů školy 
bylo integrováno celkem deset žáků s vývojovými poruchami učení, jeden žák 
zrakově a jeden tělesně postižený a dva žáci s více vadami. 
 V dlouhodobé koncepci probíhala výuka podle vzdělávacího programu 
„Základní škola“ ve všech třídách, kromě tříd v 1. a 6. ročníku, kde se začalo 
vyučovat podle školního vzdělávacího programu „Od hraní k vědění – učíme se 
pro život“. 
 Tak jako již v minulých letech měli žáci i letos možnost vybírat si 
z nabídky třinácti volitelných předmětů. Doučovalo se ve čtrnácti doučovacích 
skupinách převážně v jazyce českém a matematice. 
 Na ZŠ Hradská pokračovaly v práci poradní sbory ředitele školy a 
žákovský parlament. 
 V oblasti materiálně technického zajištění měla škola vyhovující počet 
kmenových učeben s dostatkem pracovních míst, celkový technický stav budovy 
je uspokojivý. 
 Kromě žáků z Humpolce tvoří výraznou část žáci dojíždějící z okolních 
obcí. V posledních letech se ve škole vzdělávají i děti cizích státních příslušníků.  
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 Žáci školy jsou zapojeni do programu třídění odpadu, sbírají dobrovolně 
léčivé byliny. Ve spolupráci se zřizovatelem se podíleli na úklidu a vyčištění 
sportovního areálu v Okružní ulici. Všichni žáci se aktivně zapojili do projektu 
„Zdravá města – Evropský týden mobility a Evropský týden bez aut“. V rámci 
projektu E-twinning škola pokračovala v aktivní spolupráci se zahraničními 
základními školami v Polsku, Španělsku a Francii. Kromě korespondence 
probíhá pravidelná vzájemná komunikace mezi žáky a pedagogy pomocí 
webmostu prostřednictvím PC a webkamery. Škola také získala významná 
mezinárodní ocenění za účast v tomto projektu a vlastním projektu The colours 
of Europe, a to v podobě udělení mezinárodního certifikátu „Etwinning quality 
label“.  
 V letošním školním roce se konalo 32 různých sportovních soutěží a 
olympiád, kterých se zúčastnilo kolem 1 117 žáků. 
 
 

ZŠ  Humpolec, Husova 391 
 
 
 Žáci této školy se i v letošním roce zapojovali do sportovních a 
výtvarných soutěží, ze kterých získali několik diplomů a ocenění. Úspěšní byli 
zejména ve sportovních soutěžích. V květnu se žáci zúčastnili okresního kola 
sportovních her mládeže pro žáky speciálních škol. Chlapecké i dívčí družstvo 
složené z žáků humpolecké a pelhřimovské školy se probojovalo do krajského 
kola v Třebíči, žáci obsadili první a druhé místo. Dva žáci školy postoupili do 
celostátního kola v Karlových Varech. 
 Humpolecká škola měla v roce 2008 v průměru 44 žáků. Vyučovalo se 
nejprve ve čtyřech třídách, od 17.března byla zřízena také třída pátá. Ve všech 
třídách pracovali žáci v odděleních podle jednotlivých ročníků, škola měla 
zřízeno všech devět ročníků ZŠ. Výuka probíhala podle vzdělávacích programů 
Zvláštní škola, Pomocná škola a nově i podle Školního vzdělávacího programu. 
Vyučování probíhalo podle příslušných učebních osnov s využitím moderních 
metod a didaktické techniky. 
 Počet osm pedagogických pracovníků ani tři provozní zaměstnanci se  
v tomto roce  nezměnil, v provozu byla i školní družina. Ve stejném počtu tj. 
sedm zůstává i počet počítačů, které má škola k dispozici. 
  
 

Gymnázium dr.Aleše Hrdličky  
 
 
 V tomto školním roce studovalo na škole ve dvanácti třídách 357 žáků. 
Z celkového počtu tříd bylo osm tříd osmiletého gymnázia a čtyři třídy 
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čtyřletého gymnázia. Pracovalo zde 38 zaměstnanců, mezi nimi bylo 30 
pedagogických  pracovníků a osm provozních zaměstnanců. 
 Studenti humpoleckého gymnázia Jiří Vinklář a Jan Pospíšil strávili 
poslední týden výuky tisíce kilometrů daleko od školní lavice. Společně 
s učitelkou Janou Blehovou se vypravili na mezinárodní ekologickou konferenci 
do Kapského Města. Balit kufry mohli zásluhou dlouholetého zapojení školy do 
celosvětového programu GLOBE, který vznikl před čtrnácti roky. Dnes se jej 
účastní studenti, učitelé a vědci ze 110 zemí celého světa. 
 Studenti vypracovali projekt vyhodnocený jako nejlepší v České 
republice, čímž si prakticky vystavili letenku na desetidenní pobyt v Jihoafrické 
republice. 
 Studenti gymnázia během celého roku pokračovali v kulturně 
poznávacích zájezdech do zahraničí – Francie, Finska a Rakouska. Součástí 
těchto aktivit byl i reciproční pobyt studentů a pedagogů z partnerské školy 
z francouzského Bouxwilleru v Humpolci a pobyt žáků a pedagogů 
spolupracující školy z norského Revetalu. 
 Týdenní lyžařské pobyty se letos uskutečnily v Krkonoších v měsíci lednu 
a březnu. Během školního roku proběhlo 15 sportovních akcí a týdenní vodácký 
výcvik. 
 Součástí vyučování jsou i nadále jednodenní vzdělávací exkurze a výlety 
jednotlivých ročníků. 
 Škola je hlavním pořadatelem slavnostních maturitních plesů, ty se konaly 
ve Spolkovém domě v lednu. 
 V rámci mediální výchovy studenti gymnázia nacvičili a v závěru 
školního roku předvedli divadelní představení. Pokračovaly také divadelní snahy 
loňských maturantů, kteří pod vedením H.Havelkové nacvičili představení pro 
mládež a rovněž ho předvedli studentům školy v posledním červnovém týdnu. 
 Žáci gymnázia pokračují v programu GLOBE, SLAMit, SEEDS. 
V letošním roce se úspěšně uskutečnil již sedmý ročník seminářů pro seniory 
s názvem „Škola pro každý věk“ s tématy: Astronomie – planetárium, Finsko, 
země tisíce jezer, Hudební umění v období klasicismu, Dějiny literatury, Vývoj 
sochařského umění, Voda z pohledu chemika. 
 Pokračoval už čtvrtý cyklus vzdělávání „Internet spojuje generace“, 
pravidelně ho využívalo více než 30 seniorů, kteří se pod vedením studentů jako 
lektorů naučili základní obsluze počítače. 
 I v letošním školním roce pokračovala spolupráce se studenty VOŠ 
zdravotnické z Havlíčkova Brodu a se ZŠ Hradská při tradiční oslavě Dne 
učitelů, kdy studenti gymnázia zajišťovali výuku na prvním i druhém stupni 
základní školy. 
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Česká zemědělská akademie 
 
 
 Česká zemědělská akademie v Humpolci, střední škola, v roce 2008 
realizovala několik projektů, které měly za úkol zkvalitnit vztah školy k žákům, 
veřejnosti, zřizovateli a k partnerům školy. 
 První projekt se týkal preventivních programů realizovaných školou 
s názvem „Známe se?“ s podtextem „Kdo si hraje, nezlobí“. Cílem byly i 
ukázky, jak by mohli smysluplně využít volný čas děti, mládež a dospívající 
lidé. 
 V rámci třídních kolektivů škola zajistila přípravu a realizaci jezdeckých 
soutěží na koni, znalostní soutěže a informace dětem, mládeži a rodičům. Na 
Dnu koní pro první ročníky společně na Školním statku Humpolec proběhly 
jezdecké ukázky, předvádění koní, soutěže znalostí pro děti formou 
doplňovaček, kterou připravili žáci školy. Dále proběhl Den dovednosti učňů se 
dřevem z pracoviště v Nádražní ulici v Humpolci. Zhotovovaly se překážky i 
pro jezdecké závody. 
 Poprvé se také sešly dvě skupiny žáků školy z maturitních i učebních 
oborů a spolu zajišťovaly soutěže pro děti. Na společné akci se sešli i žáci 
maturitních ročníků chovatelů koní z Humpolce a kynologů z Havlíčkova 
Brodu.  
 Akcí pro veřejnost a školy se například zúčastnili Rodinné centrum 
Cipísek, mateřské školy, Dětský domov Humpolec, základní a střední školy, 
maminky s dětmi, senioři z humpoleckých domovů aj. 
 Děti a veřejnost se seznamovali s chovem koní a hospodářských zvířat ve 
stájích a na pastvinách. Někteří poprvé seděli na koni, viděli výcvik psů, 
povídali si o včelách a vozili se po Školním statku v Humpolci. Mládež ze 
základních a středních škol soutěžila v různých disciplínách (biologie, 
matematika, jazyky a pohybové dovednosti). Rodiče a senioři si měli možnost 
připomenout znalosti, které získali ve škole nebo v praxi. Od září 2008 škola 
zdarma otevřela dílny pro děti základních škol z Humpolce na svém pracovišti 
v Nádražní ulici, kde pro ně byl připraven kroužek mladých automechaniků. 
 Své aktivity představil dětem i kroužek starých řemesel – pletení košíků, 
práci s vlnou, malování na sklo, batikování, barvení hedvábí aj. 
 Druhý projekt se týkal propagace města a školy s názvem „Zdravé město 
Humpolec“. 
 Cílem projektu bylo nabídnout dovednosti a zkušenosti školy širokému 
spektru lidí v Humpolci a dostat do jejich podvědomí činnosti, které studenti 
ČZA během studia zvládají, které provozují ve svém volném čase. 
Proběhly akce – Masopust, Den botanické zahrady, Den zemědělské akademie, 
Den biopotravin, Koně a děti a Mikulášská nadílka. 
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 Třetí projekt se týkal podpory certifikace střední školy. Byl plněn cíl 
zlepšit  organizaci práce školy a zefektivnit řízení procesů, které ve škole 
probíhají. 
 Jak již bylo uvedeno, mezi nejzajímavější akce školy patřily v letošním 
červnu dvě akce: „Den zemědělské akademie“, kdy bylo cílem seznámit děti a 
veřejnost s domácími, hospodářskými a některými exotickými zvířaty na 
Školním statku na Dusilově. K dispozici byl povoz tažený koňmi, žáci školy 
představili jízdu na koních, zařazena byla také ukázka výcviku psů v rámci 
maturitního oboru kynologie. Proběhly například soutěže pro děti a mládež, 
ukázka práce se zemědělskou mechanizací, prohlídka školního statku, závodiště, 
haly pro praktickou výuku. 
 Druhou akcí byl „Den botanické zahrady“. Cílem bylo seznámit děti a 
veřejnost s expozicí botanické zahrady v areálu Domova mládeže. Pro zájemce 
byla připravena přehlídka kulturních, nekulturních a netradičních rostlin, 
přírodovědné soutěže a ochutnávka jídel zdravé bio výživy. 
 Během roku na škole proběhla řada akcí. V lednu pokračoval kurz 
zemědělců, proběhl druhý Den otevřených dveří, čtvrté ročníky měly maturitní 
plesy. V únoru se na škole konalo školení řidičů, studenti uskutečnili masopustní 
průvod městem, proběhl projekt Certifikace kvality. 
 V březnu školu navštívila delegace učitelů z Francie, v dubnu se ČZA 
zúčastnila odborné soutěže zemědělských škol v Táboře, konala se písemná 
maturitní zkouška z českého jazyka. V květnu se studenti, tak jako každoročně, 
zúčastnili Majálesu. Školu navštívil ministr zemědělství, v ekologické soutěži 
zemědělských škol vybojovali studenti humpolecké školy 1.místa. Byly 
zahájeny maturitní zkoušky, které pokračovaly i v měsíci červnu. Žáci prvních 
ročníků se zúčastnili exkurze ve Slatiňanech, učitelé navštívili Polsko. 
 V prázdninových měsících se v červenci konala jezdecká soutěž 
s mezinárodní účastí CCI a v srpnu tradiční finále Zlaté podkovy.  
 V září začal nový školní rok, pro žáky prvních ročníků bylo připraveno 
seznámení se s městem a školou. V říjnu byl pro studenty připraven výměnný 
pobyt se slovenskou školou, konala se Hubertova jízda. V listopadu odjeli 
studenti prvního ročníku na tématický zájezd do Vídně. Rok 2008 ČZA 
zakončila v prosinci Mikulášskou nadílkou. 
 Vysokou úroveň učebních oborů v  Humpolci potvrdili po loňském 
vítězství instalatérů ČZA v celostátním kole soutěže Učeň – instalatér také učni 
oboru tesař Pavel Dočkal a Jakub Vaněček, kteří dokázali získat v soutěži Učeň 
– tesař 2008, oblast Čechy výborné 3.místo a kvalifikovali se tím na 
mezinárodní mistrovství ČR, které proběhlo v dubnu na brněnském výstavišti. 
Zde si ještě o jednu příčku polepšili a stali se vicemistry České republiky.  
 Soutěž, jejímž pořadatelem je Cech klempířů, pokrývačů a tesařů České 
republiky, probíhala během výstavy „Střechy Praha“ ve dnech 24.-26.ledna ve 
Veletržním paláci v Praze. 
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 Soutěžila dvoučlenná družstva a chlapci museli prokázat nejenom velmi 
dobré dovednosti při ručním opracování dřeva, ale také vysokou přesnost 
měření, představivost a velmi dobré teoretické znalosti. Vyráběli složitý model 
krovu.  
 O učně stavebních profesí je ve firmách v celé České republice zájem. 
Přesvědčili se o tom při návštěvě zástupců firmy PSJ holding, a.s. přímo ve 
škole. Tato velká česká stavební firma přišla učňům nabídnout možnost získání 
stipendia během učební doby, a to v oborech zedník a tesař. To je možné získat 
po uzavření dohody s rodiči žáků a pohybuje se kolem částky 1 000 korun 
měsíčně. Vyučenci pak mají možnost získat zajímavé zaměstnání v přední české 
stavební firmě. 
 V květnu zástupci školy v Nádražní ulici Milan Burza a Kateřina 
Špatzová po několikaleté pauze již potřetí zvítězili v soutěži o krále a královnu 
Majálesu v Humpolci. Žáci i ostatní návštěvníci školy tak zde mohou po celý 
rok obdivovat vystavený putovní pohár. 
 Na učňovskou autodílnu České zemědělské akademie v letošním roce 
naplno zaútočil digitální věk. Budoucí humpolečtí automechanici se učili 
zacházet se supermoderním seřizovačem geometrie náprav aut, strojem Bosch 
Hunter DSP 600, který představuje naprostou špičku v oboru. Po republice 
slouží jen padesát těchto strojů, na Vysočině je zatím jediný právě v Humpolci. 
Jeho cena byla 650 tisíc korun.  
 Autodílna automechaniků ČZA v Humpolci je už téměř kompletní, mezi 
zdvižemi zde nechybí zánovní diagnostika za 400 tisíc korun, přísná měřítka 
snese i rovnací stolice, zouvačka a vyzouvačka pneumatik. 
 Koncem května také vrcholila v Praze tradiční soutěž Automechanik 
Junior. Tomáš Palán, který se přes školní a krajské kolo nominoval do tohoto 
celostátního finále, byl třetí po praktické části a celkově obsadil skvělé 11.místo 
s minimálním bodovým odstupem za nejlepšími.  
 Během školního roku pořádala dále škola pro žáky řadu besed, přednášek, 
školení, lyžařský výcvik. Navštívili výstavy v Praze, Kralovicích, Mladé 
Boleslavi, Brně. 25.června proběhlo pasování na tovaryše. 
Českou zemědělskou akademii v letošním školním roce navštěvovalo celkem 
304 žáků. 
 
 

Zlatá podkova 
 
 
 V jezdeckém areálu Školního statku Humpolec – Dusilov se ve dnech  
22.–24. srpna uskutečnil 43. ročník jezdecké soutěže Zlatá podkova. 
Kvalifikační kritéria pro účast v humpoleckém finále splnilo více než 240 
sedlových koní a další v kategorii vozatajství (jezdec je kvalifikován pokud 
skončí předkolo s předem stanoveným výsledkem). Humpoleckému finále 
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předcházelo jedenáct kvalifikačních závodů, které se konaly po celé České 
republice a jeden závod také ve slovenské Tatranské Lomnici. 
 Zlatá podkova jsou závody v disciplíně všestrannost a v disciplíně 
spřežení, právě tato soutěž možná obě disciplíny v naší republice zachránila. 
 V Humpolci se závody na takovéto úrovni konaly v roce 1992. Po 
dlouhých letech to byly první závody tohoto typu na území České republiky. Od 
té doby se staly již tradičním podnikem, kde se setkávají nejlepší jezdci 
z republiky i ze zahraničí. 
 Všestrannost je od roku 1912 součástí Olympijských her.Vznikla původně 
v armádě, kde se z povinných zkoušek poslušnosti, vytrvalosti a rychlosti 
vojenských koní vyvinula nejúplnější jezdecká disciplina. 
 Zlatou podkovu vyhrála jezdkyně z Vysočiny Radka Dvořáková z klubu 
Cavalier Rynárec. V červenci se konaly závody Mistrovství ČR, zde zvítězila 
Radka Dvořáková s koněm Oster. Zlatou podkovu v Humpolci vyhrála s koněm 
Damon. V soutěži dvojspřeží zvítězil Alexandr Soukup z jezdeckého klubu 
Ruda. 
 Návštěvníci mohli využít také doprovodný program. Průvodu na 
humpoleckém náměstí se zúčastnilo poměrně hodně lidí, i když počasí zrovna 
nebylo nejlepší. Divácky úspěšné byly také ukázky těžkých tažných koní, 
zvláště ukázka tahu klády. 
 Na své si přišli i chovatelé. Především pro ně byla připravena přehlídka 
koní plemene Český teplokrevník a chovatelská soutěž Kritérium mladých koní. 
Mezi diváky zavítal i hejtman kraje Vysočina Miloš Vystrčil, radní kraje a také 
ministr kultury Václav Jehlička.  
 Na Školním statku došlo také k jedné smutné události  - v Humpolci přišli 
o samečka lamy krotké. Stalo se to  v době od 10 hodin 19.října do 6 hodin 
20.října. Neznámý pachatel vzduchovou puškou prostřelil čtyři okna na školním 
statku, a pak ještě zastřelil samečka lamy, kterého statek získal ze ZOO Ostrava. 
Školnímu statku tak byla způsobena škoda ve výši minimálně 10 tisíc korun. 
 K prošetření celé věci byla přivolána policie, která věc šetřila jako trestný 
čin poškozování cizí věci.   
 Ředitel statku vyslovil podezření, že trestný čin spáchal jeden ze 
zaměstnanců. Ten se při výslechu ke všemu přiznal s tím, že hlavní motivací byl 
vysoký stupeň opilosti. Muž byl obviněn ze spáchání trestného činu 
poškozování cizí věci a hrozí mu rok odnětí svobody a peněžitý trest. 
 Veterinář, který byl přivolán k došetření, se pozastavil nad tím, že se 
podařilo zvíře zastřelit pouhou vzduchovkou. Vzhledem ke všeobecně známé 
menší razanci vzduchovky kvalifikoval přečin i jako týrání, neboť zvíře před 
smrtí s největší pravděpodobností i trpělo. 
Školní statek podnikl náležité kroky, aby se podobná událost již nemohla 
opakovat. O uzavření bran areálu se prozatím neuvažuje, ale bude následovat 
zpřísnění dohledu. 
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Střední škola  SČMSD Humpolec, s.r.o 
 
 
 Střední škola SČMSD v Humpolci oslavila 130 let od svého založení. 
 Budova školy na to opravdu nevypadá. Prošla četnými rekonstrukcemi 
nejen v prostorách uvnitř, ale postupně se mění i z venku. 
 Po celou dobu své existence nabízela řadu oborů vzdělávání, výuční list či 
maturitní vysvědčení zde získaly stovky mladých lidí. 
 Vedení školy spolu s ostatními zaměstnanci se rozhodlo 130. výročí 
oslavit za přítomnosti nejen abiturientů, ale také představitelů svého zřizovatele 
SČMSD Praha, krajské správy i představitelů města. 
 Oslavy vypukly 17.května a obavy, že návštěvnost bude nízká, se ukázaly 
naprosto zbytečné. Kulturní program, nabídka občerstvení, míchané nápoje, 
ukázka výuky formou moderní výpočetní techniky i možnost nahlédnout do 
starých kronik, prohlédnout si zažloutlé fotografie z dob minulých všechny 
přítomné mile překvapila. Příjemná byla i setkání bývalých studentů se svými 
vyučujícími. Mnozí se přišli pochlubit nejen svými pracovními úspěchy, ale také 
svými rodinami a potomky. 
 Přestože příprava tohoto dne byla pro všechny velmi náročná, o jeho 
úspěchu svědčí více než 500 spokojených návštěvníků. 
 Školu navštěvovalo v tomto roce celkem 364 žáků v oborech: Obchodník 
(183), Obchodník – distanční studium (45), Podnikání (42), Informatika (39), 
Kuchař – číšník pro pohostinství (40), Prodavač a výroba lahůdek (15). 
 Vyučuje zde 21 pracovníků na úseku teoretického vyučování a čtyři 
pracovníci praktického vyučování. Ředitelkou školy je Mgr. Marie Loskotová. 
 Během roku se žáci školy zúčastňovali řady besed, exkurzí, soutěží 
odborných dovedností, soutěží v německém a anglickém jazyce, olympiád. 
Vybraní žáci absolvovali barmanský kurz a kurz studené kuchyně. 
 Během ledna a února se konaly maturitní plesy, v prosinci pak každoroční 
Den otevřených dveří a lyžařský výcvikový kurz. 
 Na budově školy došlo během roku v výměně všech oken. 
 
 

Základní umělecká škola Gustava Mahlera 
 
 
 V roce 2008 navštěvovalo ZUŠ Gustava Mahlera  587 žáků, což je 
nejvyšší počet za celou její historii. Z tohoto počtu je 346 žáků v oboru 
hudebním (230 žáků ve výuce individuální a 116 ve výuce kolektivní). 126 žáků 
studovalo v oboru výtvarném a 115 v oboru tanečním. Talentové zkoušky na 
vyšší odborné školy dělali tři žáci hudebního oboru a pět žáků výtvarného 
oboru. Všechny obory školy se v letošním roce prezentovaly veřejnosti celkem 



 45 

stotřináctkrát, což je také nejvyšší počet v historii školy. K prezentaci školy 
přispívají velkou měrou sami učitelé jednotlivých oborů. Z dvaceti učitelů školy 
je jedenáct učitelů, kteří tuto školu v Humpolci navštěvovali a po studiu 
uměleckých škol se na ni vrátili jako pedagogové. 
 Žáci hudebního oboru vystupují na interních večírcích školy, 
absolvenských koncertech. Zúčastňují se okresních, krajských i celostátních 
soutěží v oboru klavír, akordeon, smyčcové nástroje a kytara, kde se umísťují na 
předních místech. Akordeonové duo Matyáš Novák a Pavla Taičmanová 
v celostátním kole obsadili 3.místo v České republice ve své kategorii. 
Ředitelství školy navrhlo toto duo k ocenění hejtmanem kraje Vysočina. Žáci 
hudebních oborů se také zúčastnili jarního koncertu ZUŠ kraje Vysočina, 
humpolecká škola se umístila na 2.místě. 
 V květnu se konal koncert v kostele sv.Mikuláše, vystoupili zde učitelé 
oboru zpěv, varhany, dechové, smyčcové a žesťové nástroje, účinkoval i 
učitelský pěvecký sbor. 
 Ředitelství školy se dohodlo na pravidelném měsíčním hudebním 
dopoledni v Denním centru pro seniory Astra, kde ředitel Jiří Jirků také 
pobesedoval o historii a činnosti školy s jeho obyvateli, kteří také mohli 
navštívit ZUŠ přímo při výuce žáků. 
 Soubor Camerata vystoupil na zámku v Žirovnici, na hradě Orlíku. 
Dechový orchestr mladých účinkoval při Majálesu, Dni tisku, 100.let výročí 
rybářů, v Jiřicích při kácení Máje, koncertech pro žáky mateřských a základních 
škol. Reprezentoval kraj Vysočina v Polsku, účinkoval ve Francii a na 
Slovensku. 
 Řadu uznání a ocenění získal v letošním roce také výtvarný obor pod 
vedením Mgr.Evy Moravcové. Žáci se zúčastňovali domácích i mezinárodních 
soutěží. U příležitosti koncertu ke 100.výročí světové premiéry Symfonie č.7 
Gustava Mahlera v Praze byl vyhlášen projekt s názvem „Malujeme 
s Mahlerem“. Žáci výtvarných oborů ZUŠ se mohli nechat hudebně inspirovat 
jednotlivými větami symfonie, nebo dílem jako celkem a pracovat jakýmikoliv 
technikami. Sešlo se kolem 150 nádherných artefaktů od dětí různých věkových 
kategorií a ty nejlepší byly k vidění na výstavě ve foyeru Rudolfina v Praze 
19.září, kde se zároveň večer konal koncert České filharmonie pod taktovkou 
Jiřího Bělohlávka. 
 Výtvarný obor ZUŠ Gustava Mahlera vystavoval pět výtvarných prací, tři 
z nich byly oceněny, a to z celkového počtu 25 vyhodnocených. Žáci se 
zúčastnili generální zkoušky České filharmonie, večer i galakoncertu. Zároveň 
se mohli zúčastnit i besedy s dirigentem Jiřím Bělohlávkem. Vystavené práce 
zůstaly majetkem České filharmonie, výtvarnou práci Michaely Merunkové si 
vybral přímo dirigent Jiří Bělohlávek. Dalšími oceněnými žáky byly Lenka 
Paclíková a Eliška Látalová. 
 Žáci tanečního oboru několikrát vystupovali v sále kina pro školy, rodiče i 
veřejnost, spoluúčinkovali s hudebním oborem při jeho vystoupení. 
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 ZUŠ Gustava Mahlera podala v letošním roce žádost o dotaci 
z Evropských fondů na plánovanou půdní vestavbu ve škole. Její realizací by 
tady vznikl koncertní sál a stálá galerie pro žáky výtvarného oboru. Tento 
projekt zatím v první výzvě neuspěl. Byl podán do druhé výzvy, která bude 
hodnocena počátkem roku 2009. Vedení města je tomuto záměru nakloněno a 
v případě jeho realizace přislíbilo finanční pomoc. 
 
 

Dětský domov 
 
 
 Celoroční aktivity dětí humpoleckého Dětského domova jsou bohaté. 
Tradičně spolupracuje s turistickou organizací TOM Šlápoty, se kterou děti 
podnikly celodenní výlety po republice. Navštěvovaly zimní stadion a koupaliště 
Žabák, využívaly tělocvičnu gymnázia a TJ Jiskra. Na kolech podnikly výlet na 
Moravu. Na zimní rekreaci v Krkonoších se děti naučily jezdit na sjezdových i 
běžeckých lyžích a na snowboardu. Starší chlapci a děvčata se zúčastnili 
turistického pobytu ve Vysokých Tatrách – Roháčích. 
 Dětský domov byl opět organizátorem oblastního kola atletických závodů 
v Humpolci, mezi dalšími deseti dětskými domovy si vedly děti úspěšně. 
 V rámci literárně-dramatického kroužku děti tradičně vystupovaly na 
Mikulášské besídce v Domově bl. Bronislavy. Účastnily se „Nejmilejšího 
koncertu“ v Lišově, kde  humpolecká skupina „Crazzy Drums“ postoupila do 
celostátního kola v Uherském Hradišti – zaujaly hrou na africké bubínky a 
doprovodné nástroje. Úspěšně také reprezentovaly v rámci klubu Pampeliška 
v Jiřicích na XIV. Národní přehlídce vesnické mládeže. Činnost dětí je 
prezentována v časopisu Zámeček. 
 O letních prázdninách děti pobývaly na chalupě ve Křepinách a různých 
letních táborech, nechyběly také zahraniční pobyty v Chorvatsku a Tunisu od 
nadace Zuzany Paroubkové. 
 Během roku také obyvatelé Dětského domova navštívili několikrát Prahu 
(vystoupení Evy Urbanové, Pražský hrad, Kongresové centrum, Sazka Arénu), 
účastnili se na Miss dětských domovů ve Strakonicích a setkání v Lišově, 
navštívili Solnou jeskyni v Pelhřimově, Dětský den s firmou Word Courier. 
 Díky charitativní akci „S Bertíkem za dětským úsměvem“ obdrželo 
zařízení, ve které žije dvaatřicet dětí, částku přes 24 tisíc korun. Získané peníze 
použije domov především na vzdělávání dětí, peníze z Bertíků pomohou 
financovat školné pro děti. 
 Kampaň, která trvala od 14.listopadu do 1.ledna, se pořádá každoročně 
v supermarketu Albert. Kupující zde za každou utracenou stokorunu obdrží 
žeton Bertíka, který vhodí do kasičky. 
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Kultura  
 
 
Informa ční středisko 
 
 
  V Humpolci se zvedl za několik posledních let počet turistů. Jen 
v loňských letních měsících přivítal 3 293 lidí, z tohoto počtu bylo 468 cizinců. 
Nejčastěji sem zavítají Nizozemci, které lákají nejen kulturní památky, ale 
především cykloturistika. Stále častěji se ale objevují i Američani nebo 
Francouzi. Zahraniční turisté nejdříve zamíří do Muzea dr.Aleše Hrdličky, 
naopak pro ty z Čech je stále největším lákadlem Hliníkárium. 
 I v letošní turistické sezóně se všichni návštěvníci mohli těšit na novinky. 
Od července se pro veřejnost otevřela vyhlídková věž na kostele sv.Mikuláše. 
Humpolec z výšky mohli  všichni obdivovat denně, první otevírací den dokonce 
zadarmo. 
 Letos poprvé budou mít turisté navíc možnost zapůjčit si jízdní kolo a 
dojet se podívat například na nedaleký hrad Orlík, na některou z nedalekých 
přehrad nebo do Kališť na rodný dům Gustava Mahlera. Půjčovna bude přímo 
v infocentru, pokud o ni bude zájem, bude pokračovat i v dalších letech. 
 
 

Muzeum dr. Aleše Hrdličky  
 
 
 Čtyři stálé expozice humpoleckého muzea navštívilo v roce 2008 celkem 
2 470 návštěvníků, z toho 931 ve 49 hromadných výpravách a 1.539 jednotlivců. 
 V obou výstavních sálech se konalo 22 výstav, které shlédlo kolem                   
8 000 návštěvníků. Největší úspěch a nejvíce navštívená byla výstava k oslavám 
100.výročí založení rybářského spolku v Humpolci (1 652), výstava o výpravách 
zoologů na ostrovy Borneo, Sumatra a Jáva (1012), a sportovní výstava 
k 60.výročí „Poháru Zálesí“ národní házené. 
 Ve výstavním sále na Dolním náměstí se kromě výstav konají také 
koncerty a besedy, i na jejich průběhu se podílejí pracovnice muzea. Těchto akcí 
bylo letos 25 s celkovým počtem 1 204 návštěvníků. 
 Zájemců o studium v muzejní knihovně, městských kronikách, 
fotografiích, rukopisech a přírůstkových knihách muzea bylo v tomto roce  52. 
 Z ostatní činnosti muzea můžeme připomenout například: v lednu 
pořádalo pro školní mládež výstavu ve spolupráci s Prácheňským muzeem 
v Písku „Ostrovy Sandokana“. V rámci výstavy proběhla přednáška a promítání 
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diapozitivů Dr. Karla Pecla, který přítomné poutavě seznámil s výpravami 
zoologů na ostrovy Borneo, Sumatru a Jávu. 
 7.června proběhla již třetí muzejní noc, která byla zakončena koncertem. I 
přes nepříznivé počasí se na muzejní zahradě opékaly špekáčky. 
 Dále byla vypracována kronika města za rok 2007, včetně obrazové 
přílohy, zapisovaly se nově získané přírůstky do sbírkového fondu a hlásily se 
do programu Centrální evidence sbírek na MK ČR. Do programu Lanius se 
zapisovaly nové knižní přírůstky, byly opraveny další sbírkové předměty. 
 Ve výstavním sále na Horním náměstí byl položen nový koberec a byly 
nainstalovány dvě nové bezpečnostní kamery – do expozice A.Hrdličky a do 
připravované expozice loutek. Na konci roku také proběhla inventarizace 
sbírkového fondu muzea (1 108 položek) a inventarizace hmotného majetku 
muzea. Na chodbě v přízemí byly vyměněny poškozené dveře vedoucí 
k elektrickému rozvaděči, vzhledem k připravované expozici byly nahrazeny 
modernější stahovací roletou. 
 V prosinci v rámci vánoční akce „Nesem Vám…“ byly v obou budovách 
muzea připraveny vánoční výtvarné dílny a prodej ručně vyrobeného 
modrotisku s vánočními náměty. 
 V roce 2008 humpolecké muzeum získalo grant z kraje Vysočina ve výši 
150 tisíc korun na vytvoření nové expozice o historii loutkářství v Humpolci. 
 
 

Městská knihovna 
 
 
 V roce 2008 zavítali do obou oddělení Městské knihovny 33 533 zájemci, 
čtenáři si vypůjčili celkem 94 545 knih a časopisů. 
 V dubnu se uskutečnila povinná revize fondu, kterou všechny knihovny 
absolvují vždy po pětiletém období. Poklid v knihovně nenastal ani během 
prázdnin, v červenci a srpnu proběhla celková rekonstrukce dětského oddělení. 
Týkala se elektroinstalace, opravy omítek, položení nových podlahových krytin 
a vymalování. 
 Kromě běžné knihovnické práce připravily pracovnice knihovny pro děti, 
dospělé i seniory řadu přednášek, besed, kurzů, výstav. 
 V prvním pololetí pokračovaly bezplatné sociální a psychologické 
poradny. Bylo to díky spolupráci s Informačním střediskem Českého svazu žen 
v Havlíčkově Brodě. Senioři se zúčastnili setkání se spisovatelkou Hanou 
Marounkovou, členové Svazu tělesně postižených si prohlédli knihovnu a 
seznámili se s novými knihami. 
 Ohlas měly přednášky Ivany Georgievové na téma krásné tajemství 
Ayurvédy. V únoru pokřtil v Literárním klubu svoji knihu Krajem 
zapomenutých svědků Pavel Koubek. V březnu zrealizovalo dětské oddělení 
„Noc s Andersenem“ - odpoledne a večer plný her, soutěží, kde nechyběla 
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procházka po městě a nocování mezi knihami. V květnu se v Literárním klubu 
(LK) konala výstava s názvem Rok v domově, kde se představily veřejnosti 
humpolecký Domov důchodců a Domov blahoslavené Bronislavy. 
 Pozornosti se také těšily přednášky astrologa Jaromíra Voborského. 
Během roku se uskutečnily tři, přednáškový sál byl vždy zaplněn do posledního 
místa. V září a říjnu byla opět zahájena výuka cizích jazyků. Kurzy německého 
anglického a španělského jazyka navštěvovalo každý týden 75 lidí. 
 V listopadu pobesedoval v knihovně básník, hudebník a ilustrátor Petr 
Nikl. Nechyběla také již tradiční prodejní a prezentační výstava Astry – denního 
centra pro seniory. 
 Rušno bylo 12.prosince, kdy se v rámci akce „Nesem Vám…“ konaly 
„Vánoce v knihovně“. V suterénu, kde sídlí volnočasový klub Doupě se 
odehrály hned dvě výtvarné dílny – ukázky výrobků z pedigu a zdobení 
vánočních perníčků. Dětské oddělení připravilo hru „Cesta za pokladem“, v LK 
čekala ochutnávka netradičního cukroví a čajů, které připravila I. Georgievová a 
výstava mandalek Lenky Losertové. Pro nejmenší byla nachystána akce „Děti 
vybarvují mandalky“. Hostem oddělení pro dospělé čtenáře byl regionální 
spisovatel František Pleva, který představil a podepisoval svoji novou knihu 
Vrchovina neznámá. 
 V roce 2008 nebyly opomenuty ani tradiční akce. K těm patřila 
velikonoční, podzimní a vánoční výtvarná dílna, pasování prvňáčků na čtenáře, 
soutěže a kvízy, které připravuje každý měsíc oddělení pro děti. Pravidelně se 
uskutečňovaly exkurze, zejména pro děti ze základních a mateřských škol. 
 Dětské oddělení knihovny se přihlásilo do projektu Celé Česko dětem. 
V říjnu jej zahájilo čtením s názvem Pohádka pro Františku, kterou si přišly 
poslechnout děti z mateřských škol. V závěru roku byl také vyhodnocen turnaj 
v kulečníku, metané a fotbálku. Proběhl ve volnočasovém klubu Doupě a vítězi 
byli Jirka Augusta a Milan Čapek. 
 
 

Kino  
 
 
 Na divadelní scéně se v roce 2008 uskutečnilo 17 večerních kulturně 
společenských a zábavných pořadů – divadel, koncertů, soutěží, besed apod. 
Divácky nejúspěšnějšími pořady byla například divadelní komedie Chudák 
manžel, koncert Jakuba Smolíka, irské tance v podání Celtic Energy, dechová 
hudba Vysočinka, tentokrát se zpěvačkou Naďou Urbánkovou, nechybělo ani 
Divadlo Járy Cimrmana s divadelní hrou Blaník. 
 Ochotnický divadelní soubor Jindřicha Honzla nazkoušel divadelní 
komedii Prázdniny snů, kterou na divadelní scéně ve dvou vystoupeních zhlédlo 
kolem 400 diváků. Na podzim společně s pěveckým sborem Čech a Lech zahráli 
představení s písničkami. To zhlédlo ve třech vystoupeních celkem 725 diváků. 
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 Již tradiční divadelní přehlídky Honzlův Humpolec se zúčastnily čtyři 
soubory: Divadelní soubor J.Honzla s divadelní hrou Prázdniny snů, Divadlo 
Duha z Polné s divadelní hrou Ostře sledované vlaky, BANDA Benešov se 
situační komedií Amant a Divadelní soubor Hadrián z Přibyslavi s hrou Tak 
takhle to bylo aneb život je jen náhoda. 
 Dopolední představení divadel pro žáky škol z Humpolce a okolí byla 
sestavena nejen z klasických pohádek, ze zábavných pořadů, ale také besed, 
přednášek a audiovizuálních pořadů z cest. Navštívilo je kolem 7 393 žáků. Pro 
žáky škol zahráli také humpolečtí ochotníci Doktorskou pohádku. 
 Filmová představení kina navštívilo 13 170 diváků na 248 představeních. 
Divácky nejúspěšnější byly nejen české filmy Bathory, Bobule, Nestyda, 
Václav, Chyťte doktora, ale také zahraniční muzikál Mama Mia. 
 Již po čtrnácté se konala filmová přehlídka VOČI a Ozvěny Famufestu. 
Základní školy opět pořádaly školní akademii, Základní umělecká škola Gustava 
Mahlera předvedla rodičům a žákům škol vystoupení k Vánocům. Ke konci 
školního roku v rámci svého výročí ZŠ Hradská spolu s gymnáziem uspořádala 
v budově kina vystoupení jako součást slavnostního programu. Starší žáci všech 
škol se pravidelně zúčastňují cestopisných a audiovizuálních pořadů. 
 V zahradě muzea měli zájemci možnost zhlédnout v červnu Přehlídku 
pěveckých souborů Vysočiny, nechyběl zde ani humpolecký pěvecký sbor Čech 
a Lech. 
 Klub MěKIS je nadále využíván ke zkouškám ochotnických souborů a 
občasným pronájmům a různým prodejním akcím. Svaz důchodců zde tak jako 
každoročně uspořádal výstavku prací svých členů a promítání videozáznamů 
svých turistických aktivit. 
 V roce 2008 se v sále kina zlepšila pro návštěvníky místa na sezení, 
všechna křesla získala nový vzhled.  
  
  

Majáles 
 
 
 7.května proběhl na Horním náměstí devátý ročník nevážného 
studentského zápolení o titul Král a Královna Majálesu 2008. Soutěžení se 
zúčastnily všechny střední humpolecké školy -  Gymnázium dr. A.Hrdličky, 
Česká zemědělská akademie (spolu s SOU Technickým) a SČMSD. 
 Všechny soutěžní disciplíny byly vtipné a zajímavé. Vítězství bylo velmi 
těsné, zvítězila ČZA (SOU Technické) – jeho studenti Milan Burza a Kateřina 
Špatzová, kteří na svoji školu přivezli putovní křišťálový pohár a pro sebe 
získali celoroční pernamentku do humpoleckého kina, královskou večeři 
v mexické restauraci Karamba, poukaz na výběr služeb dle vlastního výběru 
v Chilli Fitness a plný pytel dobrot pro sebe i své spolubojovníky.  
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 Ale ani ostatní soutěžící nepřišli zkrátka, za svoji odvahu a snahu získali 
také velké dárkové balíčky s dobrotami. 
 O doprovodný programu se v dopolední části postarala kapela 
humpoleckých gymnazistů s názvem „ZDE KLIKNI“ a taneční skupina dívek ze 
SČMSD. V odpoledním a večerním programu vystoupily kapely Raf a spol., Sly 
Rabbits, Dan Bárta, Jan Budař a Eliščin band a skupina Jaksi Taksi. 
 Akci podpořili M ěsto Humpolec, Fond Vysočiny, Dřevozpracující 
družstvo Lukavec, Reality 21, Karamba a Chilli Fitness.  
 
 

Hudební festival Bernard 
 
 
 „Zpívejte se mnou“. Tak zpěvačka Ewa Farna odstartovala 14.ročník 
humpoleckých Hudebních slavností s pivem Bernard. Dva dny plné hudby a 
piva čekaly na návštěvníky 8. a 9. srpna. Ti se mohli těšit na vystoupení 
dvanácti českých kapel. Páteční program začal od 16. hodin, v sobotu se 
vyhrávalo již od 10.hodin. Finále hudebních slavností na Horním náměstí patřilo 
ohňostroji, ten se na nebi rozzářil čtvrt hodiny před sobotní třiadvacátou 
hodinou. 
 Původní Pivní slavnosti se letos přejmenovaly na Hudební festival 
Bernard, ale pivo se na náměstí točilo. V loňském roce pivo točilo padesát šest 
výčepních kohoutů, letos jich bylo sedmdesát. 
 Milovníci piva na náměstí našli všechny produkty pivovaru Bernard, které 
se prodávaly za jednotnou cenu. Výjimkou byly jen dva druhy nealkoholického 
piva Bernard s čistou hlavou, které se po oba dny točilo zdarma. 
  Novinkou pro návštěvníky bylo i umístění pódia, nově postaveného  na 
ulici u Komerční banky. 
 Dvoudenní festivalové vstupenky byly letos slosovatelné. Šťastní majitelé 
deseti pernamentek se mohli těšit na zajímavé ceny, například zájezd za dvacet 
pět tisíc korun, televizor, auto na víkend zdarma nebo předplatné MF Dnes. 
 Letos poprvé mohli návštěvníci humpoleckého festivalu využít ubytování 
v kempu, ten byl zajištěn v areálu Pod Vilémovským lomem. 
 
 

Mládí Humpolec 2007 / 2008 
 
 
 Finále osmého ročníku soutěže Mládí Humpolec 2007/2008 se konalo 
9.října ve Spolkovém domě, kde byli oceněni nejtalentovanější žáci a studenti 
města. 
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 Na prvním místě v kategorii A (žáci základních škol a nižšího stupně 
gymnázií) se umístil Jiří Pudil z Gymnázia dr.A.Hrdličky. Na prvním místě 
v kategorii B (studenti středních škol a učilišť) stanul Zdeněk Dobrovolný 
z České zemědělské akademie v Humpolci. Za své celoroční studijní úsilí byli 
odměněni poukázkou na zboží dle vlastního výběru v hodnotě 4 000 korun ve 
firmě MHA Humpolec a poukázkou na nábytek do studentského pokoje 
v hodnotě 4 000 korun ve firmě Profil nábytek. Oba talentovaní studenti získali 
navíc ještě týdenní jazykový kurz od garanta soutěže Rodinného pivovaru 
Bernard. 
 O kulturní program během večera se postarala mladá rocková kapela ZDE 
KLIKNI, složená ze studentů gymnázia a talentovaný zpěvák Filip Hořejš. 
Sportovní vystoupení, ukázky Taekwondo, předvedla Katka Nedvědová. 
 
 

Divadelní soubor Jindřicha Honzla 
 
 
 V lednu 2008 se po dlouholeté obětavé práci vzdala funkce vedoucí 
divadelního souboru  Zdeňka Kovářová. Nahradila ji PhDr. Ilona Kostřicová. 
Nově byla ustavena funkce jednatelky, pověřena  byla Mgr. Kateřina Hrbková. 
 V měsíci březnu pak oficiálně ukončil svoji dlouholetou režisérskou 
činnost v divadelním souboru František Vondráček. 17.května se s ním v rámci 
Honzlova Humpolce při hře Prázdniny snů rozloučili nejen všichni přítomní 
členové souboru, ale velké ovace mu připravilo svým povstáním a velkým 
aplausem i  humpolecké publikum.Také květinových darů bylo nespočet. 
 Pro rok 2008 si humpolečtí divadelníci připravili představení Prázdniny 
snů, které sehráli čtyřikrát v Humpolci a jednou se hra reprízovala v Želivě. 
Režie – své poslední, se ujal F.Vondráček. Čapkova Doktorská pohádka se hrála 
čtyřikrát pro mateřské a základní školy, jednou pro veřejnost. Režii měla Hana 
Augustová. 
 Kabaretní večer písní a scének „Ach, ta láska nebeská“ byl uveden třikrát. 
Se členy divadelního souboru účinkoval také pěvecký sbor Čech a Lech, a to 
opět pod režisérským vedením H.Augustové. 
 
 

Hudební slavnosti Vysočiny  
 
 
 V letošním roce proběhl již XIII. Ročník Hudebních slavností Vysočiny. 
Jeho organizování se ujalo Občanské sdružení pro rozvoj kulturních tradic 
Vysočiny v čele s jeho předsedou, panem Františkem Novákem, dlouholetým a 
neúnavným organizátorem řady koncertů vážné hudby v Humpolci. 
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 Hudebních slavností se zúčastňují orchestry téměř z celé republiky. Jejich 
počet se pohybuje mezi osmi až dvanácti. Posláním slavností je především 
přispět k rozvoji a propagování neprofesionální umělecké činnosti a umožnit 
nově vznikajícím souborům se prezentovat. 
 Občanské sdružení pro rozvoj kulturních tradic Vysočiny připravilo ve 
spolupráci s Asociací neprofesionálních komorních a symfonických těles 
III.etapu konanou 23.května v Humpolci. Záštitu nad ní převzal starosta města 
Mgr. Jiří Kučera. Finančně akci podpořil Český hudební fond, OSA Praha, 
Ministerstvo kultury ČR a Městský úřad v Humpolci. 
 V první polovině koncertu vystoupil Komorní orchestr Iši Krejčího 
z Olomouce, ve druhé pak Komorní orchestr Jaroslava Kociána z České 
Třebové, který svým vystoupením dokázal, že patří k nejlepším amatérským 
tělesům v České republice. Oba orchestry měly u návštěvníků velký ohlas. 
 Další významnou akcí tohoto roku byl koncert k 90.výročí vzniku 
samostatného Československého státu. Účinkoval na ní Studentský orchestr 
gymnázia Jana Nerudy z Prahy. Po zahájení koncertu českou hymnou k tomuto 
výročí promluvil starosta města. 
 XIII. ročník Hudebních slavností Vysočiny byl zakončen Vánočním 
koncertem. V programu vystoupil pěvecký sbor Záboj z Pelhřimova se svými 
sólisty. Zazněly nejen koledy, ale i Česká mše vánoční Jana Jakuba Ryby. 
 
 

Hrad Orlík  
 
 
 Na hradě Orlík byly od května 2008 zahájeny první záchranné práce na 
zajištění zdiva takzvaného „bastionu“. Pracím předcházelo vykácení lesních 
dřevin v těchto místech, rozrušujících zdivo. Ještě donedávna si málokdo 
z příchozích návštěvníků uvědomoval celkovou velikost hradního areálu, výšina 
při pravé straně byla totiž zapomenuta v lesním porostu. Přitom tato část areálu 
skrývá řadu cenných částí opevnění hradu, dosud detailně neprozkoumaných. 
Poslední práce zde v minulém století prováděl Klub českých turistů z Humpolce, 
který v roce 1941 před násilným ukončením záchranných prací na hradě provedl 
celkové okopání vnějšího zdiva opevnění hradu. Práce nebyly ukončeny a tato 
část se postupně měnila v hromadu suti. Pozemek, na němž opevnění stojí, se 
v nedávné době podařilo převést majetkově na město Humpolec. 
 V roce 2008 byly zahájeny archeologické a stavební práce, které byly 
financovány Městem Humpolec s příspěvkem kraje Vysočina z fondu na obnovu 
kulturních památek v kraji Vysočina a příspěvkem Ministerstva kultury 
z Havarijního programu. 
 S ohledem na dlouholetý záměr města o zpřístupnění věže hradu a 
nerozhodný výsledek veřejné diskuse bylo v závěru roku 2008 zadáno Ing.arch. 
Z.Závodskému zpracování studie variant zpřístupnění věže pro návštěvníky 
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hradu. Zájmem města je zvýšení turistického ruchu v regionu při využití 
stávajícího zázemí hradu Orlík. Zadání bylo na zpracování alternativ 
zpřístupnění bez dozdění věže, tj. s ponecháním věže v současném torzálním 
stavu. Studie by měla být v roce 2009 projednávána s památkáři, hasiči a 
pracovníky bezpečnosti práce. 
 Práce společnosti Castrum byla v roce 2008 zaměřena především na 
malou údržbu hradu, zajištění návštěvnického provozu a zajišťování kulturních 
akcí na hradě. 
 Větší finanční výdaje byly poskytnuty na realizaci opravy střechy 
kuchyně, instalaci nových oken a opravu dveří objektu bašty. Čtyřicet procent 
nákladů bylo poskytnuto na opravu střechy kuchyně z dotace Fondu Vysočiny 
kraje Vysočina na rozvoj cestovního ruchu. 
 Dále společnost Castrum zajišťovala čištění části valů a příkopů od 
náletových dřevin, uhradila šedesát procent nákladů na opravu střechy kuchyně, 
doplnila  kovářské detaily na vstupní bráně a zábradlí paláce. Provedla nátěry 
šindelové střechy přístřešku chlebové pece, upravila terén po archeologickém 
výzkumu, opravila oplocení areálu hradu. 
 Hrad Orlík byl v roce 2008 otevřen veřejnosti od května do října. Celková 
návštěvnost byla kolem 9 500 osob, z čehož kulturní pořady navštívilo 4 050 
osob. 
 V rámci kulturních aktivit bylo správou hradu připraveno několik akcí: 
 5.-6.července se na hradě konal již 12.ročník středověkých slavností, tuto akci 
navštívilo 2 260 platících návštěvníků. Ve dnech 2.-3.srpna byl odstartován 
I.ročník šermířských slavností pořádaných Společenstvím svobodných pánů 
z Jihlavy, města královského, ve spolupráci se správou hradu. Přišlo 989 
návštěvníků. 5.srpna byl připraven country večer se skupinou Skaláci. Počasí 
však nepřálo, a tak se patnáct jejich skalních příznivců přesunulo do interiéru 
hradu. 
 Ve dnech 21.-24.srpna byl uspořádán filmový festival pod názvem „Film 
a dějiny 2008, mýtus a legendy“. Zhlédlo ho 510 diváků. 
 Tradičně byl hradní areál zpřístupněn veřejnosti zdarma 13.září v rámci 
Dnů kulturního dědictví. Součástí byla i přednáška o zapomenutých památkách 
v okolí. Počasí této akci opět nepřálo, přišlo kolem dvaceti zájemců. 
 
 

Plesová sezóna 2008 
 
 
 4.ledna   Maturitní ples SČMSD 
 11.ledna   Maturitní ples České zemědělské akademie 
 18.ledna   Maturitní ples České zemědělské akademie 
 19.ledna   Myslivecký ples 
 25.ledna   Hasičský ples 
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 8.února   Rybářský ples 
 28.března   XI. Ples hudby 
 8.listopadu   Ples Pivovaru Bernard 
 12.prosince   Maturitní ples České zemědělské akademie 
 19.prosince   Ples Gymnázia dr.A.Hrdličky  
 
 

 
Církev 

 
 
Tříkrálová sbírka 
 
 
 5.ledna 2008 navštívili Tři králové se zapečetěnou pokladničkou 
humpolecké domácnosti. Po městě se rozešlo celkem patnáct skupinek, dvě 
koledovaly v Krasoňově a letos poprvé i v Boňkově. Všichni koledníci 
zazpívali, předali „vzácné dary“ a zájemcům napsali na dveře K + M + B 2008. 
 Humpolečtí občané vložili do pokladniček celkem 92 387 korun. Vybrané 
finanční prostředky budou využity na rekonstrukci objektu, ve kterém bude 
vytvořeno zázemí pro sociální služby provozované Oblastní charitou Havlíčkův 
Brod a na nákup speciálních pomůcek pro domácí hospicovou péči. Část 
výtěžku bude vymezena na přímou pomoc rodinám v tíživé situaci a část na 
misie. 
 
 

Děkanství Humpolec 
 
 
 Nejen duchovním životem žije humpolecká farnost. Během roku se 
uskutečnilo několik akcí, patřila mezi ně například každoroční oslava Světového 
dne mládeže. Uskutečňuje se na diecézní úrovni v Hradci Králové. Z Humpolce 
byl již poněkolikáté v sobotu před Květnou nedělí vypraven autobus, aby se 
tohoto oblíbeného setkání mohlo zúčastnit více mladých lidí, kterým je program 
určený. 
 Další autobus zaplnili farníci v květnu, kdy navštívili ZOO ve Dvoře 
Králové, součástí výletu byla také návštěva nedalekého Braunova Betlému. 
Další návštěva směřovala do Stanice ochrany fauny v Pavlově u Ledče nad 
Sázavou. 
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 Během roku se realizovalo několik setkání na farní zahradě, za zmínku 
stojí především červnový hojně navštěvovaný Farní a dětský den. Tento den 
byla také u příležitosti 30.výročí zvolení papežem zahájena výstava s názvem 
„Jan Pavel II. z naší farnosti“. Na podzim se pak na děkanství a přilehlé zahradě 
uskutečnilo setkání mládeže z humpoleckého vikariátu a poté setkání dětí. 
Všechna tato setkání byla finančně podpořena Městem Humpolec. 
 I nadále humpolecká farnost nezůstává lhostejná k lidem, kteří potřebují 
pomoc. Ženy pokračovaly v pletení obvazů pro malomocné, letos jich vyrobily 
760 kusů. Proběhla také tradiční Tříkrálová sbírka. S dalším nápadem přišla 
mládež, uspořádala v kostele sv.Mikuláše koncert s názvem „Hrajeme pro tisíc 
Josefů“. Jedná se o podporu projektu Diecézní charity Hradec Králové s názvem 
„Hledáme tisíc Josefů“. Jeho myšlenkou bylo: „Když tisíc Josefů pomůže a 
daruje po tisícikoruně, umožní farnosti sv.Josefa v Indii postavit kostel 
sv.Josefa, který bude sloužit také jako nová škola pro děti“. Na koncertě se 
představily čtyři skupiny z Havlíčkova Brodu, Světlé nad Sázavou, Kališť a 
Humpolce. Toto sobotní hudební odpoledne přineslo nejen příjemnou atmosféru 
přátelství, ale také 9 151 korun, které putovaly na výše zmiňovaný účel. 
 V průběhu liturgického (církevního) roku se v humpolecké farnosti 
uskutečňují obvyklé liturgické obřady při slavení velikonočních svátků. V tomto 
roce byly také obnoveny „roráty“ – brzké ranní mše svaté v době adventní, které 
mají vlastní zpěvy. 
 V roce 2008 bylo do společenství římsko-katolické církve prostřednictvím 
křtu uvedeno třicet šest dětí, svůj společný život před oltářem si slíbilo osm párů 
a třiceti pěti lidem dala farnost poslední sbohem. Patnáct dětí tento rok poprvé 
přijalo eucharistii. 
 Ve spolupráci s Městem Humpolec a krajem Vysočina byl opraven 
interiér věže kostela, aby se veřejnost mohla podívat na Humpolec a jeho okolí 
z ptačí perspektivy. Kromě toho je ve věži umístěna expozice, ve které je 
zachycena historie města. 
 
 

Náboženská obec Církve československé husitské 
 
 
 Náboženská obec církve Československé husitské v Humpolci prožila 
standardní občanský rok 2008. Ve sboru Jana Želivského se konaly pravidelné 
bohoslužby vždy o 2. a 4. neděli v měsíci dopoledne v devět hodin. Bohužel 
nedošlo ke zvratu ve dlouho trvajícím trendu stárnutí tohoto křesťanského 
společenství a s tím souvisejícího pomalého, ale trvalého úbytku jeho členů. 
Náboženská obec je administrovaná farářem Janem Hálkem z Ledče nad 
Sázavou. Předsedou rady starších je i nadále pan František Novák z Humpolce. 
 Díky ochotě Města Humpolec a dotacím od kraje Vysočina a Ministerstva 
kultury České republiky se podařilo uskutečnit kompletní obnovu střešního 
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pláště budovy Sboru Jana Želivského – dříve synagogy. Město Humpolec 
finančně přispělo na realizace této obnovy částkou 400 tisíc korun. Z těchto 
prostředků se ještě uhradilo odvětrání a odkanalizování jižní obvodové zdi 
sborové budovy a opravy poškozených vnitřních omítek a části poškozené 
podlahy v bývalé škole.  
 
 

 Domov blahoslavené Bronislavy 
 
 
 Domov bl.Bronislavy se sídlem v Humpolci je nestátní neziskové zařízení 
pro seniory, kteří vzhledem ke svému věku a zdravotnímu stavu nejsou schopni 
žít ve svém prostředí nebo by v něm zůstali izolováni. Domov poskytuje svým 
klientům individuální pomoc a podporu tak, aby vedli pokud možno co nejdéle 
běžný způsob života a pomáhá jim při udržování rodinných a společenských 
vazeb. 
 Kapacita zařízení je 33 klientů, o které se stará 19 pracovníků. Tři klienti 
domova během roku zemřeli. 
 Celkový finanční rozpočet Domova bl.Bronislavy pro rok 2008 byl   
7 790 000 Kč. Podařilo se například dovybavit další pokoje novými postelemi, 
skříněmi a nočními stolky (300 tisíc Kč), byl vybudován nový systém 
centrálních, hlavních a vlastních klíčů (108 tisíc Kč), zrekonstruoval se výtah 
dle norem a požadavků (1 150 tisíc Kč), byly zatepleny půdní prostory (216 tisíc 
Kč), vybudoval se přístřešek nad hlavním vchodem do budovy (20 tisíc Kč). Za 
800 tisíc Kč se dokončují práce na předzahrádce „Oáza klidu“. Nepodařilo se 
zatím opravit fasádu budovy do Školní ulice a opravit podlahy včetně položení 
podlahových krytin. 
 Během roku se v Domově konaly také různé společenské akce – společné 
oslavy narozenin a svátků klientů, oslava masopustu v únoru a v červenci oslava 
znovuotevření Domova, společné výlety seniorů do okolních vesnic a na 
kulturní představení. Několikrát během roku obyvatele domova potěšily svým 
vystoupením děti například ze ZŠ Hálkova, Základní umělecké školy G.Mahlera 
a Dětského domova z Humpolce a Senožat. 
 
 

Místní skupina České křesťanské akademie  
 
 
 V roce 2008 měla humpolecká Místní skupina České křesťanské 
akademie následující činnost: 
28.března se konala přednáška Doc.PhDr.Jaroslava Meda CSc. na téma 
„Spisovatelé ve stínu“. 18.dubna přednášel Jaroslav Pavlíček, polárník a 
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cestovatel na téma „Chování v extrémních podmínkách“. 26.září besedoval 
P.Jaroslav Šimek, O.Praem na téma „Církve a náboženství v Austrálii, 10.října 
se konal  Koncert duchovní hudby, kde účinkovali – Josef Roubal (varhany) a 
Jana Bínová (zpěv). 
 Od 30.května do 1.června se uskutečnil každoroční víkendový pobyt pro 
děti na chalupě Bělice u Kališť. Od 7. do 9.listopadu proběhla víkendová 
duchovní obnova s P.Františkem Hylmarem, SJ. 
 
 
 

Významná výročí roku 2008 
 
 
PhDr. Pavel Zedník 
 
 
 Dne 17.června 2008 oslavil životní jubileum – 80. narozeniny PhDr. Pavel 
Zedník, který je dlouholetým spolupracovníkem humpoleckého měsíčníku 
Zálesí. 
 V současné době žije v Havlíčkově Brodě, s Humpolcem má však 
profesionální spojitost. Jako pedagog zde působil dva měsíce před vojnou na 
gymnáziu a v roce 1952 také zdejší zdravotnické škole. Od prosince 1954 učil 
na tehdejší jedenáctiletce a zdravotní škole, v letech 1960 – 1968 na 
zdravotnické škole. Krátce vypomáhal také na učňovské škole. 
 K Humpolci má PhDr. Pavel Zedník i nadále vřelý vztah, který vyslovuje 
i v některých svých básních. 
 
 

Josef Sztacho 
 
 
 Dne 25.srpna 2008 oslavil významné životní jubileum – 85 let pedagog a 
malíř  Josef Sztacho. Studoval na havlíčkobrodském gymnáziu a už tehdy se 
věnoval výtvarné práci, hlavně krajinomalbě. Na jeho umělecký růst měl vliv 
profesor kreslení J.Rérych a akademický malíř Jan Jůzl. 
 Od roku 1945 studoval ČVUT a potom na Univerzitě Karlově v Praze 
výtvarnou výchovu a deskriptivní geometrii. K jeho učitelům patřil například 
Cyril Bouda, Karel Lidický, Oldřich Blažíček, Martin Salcman. Pedagogickou 
dráhu zahájil Josef Sztacho na brodském gymnáziu, pak učil na Vojenském 
gymnáziu v Moravské Třebové. Dlouhou řadu let byl ředitelem gymnázia (JSŠ, 
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SVVŠ) v Humpolci, o výchovu uměleckého dorostu pečoval v humpolecké 
Lidové škole umění. 
 Jako malíř se věnuje především krajinomalbě. Zamiloval si rodnou 
Českomoravskou vysočinu a zpodobňuje ji na plátnech v různých ročních 
obdobích. Zejména si oblíbil krajinu kolem zříceniny hradu Orlíku. Maloval 
však také na Lipnici, v okolí Dolního města, na Želivsku, kolem Melechova a 
Kameniček. Kromě akvarelu a olejomalby se také úspěšně věnuje i grafice 
s motivy z Humpolecka. 
 Ze svých prací uspořádal několik výstav, jeho obrazy byly k vidění také 
například v irské Devenish Gallery. 
 
 
 

Obyvatelstvo 
 
 
První občánek Humpolce 
 
 
 První občánek Humpolce roku 2008  Michal Buchta se narodil 5.ledna 
v Jihlavě Janě a Jiřímu Buchtovým, bytem Humpolec, Jiřická 227. 
 Přijetí rodičů se synem Michalem na Městském úřadě v Humpolci, 
starostou Mgr. Jiřím Kučerou, se uskutečnilo dne 19.března 2008. Za účasti 
předsedy Komise pro občanské záležitosti při městském úřadě, místostarosty 
Mgr. Romana Brzoně a zástupce pelhřimovského Deníku, byly rodičům dítěte 
předány květiny, diplom, gratulace, pamětní stříbrná medaile města a poukázka 
v hodnotě dva tisíce korun na zakoupení dárku pro novorozence. 
 
 

Evidence obyvatel 
 
 
 K 31.prosinci 2008 měl Humpolec spolu s místními částmi celkem 11 055 
obyvatel, z toho bylo 10 738 občanů České republiky. 
 V tomto roce bylo přihlášeno k trvalému pobytu 188 osob, odhlášeno 
z něj bylo 166 osob, změna trvalého pobytu byla u 256 osob. 
 Narodilo se 110 dětí, zemřelo 116 osob. Sňatků bylo uzavřeno 62, 
rozvedlo se 41 manželství. Zaevidováno bylo 130 patnáctiletých osob. 
 Stav cizinců v Humpolci a místních částech byl následující: počet 
přihlášených 299, odhlášených 282, zrušených pobytů 71, vyhoštěných cizinců 
tři, zemřeli dva, změna státního občanství byla u jednoho cizince. 
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Komise pro občanské záležitosti 
 
 
 Zástupci Komise pro občanské záležitosti 27.února 2008 navštívili 
nejstarší humpoleckou občanku paní Marii Vránovou, která oslavila 102. výročí 
narození. Jubilantka pobývá v humpoleckém domově důchodců, byly jí předány 
květiny, dárkový balíček a gratulace. 
 Další významné výročí – 100 let oslavila paní Anna Kvášová 
z Krasoňova. Prostřednictvím zástupců osadního výboru jí byl předán dárkový 
balíček, ovocný dort s číslem 100, květiny a gratulace. 
 Komise pro občanské záležitosti rozeslala 96 gratulací u příležitosti 
75.narozenin občanů a zajišťovala 160 jubileí od 80 roků výše. Jubilanti jsou 
navštěvováni v rodinách, Domovech důchodců v ulici Máchova 210 a ulici 
Lužická, Domově bl.Bronislavy a CTM Hospital – do 31.8.2008. Od 1.září 2008 
došlo ke změně názvu tohoto zařízení na MEDICON HOSPITALS, s.r.o. 
Předávaly se květiny, gratulace a dárkové balíčky. 
 V letošním roce KPOZ zajišťovala 20 zlatých svateb, z toho dvě se konaly 
na městském úřadě, šest svateb diamantových, z toho jedna na městském úřadě. 
 Dvanácti vítání občánků děti z mateřských škol a ZUŠ Gustava Mahlera 
zajišťovaly kulturní program. Od letošního roku je rodičům předávána poukázka 
ve výši tisíc korun pro jedno dítě, památníček, leporelo a květina pro maminku. 
 Loučení s mateřskými školami se konalo v kině (MŠ Smetanova, MŠ Na 
Skalce) a přímo ve škole (MŠ Na Rybníčku). 
 1.září zástupci KPOZ přivítali prvňáčky v  obou humpoleckých 
základních školách, předali jim omalovánky a pexeso. 
 V letošním roce se poprvé konala v obřadní síni městského úřadu akce 
předávání vysvědčení žákům dvou 9.tříd ZŠ Hradská. KPOZ pro ně zajistila 
zhotovení pamětních listů, které byly předány žákům k zakončení povinné 
školní docházky. 
 Tradičně se předávala maturitní vysvědčení studentům dvou tříd 
gymnázia, dvou tříd České zemědělské akademie, jedné třídě ČZA, 
nástavbového maturitního studia stavařů a třem třídám střední školy SČMSD. 
 Sňatků se uskutečnilo v Humpolci 68, z toho 13 církevních. 
 30.října se jako každoročně konala pietní vzpomínková slavnost na 
zemřelé za účasti M.Dvořáka (varhany), L.Honzlové (zpěv), H.Havelkové 
(recitace) J.Krejčí (zastupitelka městského úřadu) a vikáře Mariána Sokola. 
 Mikulášská nadílka se konala 5.prosince. Hlavní podíl na organizaci mělo 
Středisko volného času při ZŠ Hradská za pomoci KPOZ, která také provedla 
úhradu finančních výdajů této akce. 
 Koncem roku nechybělo tradiční předávání vánočních dárkových  balíčků 
v Domově důchodců č.p. 210 a č.p. 950. Dárkové balíčky byly ovocné, což má 
kladnou odezvu nejen u vedení domova, ale i jeho obyvatel. V  Domově 
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bl.Bronislavy bylo toto zajištěno formou občerstvení a doplněno kulturním 
vystoupením žáků ZUŠ Gustava Mahlera.   
 
 

 

Město  Humpolec 
 
 
Odbor životního prostředí a památkové péče 
 
 
 V tomto roce se v Humpolci podařilo opravit řadu nejen památkově 
chráněných objektů. Například na kostele sv.Mikuláše se opravil interiér věže 
kostela a nainstalovalo se bezpečnostní zařízení objektu. V bývalé synagoze 
byla provedena oprava krovu, výměna krytiny, opravily se části omítek 
v interiéru a opravil se odvod dešťových vod z jižní části budovy. 
 Na židovském hřbitově se znovu usadily části osmadvaceti poškozených 
náhrobků. V Tolerančním kostele byla opravena jedna sestava lavic a 
zrestauroval se oltář. Na všechny tyto památky byl poskytnut příspěvek 
z rozpočtu města a kraje Vysočina. 
 Dále byla provedena výmalba interiéru evangelického kostela, opravovala 
se část budovy „Medova vila“, také s příspěvkem města, kraje Vysočina a 
ministerstva kultury. 
 Mimo město bylo opraveno okolí kapličky v Kletečné a Boží muka za 
Krasoňovem. 
 Během roku se dokončovaly úpravy okolo rybníka Cihelna – pěší 
promenáda při ulici Pražská, částečně se vysazovaly dřeviny. Dokončení je 
plánováno v roce 2009. 
 
 

Stavební úřad 
 
 
 V roce 2008 vydal humpolecký stavební úřad rozhodnutí například na tyto 
akce: 

- byla povolena vestavba půdních prostor v objektu č.p. 701, ZUŠ Gustava 
Mahlera 

- byla zahájena dostavba hotelu „Na Plovárně“ č.p. 1638 
- byly povoleny i zkolaudovány stavební úpravy sportovní haly v ulici 

Hradská č.p. 1535 
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- byly provedeny stavební úpravy směřující k úsporám energií 
v mateřských školách Na Rybníčku a Smetanova 

- pro Město Humpolec bylo vydáno stavební povolení na základní 
technickou dovybavenost sídliště rodinných domů v ulici Mírová 

- byla povolena výstavba konferenčního hotelu „Ta fabrika“ ve školní ulici, 
která bude následovat do demolici stávajícího objektu č.p. 168 
„Fabrikabar“ 

- v průmyslovém areálu č.p. 64 v Humpolci – Brunce byly povoleny 
stavební úpravy pro provoz firmy Hoeko-Automotive s.r.o, která vyrábí 
plastové díly pro automobilový průmysl 

- bylo povoleno zřízení Kompostárny v sousedství stávající skládky odpadu 
- byla povolena výstavba Dětského dopravního hřiště v parku bývalé 

nemocnice 
- byla dokončena přestavba bývalých Jeslí č.p. 100 v ulici v Brance, 

vzniklo zde 13 bytů pro firmu Servis Partner s.r.o, která je majitelem 
objektu 

- byla dokončena rozsáhlá rekonstrukce objektu č.p. 152 v ulici Na 
Kasárnách (prodejna pracovních oděvů M.Kavříka) 

- v bývalém areálu Humpoleckých strojíren č.p. 922 bylo povoleno zřízení 
ubytovny, majitel P.Průša za Svépravic 

- byla zkolaudována přestavba domu č.p. 308 v ulici 5.května pro potřeby 
Rodinného pivovaru Bernard 

- postupně po jednotlivých etapách je kolaudována rekonstrukce plynovodů 
a přípojek po celém městě 

- bylo povoleno 26 rodinných domů, z toho 13 na novém sídlišti „Cípek“, 
dva v místních částech Humpolce, šest nových bytů vzniklo v přístavbách 
rodinných domů 

- zkolaudováno bylo 31 rodinných domů, z toho pět v novém sídlišti 
„Cípek“, dvanáct rodinných domů v místních částech a zbývající ve 
městě. 

 
 

Odbor místního hospodářství 
 
 
 V roce 2008 byly z rozpočtu města realizovány následující opravy a 
investice: 
- byla provedena výměna oken v domě č.p. 1332 v Lužické ulici v hodnotě 

1 634  000,- Kč 
- byla provedena výměna oken v domě č.p. 926, 927 v ulici Hálkova 

v hodnotě 1 079 000,- Kč  
- byl zateplen bytový dům č.p. 1326 Na Rybníčku v hodnotě 1 410 000,- 

Kč 
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- byla provedena výměna oken včetně MIV v bytovém domě č.p. 73 a 74 
v hodnotě 2 528 000,- Kč 

- byl zateplen bytový dům č.p. 79 v ulici Masarykova v hodnotě 877 000,- 
Kč. 

 
 

Hospodářský život 
 
 
Úspěch nábytkářské firmy 
 
 
 Humpolecká společnost EXBYDO již podruhé obsadila druhé místo 
v krajské soutěži Firma roku. 
 Firma byla založena v roce 1989 jako EXkluzivní BYtové DOplňky a je 
výrobcem kancelářského a zdravotnického nábytku. Je držitelem ocenění 
Vynikající výrobek roku 2006 za stůl UNITABLE a je dodavatelem řady 
prestižních zakázek po Evropě a na Středním Východě. 
 
 

DH Dekor, spol. s.r.o. 
 
 
 Podle slov Ing. Jana Matějů nastala v roce ve společnosti DH Dekor nová, 
dosud nepoznaná situace. Podnik se musel vyrovnávat s nedostatečným 
využitím výrobních kapacit v důsledku celosvětového poklesu poptávky po 
dřevařských výrobcích. V celé dosavadní historii firmy výroba rok od roku 
rostla zejména  důsledkem stále nových investic. 
 Nosným výrobním programem zůstala tradiční výroba laminované desky 
a s tím související výroba impregnovaného papíru. Stále vyšší podíl na tržbách 
získává výroba nábytkových dílců. 
 V roce 2008 bylo vyrobeno 15 959 000 m² impregnovaného papíru, bylo 
zalaminováno 7 854 000 m² dřevotřískové desky a MDF desky. Bylo vyrobeno 
8 369 000 kusů nábytkových dílců, což je o 17 procent více než v roce 2007. 
Nárůstu počtu kusů dílců bylo dosaženo vyšším využitím stávajících zařízení 
bez investic do strojního vybavení. 
 I přes nárůst výroby nábytkových dílců zůstaly  tržby v roce 2008  na 
úrovni předchozího roku, protože poklesla cena za jednotku produkce. Rok 2008 
znamenal velký tlak na úsporu nákladů a zlepšování všech procesů uvnitř firmy 
tak, aby se udrželo její vyrovnané hospodaření. 
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 V tomto roce se mírně zvýšil počet zaměstnanců. Společnost zaměstnává 
okolo 330 pracovníků. Jejím cílem pro další období je zkvalitňovat kádr 
zaměstnanců, avšak za současně působícího kritéria efektivního využití všech 
zaměstnaných osob. 
 
 

Rodinný pivovar Bernard 
 
 
 Letošní rok byl pro Rodinný pivovar Bernard velice úspěšný. 
K rekordnímu výstavu 188.092 hektolitrů piva přidal pivovar zisk celkem 19 
významných ocenění. Největší počet získaných cen – 15, bylo tradičně za 
kvalitu nepasterizovaného piva Bernard na různých degustačních soutěžích 
v České republice a v zahraničí. Dvě ocenění dostala značka Bernard v rámci 
Czech Top 100, když se stala posedmé v řadě nejobdivovanější firmou kraje 
Vysočina a třetí nejobdivovanější firmou České republiky v oboru potravinářský 
a tabákový průmysl. Druhé místo získal pivovar v soutěži popularity značky 
Naše pivo 2008 pořádané Českým svazem pivovarů  a Sladoven. V soutěži PR 
klubu ČR – Zlatý středník dokonce vyhrál, když magazín Vlastní cestou zvítězil 
v kategorii zaměřené na zákazníka. Významným ukazatelem úspěchu je také 
druhé místo v jediné české novinářské anketě popularity jednotlivých značek 
piva v České republice s názvem Naše pivo 2008, pořádané v rámci každoroční 
soutěže České pivo. 
 Pivovar Bernard překonal výstav z roku 2007 o dvacet procent. Export se 
podílí na výstavu pivovaru 12,4 procenty. Pivovar zaměstnává 120 pracovníků 
v Humpolci, 24 ve Sladovně Bernard v Rajhradě u Brna. Pro pivovar jezdí 
dopravní firma Hrobský s deseti zaměstnanci. 
 V letošním roce pivovar představil novou reklamní kampaň Na stráži proti 
europivu. Investice v roce 2008 dosáhly částky 45 milionů korun. Konal se již 
14.ročník Hudebního festivalu Bernard s účastí kolem 10 tisíc návštěvníků a 
8.reprezentativní ples Rodinného pivovaru Bernard. Nákladem 22 tisíc výtisků 
se dále distribuuje zdarma po celé ČR čtvrtletník „Vlastní cestou“. 
 Humpolecký rodinný pivovar zabodoval také v Austrálii, během 
posledních dvou let si tak podmanil třetí kontinent. U protinožců humpolečtí 
pivovarníci získali hned tři významná ocenění v The Australian International 
Beer Awards, druhé největší světové soutěži. O umístění bojovalo 1 084 vzorků 
piv z 217 pivovarů ze 42 zemí celého světa. 
 Bernard získal ve svých kategoriích dvě stříbrná umístění za Speciální 
černé pivo a Bernard Jantarový ležák a jedno bronzové umístění za Sváteční 
ležák Bernard. 
 Pivovar Bernard začal také budovat síť vlastních značkových prodejen. 
Speciální obchody s kompletní nabídkou piv značky Bernard byly již kromě 
Humpolce otevřeny v Jindřichově Hradci a Prostějově, další se chystá v Opavě. 
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V obchodech pivovaru Bernard, které vznikají v podobném stylu, se prodává 
pouze humpolecké pivo. Pro města, kde vzniknou, hodlá Bernard vařit i jeden 
speciální mok. Již nyní produkuje Humpoleckou, Jindřichohradeckou a 
Prostějovskou jedenáctku. 
 Nová reprezentativní prodejna Bernard byla letos dokončena i 
v Humpolci, a to nákladem 12,5 milionu korun. Představitelé pivovaru 
uspořádali u příležitosti otevření prodejny a administrativního střediska 
27.května dobročinnou dražbu obřího plyšového bernardýna ve prospěch 
humpoleckého dětského domova. 
 Na vyvolávací cenu v podobě tisícovky zareagoval jako jeden z prvních 
krajský hejtman Miloš Vystrčil. Dražitel Zdeněk Mikulášek ale nabádal stále 
k vyšší aktivitě, ale nakonec plyšák zůstal stejně doma. A to, když Stanislav 
Bernard oznámil cenu dvacet tisíc korun. 
 Díky této částce pojedou děti z humpoleckého Dětského domova na 
prázdniny, protože příspěvky od kraje na nadstavbovou činnost nezbývají a 
podle ředitele domova se každá koruna dětem hodí. 
 
 
 

Zájmové organizace 
 
 
Svaz důchodců 
 
 
 Základní organizace Svazu důchodců ČR, občanské sdružení, měla 
v letošním roce 405 členů nejen z Humpolce, ale i blízkého okolí. Pracuje pod 
vedením třináctičlenného výboru v čele s Jaroslavou Šenkýřovou. 
 Letošní rok byl na dění bohatý. Proběhlo 107 různých akcí (mimo 
tělovýchovných), kterých se zúčastnilo 2 790 členů. 
 Senioři se sešli na Novoročním setkání, společně oslavili Mezinárodní den 
seniorů. Navštívili Národní divadlo v Praze, ochotnické divadlo v Rynárci a 
třikrát si zajeli na  neopakovatelný koncert Emy Destinové do Stráže nad 
Nežárkou. 
 Pod vedením J.Neomýtkové a J.Šenkýřové poznávali senioři krásy naší 
vlasti při poznávacích zájezdech. Navštívili Prahu, Liberec, Drážďany, horu Říp, 
Libochovice, Peruc. Týden cestovali po Domažlicku. Početná skupina seniorů 
zajela za zdravím na Slovensko do Podhájské. Nezapomenutelné zážitky si pak 
senioři připomněli na dvou promítání paní Kasalové a pana Valenty. 
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 Pokračovala spolupráce s gymnáziem dr.A.Hrdličky v cyklu „Škola pro 
každý věk“, proběhlo šest přednášek. Senioři se také stále zdokonalovali v práci 
s počítačovou technikou. 
 Stále větší oblibu si získávají odpolední „čaje“, kdy se při harmonikách 
pana Filipského a Podoby všichni vždy skvěle pobaví. 
 To, že „nejen zábavou živ je člověk“ pak svědčí konání osmi přednášek 
s náměty o přírodě, zdraví, literatuře, historii, rybách, pivě a řadě dalších. 
 Turistická skupina si vyšla na 48 vycházek do blízkého i vzdálenějšího 
okolí. Účastnilo se jich 498, většinou členek svazu důchodců, které mají 
krokoměr, a tak ty nejpilnější turistky ušly celkem 225 kilometrů. Pokračovalo 
také cvičení s MUDr. E.Kubíčkovou. 
 Nezaháleli ale ani ostatní senioři. To dokázali na tradiční výstavě 
šikovných rukou nazvané „Ani my nezahálíme“, kam byli přizváni i obyvatelé 
Domu pro seniory a Astry. 
 Vedení humpolecké základní organizace Svazu důchodců nezapomíná ani 
na jubilanty ze svých řad, kterým jsou zasílána blahopřání. Během roku také 
publikuje řadu článků o činnosti nejen v měsíčníku Zálesí, ale i v krajském a 
celostátním zpravodaji Svazu důchodců ČR. 
 
 

Sbor dobrovolných hasičů  
 
 
 Hasičský záchranný sbor kraje Vysočina, požární stanice Humpolec, má 
dnes 22 příslušníků, včetně nového velitele stanice, kterým byl od 1.11.2008 
ustanoven Miroslav Pipek z Radostína u Havlíčkova Brodu. Dosavadní místní 
velitel Jan Komrs byl ve funkci od 1.8. 1972, tedy celých 36 let a svoji funkci 
ukončil v březnu 2008. Do doby nástupu nového velitele byl pověřen vedením 
stanice pan Miroslav Karafiát. 
 Technické vybavení HZS kraje Vysočina, požární stanice Humpolec je 
následující: CAS 24/2500/400 T 815 TerNo1, CAS 32/8200/800 T 815 6x6, 
automobilový žebřík AZ 30-IFA, přívěs na ropné havárie, velitelský vůz Renault 
Kangoo a vozidlo na dopravní nehody na D1 RZA-L1R na podvozku Toyota 
Land Cruiser 90 se speciálním vybavením na dopravní nehody. 
 V průběhu roku byla provedena rekonstrukce společných umýváren a 
sprch na stanici v hodnotě kolem 90 tisíc korun a dokončena výměna 
automatických moderních vrat. Byla dokončena vzduchotechnika a odsávání 
v horních garážích a na dílně. 
 Režim na PS Humpolec byl v průběhu roku upraven na tzv. bezobslužný. 
K zásahu vyjíždí všichni příslušníci stanice a na stanici dále nikdo nezůstává. 
Vše je řízeno z krajského operačního a informačního střediska HZS kraje 
Vysočina z Jihlavy. 
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 Jednotka  PS Humpolec kategorie JPO I vyjela celkem za rok 2008 k 293 
událostem, z čehož bylo 35 požárů, 147 dopravních nehod, devět úniků 
nebezpečných látek, 70 technických pomocí různého druhu, 32 ostatních zásahů, 
včetně planých poplachů. Z celkového počtu událostí bylo 24 sousedských 
výpomocí jiným okresům a 102 zásahů se týkalo činnosti na dálnici D1. 
 Největšími zásahy roku byla hromadná dopravní nehoda na dálnici D1 ze 
dne 20.3. a jedním z největších požárů byl požár kamionu s nákladem svitků 
celulózy. 
 Rozloha hasebního obvodu PS Humpolec je 264 kilometrů čtverečních 
s počtem obyvatel 16 507. 
 Rok 2008 byl pro humpolecký sbor dobrovolných hasičů rokem náboru 
mladých hasičů ve věku od 17 do 24 let, kteří se mají stát nejen členy SDH, ale 
hlavně sportovního družstva a do budoucna i členy zásahové jednotky PO. 
Nových členů bylo osm, z toho tři dívky. 
 Sportovní družstvo má 16 členů, zúčastnilo se jedenácti soutěží. Z dalších 
akcí to byl například Čertovský den, cyklozávod, brigády na stavbě plotu a zdi 
na požární zbrojnici, bowlingové zápasy. V červnu společně se Střediskem 
volného času uspořádali Dětský den. 
 Pro požární sport byl využíván sportovní areál v Kejžlici. Díky městu 
Humpolec se začala upravovat soutěžní dráha u hřiště v Hněvkovicích, kde bylo 
odpracováno několik brigád. Začal se chystat podstavec pod vodní nádrž a 
cvičiště, které se bude společně s SDH Hněvkovice využívat pro trénink 
družstev. 
 Devatenáctičlenná zásahová jednotka kategorie JPO III v průběhu roku 
získala za finančního přispění kraje Vysočina a města Humpolec čtyři kusy 
třívrstvého zásahového obleku pro zasahující hasiče. Také byly obnoveny 
kondiční jízdy členů SDH s těžkou technikou a školení řidičů SDH. V jarních 
měsících pak proběhlo společné cvičení na požár v pivovaru Bernard společně 
s PS Humpolec. 
 Z rozpočtu města bylo dále zakoupeno další požární příslušenství 
například: dva kusy soutěžních proudnic, tři kusy hadic „B“ a čtyři kusy hadic 
„C“, byla zrealizována repase stříkačky PS 12, dokoupilo se výkonnější čerpadlo 
a staniční stejnokroje pro členy SDH. Podařilo se také uspořádat dvě brigády, 
získaných 7.500 korun šlo také do pokladny SDH. 
 Největší akcí tohoto roku pořádanou SDH a za pomoci příslušníků PS 
Humpolec byla s odstupem téměř 12 let soutěž v požárním sportu nazvaná 
„Soutěž pivovaru Bernard o pohár starosty města Humpolec“. Uskutečnila se 
4.října na závodišti Zlaté podkovy. Soutěž měla velký úspěch, přijelo 24 
družstev a byla tím založena nová tradice soutěže, která by se měla opakovat i 
v dalších letech. 
   Koncem roku členové SDH navštívili také krajské operační a informační 
středisko, prohlédli si požární stanici a vybavení profesionálních hasičů 
v Jihlavě. 
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 Koncem roku se konala také  výroční valná hromada, která souhlasila 
s ustanovením nového velitele zásahové jednotky PO, kterým se stal Jaroslav 
Neubauer, příslušník PS Humpolec. Ten bude po další dva roky garantovat 
personální, odbornou a technickou akceschopnost jednotky. Starostou sboru je i 
nadále F.Dvořák, zástupce M.Karafiát, jednatel J.Komrs. 
 Vozový park SDH tvoří CAS 24/2500/200-Škoda 706 RTHP, CAS 
32/6000/600, Tatra 148, valník Praga V3S a PPS 12 a DA 12 Avia 31, kterou 
převedl HZS kraje Vysočina. 
 Sbor dobrovolných hasičů má celkem 104 členů. Jednotka zasahovala  při 
patnácti událostech, z toho u osmi požárů, pěti technických pomocí a dvou 
dopravních nehodách. 
 
 

Český rybářský svaz 
 
 
 Letošní rok byl pro humpolecké rybáře významný – oslavili 100 let od 
založení rybářského spolku v Humpolci. Oslavy probíhaly dva dny, 16. a 
17.května na humpoleckém Horním náměstí. V kádích a akváriích zde byly 
vystaveny živé ryby, k vidění byla rybářská a rybolovná technika, videoprojekce 
a soutěže. V doprovodném programu si návštěvníci mohli poslechnout koncert 
dechového orchestru ZUŠ G.Mahlera s vystoupením mažoretek z Třebíče. 
V malém sále Sokolovny se hrálo loutkové divadlo „Vodníkova smůla“. Na 
náměstí připravoval rybí speciality šéfkuchař pan Stupka a jako host vystoupil 
vášnivý rybář a herec Rudolf Hrušínský. Dále zahrála country kapela Skaláci a 
malá dechovka Vysočinka. Po celý průběh slavností byl zajištěn stánkový prodej 
jídla, pití, živých ryb a rybích specialit. 
 Rybáři se rozhodli přiblížit veřejnosti co nejvíce svoji práci. Od 6. – 
30.května se konaly výstavy s rybářskou tématikou v obou výstavních sálech 
muzea. Zájemci si mohli prohlédnout živé ryby, potěžkat si prastaré lovecké 
náčiní nebo se podívat na rybářské video. Pořadatelům dalo nejvíce zabrat 
shánění mnohačetných exponátů, ty pocházely ze všech koutů republiky.  
Mezi zapůjčené předměty trochu překvapivě nepatřily trofeje mořských ryb. 
Humpolečtí rybáři si obstarali rejnoka či mořského ďasa během posledních let 
sami, kdy si jezdí zachytat také do Norska.  
 Samostatnou expozici zde měli i profesionální fotografové. V černobílé 
fotografii se zde představila Alena Dvořáková a Viktor Fischer s uměleckými 
fotografiemi z výlovů nejen humpoleckých rybářů. Každého upoutaly také 
poháry z evropských i světových soutěží člena humpolecké organizace, mistra 
Evropy Roberta Míky a jeho sestry, několikanásobné mistryně světa Barbory 
Míkové. V průběhu celého měsíce obě výstavy navštívilo kolem 2 000 
návštěvníků. 
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 Humpolecký rybářský spolek se za dobu svého působení vypracoval 
v jednu z nejaktivnějších organizací ve městě. Disponuje vlastním zázemím, 
kromě hospodaření na několika rybnících se nestraní ani společenského života. 
 První akcí roku 2008 byla v lednu beseda s důchodci, v únoru proběhl 
tradiční ples ve Spolkovém domě s bohatou tombolou a dětský karneval na 
rybárně. V březnu se konala výroční schůze, které se zúčastnilo 158 členů. Bylo 
zde oceněno 40 členů, kteří se v minulosti zasloužili o rozvoj humpolecké 
organizace. 
 Majetek organizace nyní činí 20 788 378,- Kč, z toho je 215 000,- Kč 
půjčky od členů. Oproti roku 2006 se majetek organizace navýšil o 1 189 490,-
Kč. V roce 2008 bylo také odpracováno 7 024 brigádnických hodin. 
 Během roku rybáře navštívili při svém výjezdním zasedání výbor JčÚS 
v Českých Budějovicích, Rada města Humpolce a děti z mateřských škol. 
 V průběhu léta prováděla firma AGOS Pelhřimov odbahnění rybníka 
Mlýnský ve Světlici nákladem 3 805 655,- Kč. Na tuto akci poskytlo 
ministerstvo životního prostředí dotaci ve výši 80 procent nákladů, z ní byl také 
podle ministerstva postaven nový rybníček pro žáby. Z vlastních prostředků 
humpolečtí rybáři museli uhradit 761 131,- Kč. 
 V září proběhlo už třetí výběrové řízení na zhotovitele výstavby vodní 
retenční nádrže Hadina. Provedení výběrového řízení bylo zadáno renomované 
kanceláři Garanta z Českých Budějovic. Vítězem se stala firma Pavel Hron 
z Lodhéřova. Dohodnutá cena byla 38 053 001,- Kč. V prosinci zástupci 
organizace převzali na ministerstvu zemědělství rozhodnutí o poskytnutí dotace 
na tuto stavbu ve výši 31 028 000,- Kč. V listopadu 2009 musí proběhnout 
kolaudace stavby. 
 V měsíci říjnu úspěšně proběhly výlovy na třiceti chovných rybnících a 
třech pstruhových kapilárách. Celkem bylo zkrmeno obilí, mouka a šrot 
v celkové hodnotě 170 572,- Kč. Všechny revíry byly osazeny druhy ryb  podle 
plánu a navíc jako prémie při stoletém výročí byly přesazeny o 132 750,- Kč. 
 7.listopadu se konaly tradiční Rybí hody, na rybí pochoutky se 
spotřebovalo 12 metráků ryb. 
 Konec roku byl ve znamení Mikulášské oslavy, poslední letošní akcí byl 
Slavnostní společenský večer ve Spolkovém domě. Zúčastnila se ho řada hostů, 
zástupců sousedních místních organizací, zástupců města, sponzoři. K poslechu 
a tanci zahrálo duo „Martin a Lucie“. 
 
 

Svaz tělesně postižených 
 
 
  Místní organizace Svazu tělesně postižených v Humpolci měla v roce 
2008 celkem 124 členů. Předsedou je Stanislav Horký, místopředsedkyní Milada 
Bartáková, jednatelkou Olga Hodačová, hospodářkou Božena Krovová. 
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 Během roku se členové místní organizace sešli na několika schůzkách, 
kde mimo jiné hodnotili svoji činnost za minulý rok, provedli revizi účetních 
dokladů revizní komisí, připravovali výroční schůzi, zájezd na Lipnici, 
pokračovali v pravidelném cvičení v tělocvičně gymnázia.  
 Výroční členská schůze se konala 12.dubna a zúčastnili se jí také zástupci 
města a 75 členů humpoleckého svazu tělesně postižených. 
 
 

Jezdecký klub 
 
 
 V roce 2008 pořádal Jezdecký klub Humpolec jednodenní parkurové 
závody do úrovně S* a Memoriál F.Bělocha a F.Svobody. Účastnil se pořádání 
Mezinárodních závodů ve všestrannosti CIC** a CCI*, které byly současně 
Mistrovstvím republiky seniorů a mladých jezdců. Nechyběla účast na 
celostátním finále Zlaté podkovy v Humpolci.   
 Tento rok byl pro JK Humpolec, co se týče sportovních úspěchů, rokem 
zlomovým. Prvně po dlouhé době se podařilo získat dvě prvenství ve finále 
Zlaté podkovy na Dusilovském závodišti. Zasloužily se o to mladé jezdkyně 
Andrea Beranová a Michaela Másilková. Obě byly vyhodnoceny v soutěži 
Mládí Humpolec 2007/2008. A.Beranová s ponym Lipton Sinaj vyhrála oblastní 
přebory TJ Vysočina Pelhřimov a umísťovala se na předních místech 
v parkurech po celé Vysočině. S klisnou Daise byla druhá na Mistrovství ČR ve 
všestrannosti v kategorii děti a vyhrála finále Zlaté podkovy v této kategorii. 
M.Másilková vyhrála s valachem Apollo přebory oblasti Vysočina v drezúře 
v kategorii junioři, získala umístění v předkole Zlaté podkovy a také vyhrála 
finále Zlaté podkovy v této kategorii. 
 Nejvyšších soutěží se účastnil J.Krčmář s mladým nadějným valachem 
Christo 1, ve velké konkurenci se neztratil a je příslibem do další sezóny. Další 
jezdkyně humpoleckého jezdeckého klubu M.Nováková, M.Filipová, 
M.Máchová obsadily medailové pozice na Oblastních přeborech v parkurech a 
drezúře. 
 Jezdecký klub letos reprezentovali tito jezdci a koně: J.Krčmář (Christo), 
V.Kovářová (Lery, Terciga), A.Beranová ( Lipton Sinaj, Lipton Starlet, Daisy), 
E.Vlčková (Tercie), M.Máchová (Bold Berry, Tina Turner), M.Nováková 
(Radiant), M.Filipová (Vulkán), M.Másilková (Apollo), P.Moravová (Jantar 9), 
N.Čeledová (Francie II), J.Stehnová (Samantha 2, Hematit), Z.Augustová (Jokr), 
L.Obstová (Jurta), Z.Bambuch (Démon), K.Altová (Ambra). 
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Český svaz chovatelů 
 
 
 První akcí chovatelů v letošním roce byla výroční členská schůze 
8.března. Proběhly na ní volby a vyhodnocení nejlepších chovatelů uplynulého 
roku. 
 Ve dnech 23.–24.srpna se uskutečnila výstava drobného zvířectva, která 
byla obohacena  expozicemi exotů, činčil, ovcí a koz. I přes nepříznivé počasí ji 
navštívilo kolem osmi stovek lidí. Velkému zájmu se těšila každoroční tombola. 
Selský dvůr obdivovaly v tyto dny všechny generace návštěvníků. Nechybělo 
ani občerstvení a hudba. 
 Vystaveno bylo 216 kusů králíků, čestné ceny obdrželo dvanáct 
vystavovatelů. Holubi byli k vidění ve 25 voliérách, objevily se i vzácnější 
plemena. Čestné ceny dostalo osm vystavovatelů, nejlepší voliéru měl Josef 
Folejtar. Výstavu uzavíralo 27 voliér drůbeže a podle jednatele základní 
humpolecké organizace Josefa Pechy se „paduánky“ nebo „maransky“ nevidí 
tak často. Konec roku probíhal ve znamení stolního oceňování králíků.   
 
 

Český svaz bojovníků za svobodu 
 
 
 Stejně jako v loňském roce měla humpolecká základní organizace pouze 
osm členů, jejich věkový průměr byl 84 let. Nejstaršímu členovi je 96 let. 
 V letošním roce došlo také k zásadní změně. Po jednání pléna OV ČSBS 
v Havlíčkově Brodě, ke kterému patří i humpolecká základní organizace, bylo 
rozhodnuto, že jednotlivé základní organizace prověří, zda její dosavadní 
členové chtějí být dále jejími členy a budou součástí OV Žďár nad Sázavou 
nebo Jihlavy. Humpolecká základní organizace se stala součástí jihlavské. 
Nadále zůstává členem ČSBS, dále se zúčastňuje pietních aktů pokládání věnců 
k hrobům padlých sovětských vojáků a dalších akcí v rámci okresu Havlíčkův 
Brod. 
 
 

Český zahrádkářský svaz 
 
 
 V letošním roce nedošlo v humpolecké základní organizaci k žádným 
změnám, a tak stále platí: počet členů 81, 45 zahrádek je v lokalitě Okružní, 37 
zahrádek je v lokalitě Na Rybníčku, užívané pozemky mají výměru 3,4 hektaru. 
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Jiné organizace 
 
 
ASTRA, denní centrum pro seniory 
 
 
 Již pět let lidé navštěvují humpolecké denní centrum pro seniory Astra. 
Začátky byly ale poměrně náročné, zařízení začínalo pouze se třemi klienty. 
V současné době jich už má 28, což je nejvyšší počet v jeho historii. Někteří 
chodí pravidelně každý den, jiní navštěvují určité programy, uživatelé si mohou 
sami zvolit, jak často chtějí služby Astry využívat. 
 Každý člověk, který centrum navštěvuje, musí být oficiálně přihlášen, má 
smlouvu o poskytování služeb. Za půl dne zaplatí klienti 70 korun, za celý den 
stovku. V případě zájmu je centrum schopno zabezpečit návštěvníkům i 
celodenní stravování s výjimkou večeře. 
 Klienti si mohou v centru vybrat z řady programů. V pondělí a v úterý 
jsou rukodělné činnosti a výtvarné dílny, které rozvíjejí jemnou motoriku. 
Středeční odpoledne pořádá centrum kavárničky, na které přichází nejvíce 
klientů, pracovnice centra totiž vždy pozvou zajímavé hosty. Čtvrteční 
dopoledne patří trénování paměti. Centrum pořádá také přednášky věnované 
zdraví.  
 Z iniciativy klientů vznikl v humpoleckém centru pro seniory literární 
klub, který zahájil spolupráci s městskou knihovnou. Pracovníci knihovny by 
měli při pravidelných návštěvách seznamovat seniory s novými knihami a 
programy pořádanými v knihovně. 
 Centru se daří i spolupráce se základními školami a dětským domovem. 
Děti ze školní družiny přicházejí i na některé dílny.  
 Humpolecké denní centrum pro seniory Astra se snaží přispět 
k samostatnosti svých klientů, pomáhat jim, aby pozitivně vnímali stáří a 
prožívali ho důstojně. 
 
 

Domov důchodců 
 
 
 V zahradě Domova důchodců v Máchově ulici vyrostl velký odpočinkový 
dvůr. Stavba za 1,4 milionu korun poskytuje obyvatelům domova zrcadlově 
rozmístěné zahradní pergoly, v jednom zákoutí nechybí ohniště a krb. Posezení 
lze využít za pěkného jarního či letního počasí nejen k odpočinku, ale i 
k různým společenským akcím. 
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Sport 
 
 
Sportovní areál v Hradské ulici 
 
 
 Zastupitelé města se rozhodli pro obnovu sportovního zařízení – bývalé 
nafukovací haly v Hradské ulici, které se vlastně nikdy nevyužívalo k původním 
účelům. 
 Rekonstrukce začala letos v květnu a humpolecký sportovní areál se 
oproti původním předpokladům prodražil. Nejdříve se uvažovalo o třech 
milionech korun na drobné vnitřní úpravy, nakonec bylo zapotřebí deseti, z toho 
čtyři miliony byly uhrazeny z dotace. 
 Na provozovatele víceúčelové sportovní haly bylo vyhlášeno výběrové 
řízení, jehož hlavním kritériem se stala výše pronájmu, přičemž město nehodlá 
na provoz přispívat. Další podmínkou bylo zajištění deseti hodin týdně na výuku 
tělesné výchovy žáků ze ZŠ Hradská. 
 Vítězem výběrového řízení se stala paní Alena Pavelcová, která za 
pronájem nabídla radnici 488 tisíc korun ročně. Areál začala provozovat od 
listopadu, nájemní smlouva byla uzavřena na zkušební dobu jednoho roku. 
 Dne 3.listopadu 2008 proběhlo slavnostní otevření víceúčelové sportovní 
haly v Hradské ulici. Slavnostní zahájení provedl starosta města Mgr. Jiří 
Kučera a poslanec Parlamentu ČR Milan Šmíd. Slavnostního otevření se 
zúčastnili zástupci vedení města, radní, zastupitelé, ředitelé základních a 
středních škol, zástupci TJ Jiskra Humpolec a dalších společenských a 
sportovních institucí. 
 V hale je k dispozici tenisový dvorec, dva squashové kurty a prostor pro 
fitness. Zázemí pro sportovní veřejnost – toalety, šatny, atrium a úklidové 
prostory – dostalo rovněž „nový kabát“. 
 Na letošním posledním 15.zasedání zastupitelstvo 17.prosince 
odsouhlasilo mimo jiné, že humpolecká tenisová hala dostane ještě nové šatní 
skříňky a nábytek do kuchyňky za 180 tisíc korun. Jedná se o peníze, které zbyly 
městu z oprav haly. 
 
 

Zimní stadion 
 
 
 V listopadu letošního roku skončily potíže pracovníků zimního stadionu 
s věčně porouchanou rolbou. Mohli se radovat z vytoužené nové rolby, a to ne 
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jen tak ledajaké. Jedná se o elektřinou poháněný stroj od věhlasného kanadského 
výrobce této techniky firmy Zamboni. 
 Od nové rolby si pracovníci především slibují kvalitnější led, což se 
projevilo téměř okamžitě, stroj žehlí ledovou plochu naprosto dokonale. 
 Stávající rolba na zemní plyn již nesplňovala hygienické normy a proto ji 
bylo potřeba nahradit. Zástupci radnice vybírali ze čtyř tuzemských nabídek a 
jedné zahraniční. Nakonec se rozhodli pro vrcholový kanadský model za téměř 
tři miliony korun, které financovaly Technické služby s.r.o. Humpolec, a to 
formou leasingových splátek hrazených městem. Tento stroj se prohání také po 
ledové ploše olomoucké či českobudějovické arény. 
 Městské zastupitelstvo letos také schválilo finanční příspěvek společnosti 
provozující zimní stadion. Celkem 377 812,-Kč z pokladny města bude využito 
k opravě chladícího zařízení na zimním stadionu. To je na stadionu již od roku 
1995, kdy byla v Humpolci přichlazovaná ledová plocha otevřena. Když byl 
stadion v roce 2005 zastřešen, došlo jen k částečným úpravám chlazení. Toto 
původní zařízení se používalo i nadále po havárii stadionu v roce 2006. 
 Při opravě budou kondenzátory nevyhovující k uložení čpavku nahrazeny 
vysokotlakými sběrači. Kondenzátory byly v letošním roce provizorně 
opraveny, aby mohl hokejový oddíl dokončit minulou sezónu. Provozovatel 
stadionu se obával, že by takto opravené zařízení neprošlo revizí a na podzim by 
nemohl být na stadionu zahájen provoz, a proto chtěl do začátku nové sezóny 
zařízení vyměnit. 
 Schválené prostředky poskytla radnice z rozpočtu roku 2009. 
  
  

Koupaliště Žabák 
 
 
 „Způsob letošního léta byl poněkud nešťastný“ – špatné počasí ovlivnilo 
tržby humpoleckého koupaliště Žabák tak, že se provozovatelé dostali do 
finančních problémů. 
 Letní sezóna trvala na koupališti celkem 92 dní, z toho bylo ale kvůli 
špatnému počasí 44 dní zavřeno anebo nikdo nepřišel. Koupaliště navštívilo 
letos pouze 9 100 platících návštěvníků (v loňském roce 13 500). Z důvodu této 
neuspokojivé situace zažádali provozovatelé město o poskytnutí finančního 
příspěvku ve výši 195 tisíc korun (loni byla koupališti poskytnuta dotace ve výši 
139 tisíc korun). 
 I když náklady provozu koupaliště byly stlačeny za nejnižší možnou 
hranici, výdaje převýšily příjmy právě o 195 tisíc korun. Humpolečtí zastupitelé 
vyšli firmě vstříc a na svém zasedání odsouhlasili přispět provozovateli 
koupaliště na úhradu ztráty 150 tisíc korun s tím, že zbývající částku 45 tisíc 
korun musí společnost uhradit ze svých zdrojů. I přes tento vstřícný krok 
obdrželo Město Humpolec zcela nečekaně výpověď provozovatelské smlouvy 
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od společnosti Zimní stadion Humpolec s.r.o., která se rozhodla humpolecké 
letní plovárny vzdát. Zástupce firmy Jiří Hynek oznámil, že společnost se nadále 
hodlá věnovat především zimnímu stadionu, kde chce rozšířit provoz i na letní 
sezónu. 
 Začátkem prosince ale představitelé společnosti Zimní stadion Humpolec 
s.r.o. týden starou výpověď nájemní smlouvy na koupaliště Žabák přehodnotili. 
Hokejisté si budou hledět letní plovárny ještě další dva roky. 
 Oddechli si i humpolečtí radní v čele se starostou. Ve smlouvě byla 
měsíční výpovědní lhůta, to znamenalo, že od 1.ledna by se neměl o koupaliště 
kdo starat. Členové společnosti Zimní stadion se pokusí v příští sezóně o nějaké 
změny, například převzetí dosud ne vždy otevřené prodejny občerstvení do 
vlastní režie, nákup lehátek nebo uspořádání soutěže v plážovém volejbalu. 
 Stažená výpověď smlouvy koupaliště každopádně vyvolala mezi radními i 
zastupiteli debatu o budoucnosti sportovního areálu. Ten nyní patří prakticky 
celý městu. Budoucnost sportoviště spatřují v soukromých rukou, nejlépe bez 
městských příspěvků. 
 
 

Padl rozsudek za zřícený zimní stadion 
 
 
 Jeden rok podmíněně na dva roky. Tak zněl verdikt pelhřimovského 
soudu pro stavbyvedoucího Pavla Poura. Ten byl shledán vinným z obecného 
ohrožení z nedbalosti, které se dopustil při stavbě zimního stadionu. Soudkyně 
přihlédla ve svém rozhodnutí zejména k chybějícím vzpěrám ve střešní 
konstrukci. Pourovi hrozilo až pětileté vězení, státní zástupce navíc požadoval 
také zákaz činnosti. Soud však přihlédl k dosavadní bezúhonnosti obžalovaného, 
zákaz činnosti se v tomto případě jevil jako neadekvátní. 
Humpolecký zimní stadion se zřítil 10.února 2006, způsobená škoda byla téměř 
19 milionů korun. 
 
 

TJ Jiskra  Humpolec 
 
 
 V roce 2008 pokračovala TJ Jiskra Humpolec ve své činnosti s třinácti 
oddíly. V závěru roku zareagovala na propagační nabídku Českého 
lukostřeleckého svazu. Po ukázce tohoto sportu se rozhodla založit nový oddíl, 
který by se tomuto atraktivnímu sportu věnoval. 
 V letošním roce uplynulo 140 let od založení Sokola v Humpolci. K této 
významné události TJ Jiskra uspořádala výstavu nazvanou „ 140 let 
organizované tělovýchovy v Humpolci“ se zajímavými fotografiemi, 
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písemnostmi, poháry, medailemi, kronikami, plakáty a dalšími exponáty 
mapujícími činnost všech oddílů v minulosti i v současnosti. Možnost 
prezentovat se na této výstavě využil také místní tenisový klub LTC, který byl 
v minulosti organizován v TJ. 
 Letos se také prohloubily potíže přetrvávající již několik let, a to ve 
financování nákladů souvisejících především s provozem sportovišť, neboť se 
stále snižují finanční příspěvky v rámci celostátní organizace ČSTV. O to víc si 
TJ Jiskra cení finanční podpory poskytované městem Humpolec. 
 
 

Národní házená 
 
 
 Všechna družstva humpoleckého oddílu národní házené působí 
v ukončené sezóně 2007/2008 v rámci soutěží Jihomoravského oblastního 
přeboru. Oproti minulému období se po dlouhé době nepodařilo obsadit 
v oblastních soutěžích všechny věkové kategorie alespoň jedním družstvem, a to 
především v mládežnických kategoriích. V rámci oddílu tedy působí družstvo 
žen, dvě družstva mužů, družstvo dorostenek, dorostenců a dvě družstva starších 
žáků. Příslibem zlepšení tohoto stavu v mládežnických kategoriích by měl být 
připravovaný nábor do přípravky v místních školách. 
 Mezi největší úspěchy uplynulé sezóny patřila bezesporu účast družstev 
mladších žáků ve finále Zimního halového mistrovství České republiky v hale 
Tatranu Bohunice, na kterém obsadili konečné šesté místo. Za veliký úspěch lze 
rovněž považovat účast družstev dorostenek na Poháru ČR ve Staré Vsi nad 
Odřejnicí a opět účast družstva mladších žáků na stejném turnaji v Mostě. Pohár 
ČR je druhou nejvýznamnější házenkářskou celostátní akcí a vybojování si 
účasti je významným oceněním hráčů a trenérů. 
 Větší naděje byly vkládány do družstva žen, které v minulé sezóně 
obsadily čtvrté místo v jihomoravském přeboru, a nenavázaly tak na předešlé 
velmi úspěšné roky. Tabulka krajského přeboru po podzimní části sezóny 2008 
však po doplnění družstva o hostující hráčky z Jihlavy opět nabízí optimističtější 
vyhlídky do budoucnosti tohoto družstva. 
 Družstvo mužů se v minulé sezóně umístilo na celkem přijatelném třetím 
místě, ovšem s výraznou ztrátou na první dvě mužstva. Příjemným překvapením 
proto bylo jeho umístění po první polovině letošní sezóny. Přestože los 
podzimní části umožnil odehrát pouze dva zápasy na domácím hřišti, zvítězilo 
mladé družstvo mužů celkem v pěti zápasech a se ztrátou tří bodů bylo prozatím 
na druhé příčce oblastního přeboru. 
 Na stejné příčce jako muži skončilo po podzimu i družstvo dorostenců a 
družstvo dorostenek po neustálých problémech se sestavou uzavíralo tabulku 
oblastního přeboru. 
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 Od počátku letošního roku se kromě soutěžních utkání házenkáři 
zúčastnili i několika přípravných turnajů v zimní sezóně pořádaných oddíly 
házené v jiných oblastech. Družstvo žen absolvovalo čtvrtfinále Českého poháru 
žen. Rovněž v Zimních halových pohárech mládeže se zúčastnili ve všech 
věkových kategoriích, v kterých humpolecký oddíl působí. Počátkem roku se 
pořádal v hale TJ Jiskra Humpolec i turnaj dorostenek, dorostenců a tradiční 
turnaj mužů. 
 Nejvýznamnější sportovní akcí, kterou humpolečtí házenkáři v letošním 
roce uspořádali, byl tradiční turnaj mužů , v pořadí již 60.ročník  o „Pohár Zálesí 
– Memoriál Josefa Kršky“. Jedná se o nejstarší házenkářský turnaj v České 
republice, jehož první ročník byl uspořádán několika místními nadšenci v roce 
1944. Prvním vítězem se v těchto pohnutých válečných letech stalo družstvo AC 
Sparty Praha. Podle dostupných statistik se v rámci tohoto turnaje v uplynulých 
více než šedesáti letech vystřídalo 47 družstev mužů z Čech a Moravy, 
rozhodovalo jej 45 rozhodčích a humpolecký stadion navštívilo více než 35 tisíc 
diváků. Mnoho dalších statistických údajů, fotografií a historických materiálů 
bylo také k vidění na tématické výstavě, kterou oddíl uspořádal ve výstavním 
sále muzea dr.Aleše Hrdličky na Horním náměstí. 
 Před zahájením turnaje se uskutečnilo setkání bývalých hráčů a hráček 
oddílu v hotelu „Kotyza“, kterého se zúčastnilo více než 80 házenkářů a 
házenkářek  z Humpolce i celé republiky. První den konání poháru se tak mohli 
spolu sejít spoluhráči, kteří hájili barvy humpoleckého oddílu v dobách, kdy 
humpolecká házená zažívala své největší úspěchy.    
 Nynější humpolecký oddíl národní házené má v současné době přes sto 
členů, soutěže hrají tři družstva dospělých a osm mládežnických. 
 
 

Moderní gymnastika 
 
 
 Závodnice oddílu moderní gymnastiky se v letošním roce zúčastnily všech 
pěti závodů 17.ročníku Jihočeské ligy, ve kterých startovalo 80 závodnic 
v devíti kategoriích. Všechny dosáhly velice dobrých výsledků v konečném 
pořadí: K.Miková obsadila 1.místo v kategorii přípravky, K.Suková 5.místo 
v kategorii nejmladší naděje, L.Prokopová 3., Z.Moravcová 4., E.Suková 5. a 
K.Řepková 6.místo v kategorii naděje mladší. K.Radilová a V.Jelínková obsadili 
3.místo v kategorii kadetky mladší. 
 Dále se závodnice zúčastnily oblastních přeborů Jihočeské oblasti 
v jednotlivých kategoriích. Kristýna Radilová obsadila v oblastním přeboru 
kadetek 6.místo a vybojovala si tak účast na Mistrovství České republiky, kde 
obsadila 35.místo. 
 V roce 2008 měl oddíl moderní gymnastiky celkem 54 členek. Byla opět 
otevřena přípravka, která má v současné době 16 členek ve věku 4 – 7 let. 
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Odbíjená 
 
 
 Členové oddílu odbíjené hrají celkem v sedmi soutěžích. V Krajském 
přeboru I.třídy žen obsadily 2.místo z deseti družstev, v Okresním přeboru žen 
obsadily 1.místo z pěti družstev, v Okresním přeboru mužů obsadili 5.místo 
z devíti družstev, v Krajském přeboru Juniorek obsadily 7.místo z devíti 
družstev, v Krajském přeboru Kadetek obsadily 1.místo z pěti družstev, 
v Krajském přeboru starších žákyň obsadily 7.místo z osmi družstev. 
V meziokresním přeboru v minivolejbalu obsadili 13. a 15. místo z dvaceti 
družstev. 
 Tradicí se již stalo soustředění mládeže na Sedlici, letos to bylo již po 
dvanácté. Celé léto se trénovalo i na plážový volejbal na písku. V létě se také 
hrála každoroční antuková liga, zúčastňují se jí jen ženy, letos skončily na 
5.místě z dvaceti družstev. 
 V září proběhl nový nábor mládeže, přihlásilo se celkem 30 dětí, převážně 
děvčat. 
 V měsíci říjnu oslavila významné jubileum (70 let) dlouholetá členka 
oddílu Zdena Kovářová. 
 Během roku se konaly tradiční turnaje: Memoriál J.Kavříka (mixy), 
Vánoční turnaj (mixy), Pohár Vysočiny (ženy). 
 V letošním roce se po dlouhé tradici nepodařilo zorganizovat pro malý 
zájem veřejnosti Sportovní ples. To ale oddíl neodradilo, pokusí se o to opět 
v příštím roce. 
 
 

Stolní tenis 
 
 
 Oddíl stolního tenisu se může pochlubit jedním primátem – je 
v pelhřimovském okrese největším oddílem tohoto sportovního odvětví. 
 První akcí letošního roku byl otevřený Novoroční turnaj okresu Pelhřimov 
v kategorii mládeže za účasti 37 závodníků ze šesti oddílů. Pak navazovaly 
mistrovské soutěže sedmi přihlášených týmů, které byly rozmístěny do 
následujících kategorií a soutěží: „A“ družstvo – Krajský přebor Vysočiny 
II.třídy, „B“ družstvo – Krajský přebor III.třídy, „C“ družstvo – Okresní přebor 
I.třídy, „D“ družstvo – Okresní přebor II.třídy, „E“ družstvo – Okresní přebor 
II.třídy, „F“ družstvo – Okresní přebor III.třídy, „G“ družstvo – Okresní přebor 
III.t řídy. Na konci soutěže v dubnu si „A“ družstvo vybojovalo postup do vyšší 
soutěže Krajského přeboru I. a „B“ tým do Krajského přeboru II. 
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 Nová sezóna začala v měsíci srpnu pořádáním II.ročníku týdenního 
soustředění mládeže v Sokolovně v Humpolci zakončeným výletem na kolech a 
opékáním špekáčků. 
 V září byl založen nový tým „H“, který byl zařazen do IV.třídy v okrese. 
Oba týmy v Krajském přeboru se posunuly o třídu výše, tedy do Krajského 
přeboru I. a II. 
 Za účasti závodníků z celého kraje oddíl stolního tenisu pořádal v říjnu  
Bodovací turnaj mládeže Kraje Vysočina. Dále pokračovaly soutěže 
s mistrovskými utkáními v okrese i kraji. V prosinci se 32 účastníků sešlo na 
Okresním přeboru mládeže okresu Pelhřimov právě v Humpolci. Poslední větší 
akcí tohoto roku byl oddílový Vánoční turnaj s účastí 47 závodníků. 
 
 

Fotbalový klub Humpolec 
 
 
 Výbor Fotbalového klubu Humpolec po dohodě s vedením Města 
Humpolec umožnil humpolecké sportovní veřejnosti využívání umělé travnaté 
plochy areálu v Okružní ulici. Návštěvníci jsou povinni dodržovat provozní řád  
platný od 1.7.2008. 
 Městské zastupitelstvo koncem roku také jednalo ohledně dotace pro 
fotbalový klub, který žádal o příspěvek ve výši 100 tisíc korun na dokončení 
rozehraných soutěží. Nedostatek peněz byl způsoben nárůstem nákladů na 
dopravu a zvýšením cen energií. 
 
 

Klub českých turistů 
 
 
 Klub českých turistů v České republice oslavil již 120 let. Humpolecký 
oddíl pak oslavil 114 let turistiky ve městě. Pěších turistických akcí uskutečnil 
klub sedm, zúčastnilo se jich 1 582 turistů, kteří ušli celkem 1 158 kilometrů. 
 K dalším zajímavým akcím patřily autobusové výlety spojené s výšlapy, 
například 23.-25.května „Chodsko“, 14.června „Údolím Loučky ke zřícenině 
Hradu Mitrov“, 6.září „Havlíčkobrodská padesátka“, 20.září „Středním 
Pojihlavím“, 17. – 19.října „Vinařské stezky“. 
 Ani letos nechyběl pochod „Cestami Oktaviána Strádala za opečeným 
špekáčkem“ s trasami 10, 20 a 35 kilometrů, byl to již XXXIV. ročník. 
 Rok 2008 byl zakončen 27.prosince výšlapem „Vánoční krajinou“ v délce 
10 kilometrů. 
 Na pomoc přírodě odpracovali humpolečtí turisté při úpravě tras 106 
brigádnických hodin. 
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Klub Taekwondo WTF Humpolec 
 
 
 Rok 2008 je již čtrnáctým rokem, kdy oddíl Taekwondo WTF v Humpolci 
působí. V současnosti má přes sto registrovaných závodníků z Humpolecka, 
Pelhřimovska, Havlíčkobrodska a v barvách týmu startují i závodníci z Telče. 
Oddíl trénuje čtyřikrát týdně ve školních tělocvičnách v Humpolci a Pelhřimově. 
Šéftrenérem klubu je Petr Lacek – 4.Dan ( tzn. Čtvrtý černý pásek), trenér 
II.třídy.  
 Jeho svěřenci startovali v tomto roce na osmi domácích a třinácti 
zahraničních turnajích. Jako tým vyhráli všechny turnaje na území České 
republiky, včetně Mistrovství ČR a vítězství v Národní Taekwondo Lize, 
nejvyšší české soutěži v tomto sportu. 
 Prvenství ze zahraničí si tým přivezl z Vídně, Záhřebu a Bratislavy, zde 
startovali pod hlavičkou výběru ČR.  
 Jedničkou týmu je juniorka Kateřina Nedvědová, v současnosti nejlepší 
taekwondistka v ČR. Jejím největším úspěchem je zisk titulu mistryně 
Rakouska, mistryně ČR, vicemistryně Chorvatska a druhá vicemistryně Belgie a 
Holandska. Kateřina Nedvědová startovala také na Mistrovství světa v Turecku, 
kde získala deváté místo. 
 Petr Lacek jako trenér startoval na  univerzitním mistrovství ČR v Brně 
v barvách Univerzity Palackého v Olomouci, kde si dodělává vysokoškolské 
vzdělání a vybojoval zde bronzovou medaili.  V současnosti je nejuznávanějším 
českým trenérem nejen v Evropě. 
 Při slavnostním vyhlášení ankety Sportovec kraje Vysočina ve Žďáře nad 
Sázavou získal vítězství v kategorii kolektiv a trenér roku Klub taekwondo WTF 
Humpolec a jeho trenér Petr Lacek. Navíc čtenáři krajských periodik určili jako 
nejoblíbenější sportovní kolektiv opakovaně právě také Klub taekwondo 
Humpolec. 
 
 

TJ Panter taekwondo Humpolec 
 
 
 Tento oddíl je v Humpolci již několik let. Jeho hlavními trenéry jsou 
Martin Bečvář, Věra Komrsová a Martin Pastrňák, kteří mají s tímto sportem 
dlouholeté zkušenosti. 
 Mezi nejvýznamnější turnaje tohoto oddílu patřil Park Pokal 
v Sindelfingenu v Německu, což je jeden z největších turnajů v Evropě a na 
kterém exceloval svým vítězstvím mezi kadety Petr Augusta. Dalším byl 
mezinárodní Scorpions Cup v Olomouci, kde humpolečtí závodníci mimo jiné 
vybojovali tři zlaté medaile. Na otevřeném mistrovství ČR podaly vynikající 
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výkony  Denisa Kameníková a Štěpánka Marková. V Humpolci se pak pořádal 
Aprílový turnaj, letos již počtvrté. Zúčastnilo se ho rekordních 120 dětí. Jedná se 
o unikátní turnaj na české scéně Taekwondo, jelikož je určen pouze těm 
nejmenším závodníkům. 
 V letošním roce se podařilo navázat cenné sportovní kontakty se 
zajímavými oddíly či trenéry ze zahraničí. Vedle účasti na zahraničních 
turnajích se tak dětem nabízí možnost trénovat se zahraničními reprezentanty 
například z Německa nebo Polska. V roce 2008 byli již čtyři závodníci členy 
české reprezentace Taekwondo – Tomáš Hrala a Pavla Vaková v kategorii 
juniorů a v kategorii kadetů D.Kameníková a P.Augusta. 
 
 

Automotoklub Zálesí 
 
 
 Největší podnik na humpoleckém autodromu se jel ve dnech 31.května a 
1.června. Jednalo se o Mezinárodní mistrovství ČR všech divizí a jako 
doplňkové závody se jela Česká trofej a Pohár sponzorů Racer Buggy. Tyto dva 
závody pořádali členové AMK také ještě ve dnech 28. a 29. června. Oba závody 
jsou vynikající průpravou nejmladších jezdců, a proto dostávají v Humpolci dost 
prostoru na závodění. 
 Začátkem dubna proběhlo v areálu testování závodních autocrossových a 
rallycrossových speciálů pro rok 2008. 1.- 3.května byl areál pronajat 
vyznavačům čtyřkolek, těch přijelo zápolit kolem stovky účastníků. 
 13.září pak následovaly „Kosice Cup“. Ukončení autocrossové sezóny 
„Bernard Cup – Setkání Mistrů“ proběhlo na závodní trati v Humpolci 11.října. 
Již tradičně byly závody doplněny i kláním pilotů Racer Buggy, jednalo se již o 
jubilejní 25.ročník setkání. Bohužel došlo i tento rok k  lehčímu zranění jednoho 
z diváků. Doplňující aktivitou byl na závodišti také Zábavný den prodejce vozů 
Toyota. 
 Také letos členové automotoklubu pokračovali v úpravách areálu 
závodiště. Nainstalovali nová svodidla mezi stanovišti u vodárny, namontovali 
svodidla od startu ke druhému stanovišti a tím výrazně zvýšili bezpečnost tratě, 
protože rychlost závodních automobilů se neustále zvyšuje. Celý rok pak 
pokračovaly práce na přístavbě „srubu“, v němž se nachází občerstvení pro 
diváky, závodní týmy i pořadatele. 
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P o č a s í 
 
Měsíc:  Ø teplota:  srážky:   poznámka: 
 
Leden:  +3,6ºC 36,3mm  max.tepl.+9ºC,min.tepl. 
        -10ºC,zač.měsíce silný 
        vítr,dešťové a sněhové 
        přeháňky koncem měsíce 
Únor:   +0,5ºC 24,5mm  max.tepl.+15ºC,min.tepl. 
        -9ºC,zač.měs.dešť.pře- 
        háňky,v polovině sněhový 
        poprašek 
Březen:  +1,3ºC 64,7mm  max.tepl.+20ºC,min.tepl. 
        -2ºC,déšť,bouřka,silný vítr, 
        5.3.sněžení 
Duben:  +6,7ºC 36,3mm  max.tepl.+20º,min.tepl. 
        -2ºC,občasné přeháňky 
Květen:  +13ºC 67,3mm  max.tepl.+31ºC,min.tepl. 
        +1ºC,18.-celodenní déšť      
Červen:  +17,9ºC 53mm  max.tepl.+31ºC,min.tepl. 
        +5ºC,déšť, bouřky 
Červenec:  +18,2ºC 65,2mm  max.tepl.+31ºC,min.tepl. 
        +9ºC,časté přeháňky,déšť 
        a bouřky 
Srpen:  +18ºC 64,3mm  max.tepl.31ºC,min.tepl. 
        +8ºC,noční deště 
Září:   +11,6ºC 38,6mm  max.tepl.+32ºC,min.tepl. 
        +1ºC,od druhého týdne déšť 
Říjen:   +7,8ºC 17,5mm  max.tepl.+23ºC,min.tepl. 
        -5ºC, srážky minimální 
Listopad:  +4ºC  61mm  max.tepl.+16ºC,min.tepl. 
        -6ºC, v 2.pol.sněžení 
Prosinec:  -0,3ºC 22,2mm  max.tepl.+8ºC,min.tepl. 
        -10ºC, občasné dešťové a 
        sněhové přeháňky. 
 
Nejteplejším měsícem byl červenec s průměrnou teplotou +18,2ºC, nejchladnější 
měsíc byl prosinec, teplota –0,3ºC. Nejnižší teplota byla 17.února,-13ºC. 
Nejvíce srážek spadlo v květnu , 67,3mm, nejméně v říjnu, 17,5mm. 
 
(Informace o počasí jsou převzaty ze Srážkového deníku České zemědělské 
akademie).    
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